
فعالیت معدن کرومیت ارزوئیه 
غیرقانونی است

پیمانکار معدن، پدر کارگران مانده بر زیر آوار بود
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مانسون با  احتمال سیلاب در راه کرمان

 بازسازی دیوار فروریخته ساختمان جهاد کشاورزی  قلعه گنج زمین مانده

سامانه»مانسون«کهازاقیانوسهندمنشأمیگیرد،هرسالبخشهاییازجنوبوجنوبغربکرمانرادرگیرمیکند

سردار نظری به 
عنوان فرمانده 

جدید سپاه ثارالله 
استان کرمان 

معرفی شد

سرپرســت دادســرای عمومی و انقلاب شهرستان 
زرند گفت: یک دستگاه حفاری در زرند به دلیل عدم 

رعایت قوانین و مقررات توقیف شد.
رضا یعقوبی گفت: دادستانی در راستای حفظ حقوق بیت المال و حقوق عامه 
در خصوص برداشــت غیر مجاز از منابع ملی اعم از آب،خاک  با متخلفین و 

تعدی کنندگان، بدون هیچ گونه اغماضی برخورد قانونی خواهد کرد.

تفاهم نامه  احداث خطوط فرعی ریلی بین شــرکت 
راه آهن جمهوری اســلامی ایران، شرکت گل گهر و 

شرکت توسعه، عمران و مدیریت منطقه گل گهر منعقد شد.

باحضوررییسراهآهنکشوروعتیقیصورتگرفت؛

امضا تفاهم نامه همکاری سه جانبه 
راه آهن کشور، شرکت گل گهر

  و شرکت توسعه عمران

با تعدی کنندگان  
به  منابع آبی برخورد  

 قانونی خواهد شد
صفحه  8  را 
بخوانید

صفحه 8 را 
بخوانید
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سیاستمداران از جان 
ما چه می خواهند؟

محسنجلالپور

روغن صدرنشین تورم  تیر ماهروغن صدرنشین تورم  تیر ماه
هزینهخوراکیهاطییکسالرکوردزد

سیاســتمدار ایرانــی ذهــن آشــفته ای 
ذهــن  دیــده ام  کمتــر  دارد. 
سیاســتمداری منســجم باشــد. 
آنهــا معمــولاً نظریــه روشــن ندارنــد 
و از اصــول خاصــی هــم پیــروی 
دلیلــش  نمی دانــم  نمی کننــد. 
چیســت، شــاید بــه خاطــر اثرپذیری 
زیــاد از ســنت سیاســتمداری در 
ایــران باشــد که در صدســال گذشــته 
گرفتــار ایــن تناقض هــا بــوده و شــاید 
هــم بــه ایــن دلیــل اســت کــه اغلــب 
سیاســتمداران مــا انســان های 
تحصیل کــرده  ای نیســتند. در کشــور 
ــی  ــوم سیاس ــراد عل ــولا اف ــا معم م
سیاســتمدار  کــه  نمی خواننــد 
شــوند و ســکان حکمرانــی را در 
دســت گیرنــد؛ همان طــور کــه 
تحصیــل در رشــته اقتصــاد لزومــاً به 
پذیــرش مســوولیت در ســازمان های 

اقتصــادی ختــم نمی شــود. 
بــا همــه این هــا جوریــدن ذهــن 
دشــوار  خیلــی  سیاســتمداران 
نیســت، فقــط کافــی اســت بــه 
انبــوه اظهارنظرهــای درســت و غلــط 
سیاســتمداران در رســانه ها دقــت 
کنیــد؛ هــر روز موضوعــی بــرای 
تشــدید نااطمینانــی و نگرانی بیشــتر 

جامعــه تولیــد می شــود. 
ضمــن اینکــه ســهم مــا بــرای 
بــه  خندیــدن  و  گریســتن 
اظهارنظرهــای عجیــب و غریــب 
سیاســتمداران نیــز هرگــز قطــع 

 . د نمی شــو
نیروهــای  اظهارنظرهــای  اگــر 
سیاســی را از ابتــدای انقــلاب تــا 
ــاً  ــم، عموم ــته بندی کنی ــروز دس ام
ــم  ــرفصل مشــترک خت ــد س ــه چن ب
ــه  ــازار، عرض ــا ب ــت ب ــود؛ ضدی می ش
رایــگان یــا مجانــی خدمــات دولتــی، 
ــا  ــگان ی ــرژی رای ــگان، ان مســکن رای
ــی،  ــهمیه بندی ارزاق عموم ارزان، س
بانــک بــدون بهــره، خودکفایــی، 
ــرکوب  ــارت آزاد، س ــا تج ــت ب ضدی
قیمــت، اقتصــاد تحــت کنتــرل و 
مــواردی از ایــن دســت، جــزو 
همــه  مشــترک  ســرفصل های 
گروه هــا و احــزاب سیاســی در ایــران 

اســت. 
سیاســتمداران مــا دنبــال ایجــاد 
کشــوری محصــور و محدود هســتند 
و نیــازی بــه مــراوده بــا جهــان 
نمی بیننــد. دنبــال ایــن هســتند کــه 
اقتصــاد را کامــلًا تحــت کنتــرل خود 

ــد. ــرار دهن ق
 بخــش خصوصــی در ذهنیــت 
ــچ  ــدار هی ــدارد . طرف ــی ن ــا جای آنه
ــا دیگر کشــورها نیســتند  رابطــه ای ب
ــا کشــورهای  و معتقدنــد مذاکــرات ب
ــود و وزارت  ــل ش ــد تعطی ــر بای دیگ
خارجــه هــم نداشــته باشــیم. همــان 

ــت. ــی اس ــتاده کاف ــفیر و فرس س
دنبــال ایــن هســتند کــه ایــران 
ــه  ــد و هرچ ــا باش ــوری خودکف کش
تولیــد کنیــم، خودمــان هــم مصــرف 
کنیــم و صادراتــی در کار نباشــد. 

بخشی از دیوار مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان قلعه گنج حدود 
چند ماه قبل به علت گودبرداری فرو ریخته است. گویا این اداره حس 
و حال سرپا کردن دوباره آن را ندارد؛ جالب اینکه مدیر آن می گوید 

بخش خصوصی و یکی از مالکان که گودبرداری کرده باید این دیوار 
را بنا کند. به گزارش ایرنا، همزمان با باران های سیل آسا در این 
منطقه این دیوار فرو ریخت؛ البته علت اصلی ریزش بخشی از این 

دیوار که در حاشیه خیابان اصلی قرار دارد و منظره نازیبایی را ایجاد 
کرده،گودبرداری مالکان واحدهای کناری مدیریت جهاد کشاورزی 

اعلام شده است.

فرمانده جدید سپاه ثارالله استان کرمان معرفی شد
ر علی فدوی جانشین  با حضور سردا
فرماندهی کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی، سردار نظری به عنوان فرمانده 
جدید سپاه ثارالله استان کرمان معرفی 

شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم ، آیین 
تکریم و معارفه سردار حسین معروفی 
فرمانده سابق سپاه ثارالله استان کرمان 
نظری  ر محمد علی  معارفه سردا و 
استان  ثارالله  سپاه  جدید  فرمانده 
د با حضور  کرمان عصر شنبه ۱ مردا
سردار علی فدوی جانشین فرماندهی 
نقلاب اسلامی  ران ا کل سپاه پاسدا
استان  ثارالله  سپاه  جدید  فرمانده 
کرمان در مصلی بزرگ امام علی علیه 

السلام شهر کرمان برگزار شد.
در این آیین حجت الاسلام والمسلمین 
نماینده  سلیمانی  علیدادی  حسن 
جمعه  مام  ا و  استان  در  ولی فقیه 
کرمان، علی فداکار استاندار کرمان، 
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی رئیس 
کل دادگستری استان، دادخدا سالاری 
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان، 
استان کرمان در  نمایندگان مردم 
مجلس شورای اسلامی، اعضای شورای 
تامین و فرماندهان نظامی و انتظامی 

نیز حضور داشتند.
سردار حسین معروفی فرمانده سابق 
حکم  با  کرمان  استان  ثارالله  سپاه 
نقلاب  ران ا فرمانده کل سپاه پاسدا

اسلامی، به عنوان معاون هماهنگ 
مستضعفین  بسیج  سازمان  کننده 
ر محمدعلی نظری به  معرفی و سردا
عنوان فرمانده جدید سپاه ثارالله استان 

کرمان منصوب شد.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            ۱40۱ مــاه  مــرداد   02 یکشــنبه          ۱280 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکتآبوفاصلاباستانکرمان

وزارتنیـرو
شرکتمهندسیآبوفاصلابکشور

)مادرتخصصی( آگهی فراخوان ارزیابی کیفی سرمایه گذار
احداث تاسیسات فاضلاب شهر رفسنجان و واگذاری امتیاز 

استفاده از پساب تصفیه خانه 

شرکتآبوفاضلاباستانکرماندرنظرداردبراساسماده37قانونبرنامهششمتوسعه،بند»ت«تبصره8قانونبودجهسال1401وماده2قانونتشکیلشرکتهای
آبوفاضلابمصوبسال1369،احداثتاسیساتفاضلابشهررفسنجانوواگذاریامتیازاستفادهازپسابتصفیهخانهبهروشبیعمتقابلبهمنظورکاربریدرصنعت

وباحجممشخصبرایدورهزمانیمحدودومعینبهروشبیعمتقابلوباشرایطذیل،بهسرمایهگذارواجدشرایطواگذارنماید.

امتیاز واگذاری و رفسنجان شهر فاضلاب تاسیسات احداث : پروژه موضوع -
اجرای و تهیهمصالح مالیهزینه، تامین : ازپسابتصفیهخانهشامل استفاده
تهیه، اجراشامل هزینهی و فاضلاب انتقال وخطوط 700کیلومترشبکه حدود
حملونصبتجهیزاتالکترومکانیکالواحداثساختمانهایجنبیوفرآیندیدو
مدولتصفیهخانهفاضلاببهظرفیتورودیفاضلاببهحجم40483مترمکعب

درشبانهروز.
-سرمایهپذیر:شرکتآبوفاضلاباستانکرمان.

-مشاور:ریآب.
-دورهاحداث:3سال.

-دورهبهرهبرداریتجاری:باارائهمدلمالی
-راندمانتصفیه:80درصد.

-جمعیتتحتپوشش180.000نفر.
-میزانپسابقابلواگذاریدرسالافق:8.6میلیونمترمکعبدرسال

-محلاجرا:شهررفسنجان.

-سرمایهگذاربهصورتشخصحقیقییاحقوقیباداشتنسابقهمدیریتیقابل
قبول،تامینوتخصیصسرمایهموردنیازرابهعهدهخواهدداشت.

-تاریخ،مهلتومحلدریافتاسنادارزیابی:سرمایهگذارانواجدشرایطمی
توانندازتاریخ1401.05.01لغایتپایانوقتاداری1401.05.11جهتدریافت
اسنادارزیابیبادردستداشتننامهاعلامآمادگیجهتسرمایهگذاریدرطرح
تاسیساتفاضلابشهررفسنجانبهروشبیعمتقابلبهآدرسبلوار22بهمن

ابتدایبلوارساوهشرکتآبوفاضلاباستانکرمانمراجعهنمایند.
ارزیابیتکمیل -محلوزمانتحویلمدارکدرخواستی:مهلتتحویلاسناد

شده،تاساعت12روزپنجشنبهمورخ1401.05.27ومحلتحویلشرکتآبو
فاضلاباستانکرمانمیباشد.

-بدیهیاستپسازبررسیمدارکارزیابیکهتوسطشرکتکنندگانتکمیلو
تحویلمیشود،ازسرمایهگذارانواجدشرایطجهتمذاکراتقراردادیدعوت

بهعملخواهدآمد.
تمام در سرمایهگذاران مالی یا فنی پیشنهادات قبول یا رد در پذیر سرمایه -

مراحلاختیارتامدارد.

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

چرخ زندگی بدون آب از حرکت می ایستد ، زندگی با آب جریان دارد

وم
ت د

نوب

)مزایده(- یک مرحله ای 

الف – شرح مختصری از پروژه :

ب- شرایط کلی برای سرمایه گذاری :
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پیکر دومین کارگر حادثه  آوار 
معدن چیل آباد ارزوئیه پیدا  شد

مدیرعامل جمعیت هلال  احمر استان کرمان با اشاره به کشف پیکر 
دومین کارگر معدن کروم چیل آباد ارزوئیه در سومین روز عملیات 
امدادرسانی، اظهار داشت: با تلاش شــبانه روزی تیم های امدادی 

مستقر در منطقه پیکر دومین کارگر محبوس شده نیز کشف شد.
رضا فلاح با اشاره به اینکه در عملیات امروز چهار تیم امدادی شامل 
تیم های جست وجو در آوار، آنست و واکنش سریع در منطقه حضور 
داشــتند، گفت: ریزش های مکرر دیواره های معدن، شرایط جوی 

ناپایدار، گرمای طاقت فرسا عملیات جست وجو را دشوار کرده بود.
رضا اسماعیل کاخ فرماندار شهرستان ارزوئیه از کشف جسد دومین 
کارگر محبوس شده حادثه ریزش معدن چیل آباد ارزوئیه خبر داد و 
اظهار داشت: با تلاش نیروهای امدادی دقایقی قبل پیکر دومین کارگر 

محبوس شده در زیر آوار کشف شد.
او با بیان اینکه نیروهای امدادی در حال بیرون آوردن جسد مرحوم 
"محمد امین غنچه پور" دومین فرد فوت شده معدن چیل آباد از زیر آوار 
هستند، گفت: ریزش معدن روستای چیل آباد شهرستان ارزوئیه ظهر 
پنجشنبه 30 تیرماه اتفاق افتاد و عملیات امداد و نجات از همان ساعات 
اولیه نیروهای گروه های امداد و نجات هلال احمر، شبکه بهداشت و 

اورژانس، بسیج محلی و ستاد بحران فرمانداری آغاز شد.
فرماندار شهرستان ارزوئیه با اشــاره به اینکه در همان ساعات اولیه 
یکی از کارگران از زیر آوار نجات یافت، افزود: دو کارگر دیگر وضعیت 
شدیدتری داشتند که متاسفانه جســد یکی از آنها شب گذشته و 

دیگری ظهر امروز از زیر آور خارج شد.
او با اشاره به تلاش شبانه روزی تیم های امدادی مستقر در منطقه، 
بیان کرد: شرایط جوی ناپایدار، بارندگی های شدید فصلی، گرمای 
طاقت فرسای 47 درجه ســانتیگراد و ریزش های مکرر دیواره های 

معدن عملیات جستجو را دشوار کرده بود.

13 شهرستان قرمز و ۴ شهرستان 
نارنجی سهم کرمان از کرونا

جلسه ستاد پیشگیری کرونا در استانداری کرمان برگزار شد.
معاون سیاسی استاندار  کرمان در ستاد پیشگیری و مقابله با کرونا 
گفت: استان  کرمان هم اکنون ۱3 شهرســتان قرمز 4 شهرستان 

نارنجی و ۶ شهرستان زرد دارد.
او گفت: باید تمرکز ما روی حوزه نظارت و پیشگیری باشد و صداوسیما 
و دانشگاه علوم پزشکی باید در حوزه اطلاع رسانی واکسیناسیون و 

اجرای طرح شهید سلیمانی همکاری کنند.
رحمان جلالی می گوید: مردم باید در نماز جمعه ها ماسک بزنند با 
تجمعات باید برخورد شود و حضور در تجمعات نهایت با 30 درصد 

ظرفیت مکان باید رعایت شود.
او گفت: ما نمی خواهیم محدودیت های گذشته برگردد، اما باید مردم  

هم به دستورالعمل های بهداشتی توجه کنند.
به گفته او مراســم های مذهبی باید در فضای باز برگزار شــود و در 

مکان های بسته با 30 درصد ظرفیت و ۹0 دقیقه بیشتر نباشد.
جلالی می گویــد: در کلاس هــای اوقات فراغت و اســتخر ها باید 
فاصله گذاری رعایت شود و استخرها خیلی شلوغ هستند که باید 

دستورالعمل ها در این اماکن رعایت شود.
جلالی با اشاره به اینکه عادی انگاری باید بین مردم از بین برود، گفت: 
در پارک ها و شــهربازی باید فاصله گذاری اجتماعی  و زدن ماسک 

رعایت و نظارت شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان  نیز در این نشست گفت: بیماران 

بستری در هفته گذشته 38 درصد افزایش داشته است.
به گفته او پوشش واکسیناسیون در استان کرمان ۹۱درصد نوبت اول 

80 درصد نوبت دوم  و54 درصد نوبت سوم بود.
 مهدی احمدی نژاد گفت: در ســربازخانه ها، خوابگاه ها، پوشــش 

واکسیناسیون باید کامل شود.
به گفته احمدی نژاد 52 نفر بیمار در کل استان در بخش مراقبت های 
ویژه هستند  و در 24 گذاشته 3 فوتی داشتیم و اکثر فوتی ها بیماری 

زمینه ای داشتند .
او می گوید: باید برای کارکنان بیمار حتما ۱0 روز مرخصی لحاظ شود، 

چون این سویه خیلی مسری است.

مـردم جنوب کرمان ایـن روزها در حالـی با بی 
آبـی بـی سـابقه دسـت و پنجـه نـرم می کنند 
که سـامانه مانسـون بار دیگر در جنوب کرمان 
فعـال شـده و احتمـال بـروز سـیلاب افزایش 

یافته اسـت.
سـامانه مانسـون کـه از اقیانـوس هنـد منشـأ 
می گیـرد و هـر سـال بخش هایـی از جنـوب و 
جنوب غـرب کرمـان، سیسـتان و بلوچسـتان 
هرمـزگان و اسـتان فـارس را درگیـر می کنـد 
سـال جـاری زودتـر از سـال های قبـل فعـال 
شـده و روز گذشـته خسـارت های زیـادی بـه 

اسـتان های جنوبـی وارد کـرد.
مانسون چیست

گفتـه می شـود؛ در خردادمـاه و درحالی کـه 
نیم کـره شـمالی به سـوی تابسـتانی سـوزنده 
پیـش می تـازد در شـبه قاره هنـد گویـی 
زمسـتان آغـاز می شـود. گرمـای دهشـتناک 
و مـرگ آور توسـط بارانـی سیل آسـا بـه نـام 
مانسـون یـا طوفان هـای موسـمی قطع شـده 
و زندگـی در ایـن سـرزمین را امکان پذیـر 
می سـازد ایـن پدیـده حـالا در روزهـای گـرم 
سـال در ایـران و به خصـوص سیسـتان و 
بلوچسـتان، هرمـزگان و کرمان نیـز روی داده 
اسـت. جریـان هـوای برخاسـته بـر روی 
شـبه قاره هند، محیطـی با فشـار کـم را ایجاد 
می کنـد. ایـن هـوا نخسـت منبسط شـده 
سـپس سـرد می شـود، آنگاه رطوبتـی را که با 
خـود حمل می کـرده بـه ابـر و سـرانجام باران 

تبدیـل می کنـد.
باران هـای موسـمی تابسـتانی آسـیا، بـرای 
حـدود یک صـد روز، تقریبـاً هم زمـان بـا 
بادهای ۱20 روزه سیسـتان، از روزهای پایانی 
خـرداد مـاه آغـاز شـده و در روزهـای آغازیـن 

مهرمـاه بـه پایـان می رسـد.
سـال گذشـته بـود کـه همیـن سـامانه کـه 
عمومـاً در جنـوب کرمـان سـیل و تخریـب 
بـه راه می انـدازد بـر خـلاف پیـش بینی هـا 
در غـرب اسـتان فعـال شـد و در روسـتاهای 
رابـر، بافـت و رایـن سـیلابی گسـترده بـه راه 
انداخت کـه جـان 5 هم اسـتانی را نیـز گرفت 
و خسـارت های سـنگینی بـه جـای گذاشـت.
در حالـی مـردم هنـوز از خسـارت های سـیل 
سـال گذشـته متأثـر هسـتند و سـیل بندها و 
مسـیل ها سـاماندهی نشـده اند؛ هشـدار بـروز 
سـیل ناشـی از بارش هـای مقطعـی و شـدید 

مانسـون صادر شـد.

تقریباً هر سـال کرمان در اوج گرمای تابسـتان 
و در حالـی کـه مـردم بـرای تامین آب شـرب 
نیز بـا مشـکل جـدی مواجـه شـده اند گرفتار 
سـیل ناشـی از سـامانه مانسـون می شـود و 
میلیاردهـا مترمکعـب آب ظـرف چنـد روز 
راهـی کویـر می شـود و هیـچ اسـتفاده از ایـن 

حجـم آب نمی شـود.
در مقابـل میلیاردهـا تومـان خسـارت برجای 
می مانـد و روند اسـتحصال ایـن آب هـا نیز بی 
نتیجـه می مانـد، حجـم قابـل توجهـی از ایـن 
آب هـا مثـل همیشـه از طریـق رودخانه هـای 
ریـگان و فهـرج بـه سـمت کویـر روانـه و یـا 
در بیابان هـا محلـی در جنـوب کرمـان رهـا 

. می شـود
خسـارت بـه کشـاورزان و باغـداران محلـی، 
خسـارت بـه جاده هـا و تاسیسـات زیربنایـی 
کشـاورزی و… از دیگـر اثـرات مخـرب 
سـیل هایی اسـت کـه بـه قصـه تلـخ کرمـان 
تبدیل شـده اسـت و در اوج خشکسـالی سیل 

مـردم محـروم را متأثـر می کنـد.
جای خالی چاره اندیشی برای 
استحصال بارش های تابستانه

در طـول سـال های اخیر هیـچ چاره اندیشـی 
بـرای اسـتحصال ایـن آب هـا نشـده اسـت و 
کرمـان در اوج بـی آبـی هیـچ برنامـه مدونـی 
بـرای مدیریت آب هـای سـطحی نـدارد و این 

آب هـا در کویـر تبخیـر می شـوند.
مدیـرکل مدیریـت بحـران اسـتانداری کرمان 
در خصـوص فعالیـت سـامانه بارشـی در هفته 
جـاری در برخـی از مناطـق اسـتان کرمـان 
هشـدار داد و گفـت: از مـردم می خواهیـم 
ایـن هشـدار را جـدی بگیرنـد و از مسـیر 
رودخانه هـای فصلـی کـه بـه ظاهـر خشـک 
هسـتند فاصلـه بگیرنـد زیـرا بارندگـی در بالا 
دسـت می توان موجب بـروز سـیلاب ناگهانی 
و خسـارت های غیـر قابـل جبـران جانـی و 

مالـی شـود.
فرمانداران اقدامات لازم را انجام دهند

سـعید مجیدی افزود: هشدار سـطح زرد اداره 
کل هواشناسـی اسـتان کرمـان صـادر شـده 
اسـت و از فرمانـداران می خواهیـم اقدامـات 
لازم جهـت جلوگیـری از هـر گونـه حادثـه را 

انجـام دهنـد.
او عنوان کـرد: تقویت الگوی بارش مانسـون از 
بعد از ظهر جمعه در اسـتان کرمـان روی داده 
اسـت و تا آخر هفتـه جاری ایـن پدیـده ادامه 
دارد. مجیـدی بیـان کـرد: این سـامانه موجب 

افزایش ابرهـای همرفتی، بارش هـای رگباری 
بـه ویـژه در جنـوب و جنـوب غـرب اسـتان 
می شـود و طبق نقشـه های فعلـی بارش ها در 
روز چهارشـنبه و پنجشنبه بیشـتر خواهد بود.
مجیـدی با اشـاره بـه رشـد ابـر، رگبار بـاران، 
رعـد و بـرق، وزش تنـد بـاد و احتمـال تگرگ 
در هفتـه جاری، به مـردم توصیه کـرد: از تردد 
و اسـکان در حاشـیه رودخانه هـای فصلـی و 

مسـیل ها فاصلـه بگیرنـد.
اسـتانداری  بحـران  مدیریـت  مدیـرکل   
کرمـان بیـان کـرد: عـدم صعـود بـه ارتفاعات 
و پیشـگیری از خسـارات بـه محصـولات 
کشـاورزی نیز باید در دسـتور کار باشـد. مریم 
سـلاجقه، کارشـناس اداره کل هواشناسـی 
اسـتان کرمـان نیـز نسـبت بـه بـروز سـیلاب 
هشـدار داد و گفـت: بارندگـی بیشـتر در بـالا 
دسـت روی می دهـد و مردمـی کـه در بسـتر 
رودخانه های کـم آب اتـراق کرده انـد غافلگیر 
می شـوند و خسـارت های جانـی بـه بـار 

. یـد می آ
طغیان رودخانه ارزوئیه

او نسـبت بـه اطلاع رسـانی و آگاه سـازی مردم 
در همه شهرسـتان های جنوبی و غرب اسـتان 
هشـدار داد و گفـت: برخـی از رودخانه هـای 
ارزوئیـه نیز دیـروز و امروز طغیان کرده اسـت.
ایـن کارشـناس ادامـه داد: مـردم در حالی که 
آسـمان آفتابـی اسـت و هیـچ بارندگـی وجود 

نـدارد بـا سـیلاب شـدید مواجه می شـوند.
بارندگـی بیشـتر در بـالا دسـت روی می دهـد 
و مردمـی کـه در بسـتر رودخانه هـای کـم 
نـد غافلگیـر می شـوند و  آب اتـراق کرده ا

خسـارت های جانـی بـه بـار می آیـد

او خواسـتار اسـتحکام سـیل بندهای محلی و 
خالـی کـردن مسـیر رودخانه هـا و دهانه های 

پل هـای نزدیـک مراکـز جمعیتی شـد.
سـلاجقه نسـبت بـه بـروز رعـد و بـرق نیـز 
هشـدار داد و از مـردم خواسـت از حضـور در 

ارتفاعـات جـدا خـودداری کننـد.
مریم سـلاجقه گفـت: در صورت جاری شـدن 
آب بـا ارتفاع ۱5 سـانتیمتر فرد تعـادل خود را 
از دسـت می دهد و آب با ارتفاع ۶0 سـانتیمتر 

خـودرو را شـناور می کند.
او از مـردم خواسـت در هنـگام بـروز سـیل از 
عکاسـی و سـلفی گرفتن خـودداری کنند و به 
مناطق مرتفـع بروند و هشـدارهای امدادگران 

را جـدی بگیرند.
احتمال طغیان 

رودخانه های جنوب کرمان
رئیـس مرکز پیـش بینـی هواشناسـی کرمان 
هـم از احتمـال طغیـان رودخانه هـای فصلی 
در جنـوب کرمـان خبـر داده اسـت حمیـده 
حبیبـی بیان کرد: هم اکنون سـامانه مانسـون 
در جنـوب کشـور فعـال اسـت و احتمـال بروز 
بارندگـی در برخـی از شهرسـتانهای جنوبی و 

جنوب غـرب وجـود دارد.
او ادامـه داد: بارشـها از روز دوشـنبه تشـدید 
می شـود کـه منجـر بـه طغیـان رودخانه های 

فصلـی و سـیل در منطقـه خواهد شـد.
حبیبی از مـردم خواسـت از رودخانه ها فاصله 

بگیرند و وارد مسـیل ها نشـوند.
او همچنیـن بـه کوهنـوردان و مـردم محلـی 
هـم توصیـه کـرد در ایـن ایـام بـه ارتفاعـات 

صعـود نکننـد

رئیس شــورای سیاســت گذاری ائمــه جمعه 
استان کرمان از تقســیم استان به شش قرارگاه 
منطقه ای نماز جمعــه خبر داد و گفت: 52 امام 

جمعه در استان مشغول فعالیت داریم.
حجت الاسلام علی حسنی ســعدی در نشست 
خبری با اصحاب رسانه اســتان کرمان با بیان 
اینکه پنجم مرداد ســالروز برگزاری نخســتین 
نماز جمعه کشور است،اظهار داشت:نظام مقدس 
اسلامی در طول انقلاب فراز و نشیب هایی داشته 
است و در تمام این مدت دشمن سعی کرده تا با 
توطئه های مختلف بر سر راه پیشرفت های نظام 

مانع ایجاد کند.
رئیس شــورای سیاســت گذاری ائمــه جمعه 
استان کرمان با بیان اینکه دشمن به دنبال تغییر 
هویت ایرانی اسلامی و ایجاد یاس و ناامیدی در 
جامعه است، گفت: در این راســتا هسته اصلی 
نظام و بیشتر از همه قشر مذهبی جامعه را نشانه 

گرفته است.
او با اشــاره به اینکه هدف قرار دادن اعتقادات 
مردم از دیگر توطئه های دشمن است که با شبه 
افکنــی و تولید محتوای کذب و انتشــار آن در 
فضای مجازی، کاهش اعتقادات دینی و مذهبی 
مردم را دنبال می کند، افزود: دوران دفاع مقدس 
دوران عزت و اقتدار نظام اسلامی است و در آن 
زمان جوانانی از همین مردم بــا اعتقاد کامل و 
ایمان راسخ در جبهه ها حاضر شدند و از مرزها و 

ناموس این کشور دفاع کردند.
حسنی سعدی با بیان اینکه امروز در کشور دچار 
یک جنگ تمام عیار فرهنگی هستیم، ادامه داد: 
باید بدانیم خدای روزهای دفاع مقدس، خدای 

امروز ما هم هست، اگر ایمان داشته باشیم.
او با اشــاره به اینکه نماز جمعه آثــار و برکات 
زیــادی بــرای جامعــه دارد و در آن مواردی 
مطرح می شود که آگاه سازی جامعه را به دنبال 

دارد،گفت:نمــاز جمعــه در دو بعــد عبادی و 
سیاســی اجتماعی برگزار می شــود و فضیلت 

زیادی دارد.
رئیس شــورای سیاســت گذاری ائمــه جمعه 
اســتان کرمان بــا بیــان اینکه رهبــر معظم 
انقلاب،نماز جمعــه را قلب فرهنگی یک شــهر 
عنوان می کننــد، افزود:هرچه حضــور در نماز 
جمعه در یــک شــهر کمرنگ تر باشــد قطعاً 

آسیب های اجتماعی در آن شهر بیشتر است.
او با اشاره به اینکه ســامانه اعتلای فرهنگی در 
کشور طراحی شده، بیان کرد: در این سامانه هر 
امام جمعه یک صفحه شخصی دارد که در آن با 
مسئله شناسی به دنبال پیگیری این مسئله در 

آن منطقه است.
حسنی ســعدی با بیان اینکــه ۹00 پایگاه نماز 
جمعه در کشور داریم که با طراحی این سامانه 
۹00 مســئله مهــم در مناطق مختلــف قابل 

پیگیری اســت، گفت: اســتان کرمان به شش 
قرارگاه منطقــه ای نماز جمعه تقســیم بندی 

شده است.
او با اشاره به اینکه شبکه امامت در استان کرمان 
تشکیل شده است، ادامه داد:کتابچه اداره مسجد 
به همت دفتر نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه کرمــان تهیه و در اختیــار ائمه جماعت 
قرار داده می شــود تا عملیات مشترک فرهنگی 

انجام شود.
رئیس شــورای سیاســت گذاری ائمــه جمعه 
اســتان کرمان با بیان اینکه در 5۶ نقطه استان 
کرمان نمــاز جمعه برگزار می شــد اما در حال 
حاضر برگزاری نماز جمعه در هنزاء، ساردوئیه 
و مردهک به دلایل مختلــف و جمعیت محدود 
تعلیق شده است، گفت: 52 امام جمعه در استان 
مشغول فعالیت داریم و در نرماشیر هم  در حال 

حاضر امام جمعه نداریم.

 مانسون با احتمال سیلاب در راه کرمان 
سامانه :»مانسون« که از اقیانوس هند منشأ می گیرد، هر سال بخش هایی از جنوب و جنوب غرب کرمان  را درگیر می کند.

استان کرمان به ۶ قرارگاه منطقه ای نماز جمعه تقسیم بندی شد

گزارش
مهر

مدیرکلاموراقتصادیوداراییاستانکرمان:
 ۵2 فرصت سرمایه گذاری در 

استان کرمان شناسایی شد
چهارمین جلسه شــورای برنامه ریزی و توسعه استان کرمان در 
سال جاری به ریاســت محمد مهدی فداکار استاندار کرمان و با 

حضور معاونان استاندار و سایر اعضا در استانداری برگزار شد.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان کرمان در این جلسه با بیان 
اینکه میزان سرمایه گذاری خارجی ســال قبل در استان کرمان 
چیزی در حدود 20 میلیون دلار بوده، اظهار داشــت: ســرمایه 
گذاری مصوب خارجی استان در ســال جاری فقط یک طرح با 

سرمایه گذاری 2.5 یورو در شهرستان زرند است.
صادق سلطانی نژاد با اشاره به اینکه احصاء فرصت ها نظام تامین 
مالی یکی از اولویت های اســتان کرمان اســت، گفــت: مطالعه 
فرصت های سرمایه گذاری در اســتان با محوریت دانش بنیان، 
صادرات محور و منطبق با اسناد بالادستی دنبال شده و مطالعات 

امکان سنجی آنها در دست انجام است.
مدیرکل اموراقتصادی و دارایی اســتان کرمان با بیان اینکه 52 
فرصت سرمایه گذاری در استان احصا شده و حدود 30 فرصت در 
دست مطالعه است، افزود: فرصت های فاقد مطالعات نیز در سامانه 

اطلس سرمایه گذاری استان به عنوان فرصت تعریف می شود.
جعفر رودری رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان 
نیز در این جلســه با بیان اینکه حدود 258 میلیارد تومان اعتبار 
هزینه ای اســتان تخصیص داده شــده و مشــکلی در پرداخت 
حقوق ها نداریم، اظهار داشت: ابلاغیه اعتبارات هزینه ای هزار و 
220 میلیارد تومان مربوط به 32 دستگاه مشمول نظام بودجه ای 
استانی داریم که 258 میلیارد تومان آن تخصیص یافته و حقوق 

کارکنان با افزایش سنوات پرداخت شده است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان با بیان اینکه 
ســال مالی تمدید شده و مشــکلی در زمینه جذب اسناد خزانه 
سال قبل نداریم، افزود: 3۹7 میلیارد تومان از اسناد خزانه سال 
قبل هنوز جذب نشــده و حدود ۶57 میلیــارد تومان آن جذب 

شده است.
او با اشاره به اینکه اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
کرمان ۱55 میلیارد تومان از اسناد خزانه سال قبل خود را هنوز 
جذب نکرده است، ادامه داد: شرکت آبفای استان کرمان با ۱23 
میلیارد و اداره کل راهداری و حمل و نقل جنوب استان با 3۶.2 
میلیارد تومان در رتبه های بعدی عدم جذب اســناد خزانه سال 

قبل قرار دارند.

بخشی از دیوار مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان 
قلعه گنج حدود چند ماه قبل به علت گودبرداری 
فرو ریخته است. گویا این اداره حس و حال سرپا کردن 
دوباره آن را ندارد؛ جالب اینکه مدیر آن می گوید بخش خصوصی و 

یکی از مالکان که گودبرداری کرده باید این دیوار را بنا کند.
به گزارش ایرنا، همزمان با باران های سیل آسا در این منطقه این دیوار 
فرو ریخت؛ البته علت اصلی ریزش بخشی از این دیوار که در حاشیه 
خیابان اصلی قرار دارد و منظره نازیبایی را ایجاد کرده،گودبرداری 
مالکان واحدهای کناری مدیریت جهاد کشاورزی اعلام شده است.

حالا با گذشت بیش از ۶ ماه از همین وضعیت،به جای دیوار ریخته 
شده، خار یا شاخه و برگ درختان گذاشته شده، اما گلایه ها از 
وضعیت نامناسب منظر شهری این بخش از شهر و نیز مشکلات 

دیگری که ممکن است ایجاد کند، خبرساز شده است.
متولیان جهاد کشاورزی در چندماه گذشته به جای احداث دوباره این 
بنا و با هدف جلوگیری از تردد غیر مجاز افراد به محوطه این اداره، با 

استفاده از شاخه های خاردار درختان، آنجا را پوشانده اند.
اما محل این دیوار در مجاورت بلوار پرتردد مرکز شهر قلعه گنج واقع 
در بلوار شهید سلیمانی موجب ایجاد چشم انداز نازیبای شهری نیز 
شده است؛ حال آنکه در دیگر مناطق معمولا از دیوارهای عریض و 
طویل برای غنای بیشتر منظر شهری با نقاشی یا خط نوشته نیز 

اقدام می کنند.
تداوم این وضعیت در حالی است که هفته گذشته سرپرست سازمان 
جهاد کشاورزی جنوب استان کرمان نیز به شهرستان سفر کرد اما 
گویا این مساله چندان اهمیت نداشت تا برای آن تصمیم گیری شود.

عباس احمدی مدیر جهاد کشاورزی قلعه گنج در این باره گفت: در 
کنار حوادث غیرمترقبه سیل زمستان سال گذشته یکی دیگر از علل 
ریزش دیوار محوطه جهاد کشاورزی گودبرداری غیراصولی مالکان 

اراضی تجاری در مجاورت دیوار بوده است.
او تصریح کرد: یکی از مالکان متعهد شده است دیوار محوطه جهاد 

کشاورزی قلعه گنج را مرمت و بهسازی کند.

در جلسه ستاد تنظیم بازار استان کرمان استفاده از 
کارت خوان های جدید در نانوایی های استان الزامی 
و بر نظارت بر ساعت پخت نانوایی ها و عملکرد آنها 
تاکید شد.  رحمان جلالی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری کرمان در  جلسه ستاد تنظیم بازار استان کرمان با بیان 
اینکه در شرایط کنونی کشور نظارت ها بر بازار و اطلاع رسانی به مردم 
در ارتباط با نتیجه گزارشات و شکایات مردمی و نظارت های انجام 
شده بسیار اهمیت دارد، اظهار داشت: مردم باید نتیجه تماس با ۱24 
و تاثیر شکایات و نتیجه همکاری و مشارکت خود در نظارت بر بازار را 
مشاهده کنند. او با بیان اینکه در نظارت بر بازار نیازمند مشارکت خود 
مردم هستیم و نتیجه این مشارکت باید برای آنها ملموس باشد، افزود: 
مردم باید بدانند رسیدگی به شکایات آنها انجام و چه اقداماتی در پاسخ 

به تماس آنها با ۱24 انجام می شود.
معاون سیاسی،امنیتی و اجتماعی استانداری کرمان با تاکید بر 
تشدید نظارت ها بر بازار میوه و تره بار،بیان کرد: نظارت بر ساعت پخت 

نانوایی ها و عملکرد آنها نیز باید انجام شود.
ارسلان میری مدیرکل تعزیرات حکومتی استان کرمان نیز در این 
جلسه با بیان اینکه از امروز تمامی واحد های صنفی در ارتباط با نصب 
پوستر اطلاع رسانی ۱24 و درج قیمت ها به طور ویژه مورد نظارت قرار 
می گیرند، اظهار داشت: اطلاع رسانی به اصناف و واحدهای صنفی در 
این زمینه از سوی اتحادیه های مربوطه باید انجام شود. او با اشاره به 
اینکه نانوایی ها باید ساعات پخت تعیین شده را رعایت کنند، گفت: 
هیچ ممنوعیتی برای دریافت نان از سوی مردم وجود ندارد و هر کس 
به تعداد نان که بخواهد می تواند خریداری کند. مدیرکل تعزیرات 
حکومتی استان کرمان با بیان اینکه نانوایی ها موظف هستند از 
دستگاه های کارت خوان جدید برای فروش نان استفاده کنند، افزود: 
استفاده از سایر دستگاه های کارت خوان در نانوایی ها تخلف محسوب 
می شود.  او با اشاره به مشکلاتی که در ارتباط با آنتن دهی و یا قطعی 
برخی از دستگاه های کارت خوان جدید وجود دارد، بیان کرد: مقرر 
شد باحضور نمایندگانی از بانک سپه،مخابرات و فرمانداران این 
مشکلات بررسی شود. در این جلسه مقرر شد نانوایی ها از دستگاه های 
کارت خوان جدید نصب شده استفاده کنند،وضعیت حمل شن و 
ماسه توسط کامیون داران و معادن شن و ماسه به مناطق درون شهری 
و برون شهری نیز در کارگروهی زیر نظر فرمانداری تعیین تکلیف شده 
و صدور فاکتور قیمت گذاری در میادین میوه و تره بار از سوی اتحادیه 

مربوطه نظارت و نیروی انتظامی در آنجا مستقر شود

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جیرفت گفت:ســازمان  ملل متحد 25 جولای هر 
سال مصادف با 3 مرداد ماه را به عنوان روز جهانی پیشگیری از غرق شدگی اعلام کرده 
اســت. دادخدا صادقی افزود:این رویداد جهانی فرصتی برای برجســته کردن تاثیر غم 
انگیز و عمیق غرق شــدگی بر خانواده ها و جوامع و ارائه راه حل های نجات دهنده برای 
جلوگیری از آن اســت. او بیان کرد: کمپین پیشــگیری از غرق شدگی با محور آموزش 
و پیشگیری از بروز غرق شــدگی برای گروه های در معرض خطر به خصوص کودکان، 
نوجوانان و جوانان در هفتــه اول مرداد ماه ســال جاری که روز جهانی پیشــگیری از  

غرق شدگی است، برگزار می شود. 
 صادقی با اشاره به این که ســالانه 23۶ هزار نفر در جهان دچار غرق شدگی می شوند ، 
ابراز کرد: در سال گذشته 32 نفر در شهرستان های تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت دچار غرق شدگی شــدند که از این تعداد 2۱ نفر جان باختند. معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی جیرفت غرق شدگی را یکی از ۱0 علت اصلی مرگ افراد ۱ تا 24 

ساله برشمرد و ادامه داد: کودکان زیر 5 سال بیشتر در معرض خطر هستند.
او اظهار کــرد: بیــش از ۹0 درصد مــرگ و میر ناشــی از غرق شــدگی در رودخانه ها، 
دریاچه ها،چاه ها، منابع آب خانگی و اســتخرهای شــنا در کشــورهای با درآمد کم و 

متوسط رخ می دهد. 
 صادقی در خاتمه با اشاره به برخی از راهکارهای پیشگیری از غرق شدگی، عنوان کرد: 
به داخل آبی که عمق آن را نمی دانید وارد نشوید، در اطراف استخر، حوض و چاه حفاظ 
نصب کنید، از ورود ناگهانی به آب سرد خودداری کنید، مهارت شنا کردن را یاد بگیرید، 
کودکان نباید بدون همراهی فرد بزرگســال وارد آب شــوند، با شــناخت راهکارهای 
پیشگیری از غرق شدگی تا حدودی می توان از غرق شدن کودکان و نوجوانان جلوگیری 

کرد.

اســتاندار کرمان از احتمــال 
ســفر رئیس جمهور به استان 
کرمان طــی هفته جاری خبر 

داد.
 محمــد مهــدی فــداکار در 
شورای برنامه ریزی کرمان از 
احتمال سفر رئیس جمهور و 
ز اعضای هیئت دولت  برخی ا
به اســتان کرمان در روزهای 

پایانی هفته جاری در قالب ســفرهای اســتانی خبر داد و بیان کرد: 
قطعی شــدن این سفر فردا مشخص می شــود اما مدیران استانی باید 
اقدامات لازم و هماهنگی مورد نیاز را با وزارت خانه ها داشته باشند.

او ابراز امیدواری کرد که این ســفر موجب حل بسیاری از مشکلات و 
چالش های مردم در اســتان شــود و گفت: مصوبات پیشنهادی احصا 
شده که می تواند موجب محرومیت زدایی و توسعه متوازن در کرمان 

شود.
او خواســتار توجه بیشتر توســعه پایدار و توازن در اســتان کرمان و 
همه شهرستان ها شد و گفت: جذب ســرمایه و توسعه استان در ابعاد 

مختلف باید مد نظر باشد.
اســتاندار کرمان خواستار برنامه ریزی برای توســعه معادن و صنعت 
در استان شــد و گفت: در این زمینه متأســفانه مطالعات فرصت های 

سرمایه گذاری انجام نشده است.

 مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی نرماشــیر از راه اندازی مجدد 
کارگاه های فرش بافی روستاهای سیدآباد، چهل تخم و دشت آباد این شهرستان 
با همکاری گروه جهادی هلال شادی خبر داد.  محمدرضا منصوری بیان کرد:در 
سال های گذشته کارگاه های صنایع دستی روستاهای مذکور از جمله فرش بافی 
به دلیل نبود مواد  اولیه کافی به صورت نیمه تعطیل درآمده بود که با رایزنی هایی 
انجام گرفته با گروه جهادی هلال شادی مقرر شــد این گروه، مواد اولیه و بازار 
فروش این کارگاه را فراهم کند که شــاهد راه اندازی مجدد این کارگاه باشیم. او 
افزود: در حال حاضر ۱0 هنرمند صنایع دستی در این کارگاه مشغول به فعالیت 
هستند که پیش بینی می شــود با راه اندازی مجدد این کارگاه تعداد هنرمندان 
آن به ۶0 نفر خواهد برسد. او تاکید کرد: متاسفانه به دلیل کمبود آب روستاهای 
سیدآباد، چهل تخم و دشت آباد دچار خشکسالی شده که امیدواریم با راه اندازی 
دوباره کارگاه های صنایع دســتی بتوانیم برای جوانان این منطقه اشتغال ایجاد 

کنیم.
منصوری با بیان اینکه همکاری مسئولان شهرستان نرماشیر در این مسیر نقش 
مهمی خواهد داشت خاطرنشــان کرد: این شهرستان دارای ســه هزار هنرمند 
صنایع دستی اســت که مشــغول به فعالیت هستند و صنایع دســتی این روستا 
شامل حصیربافی، سیس بافی، پادری بافی، گلیم بافی، پته دوزی و غیره می شود. 
استان کرمان دارای صنایع دستی مشــهوری مانند قالی بافی، گلیم، پته، شال، 
مصنوعات فلزی، سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی و غیره است که گلیم شیرکی 

پیچ سیرجان ثبت جهانی شده است.
شهرهای کرمان، شــهربابک، راور، قلعه گنج و راین نیز سال گذشته به فهرست 

شهرهای ملی صنایع دستی کشور پیوستند.

معاونبهداشتدانشگاهعلومپزشکیجیرفت:

 جان باختن 21 نفر در جنوب کرمان
 بر اثر غرق شدگی

استاندار کرمان: احتمال سفر 
رئیس جمهور به کرمان  در هفته جاری

سه کارگاه روستایی فرش بافی 
در نرماشیر احیا می شود

بازسازی دیوار فروریخته 
ساختمان جهاد کشاورزی  

قلعه گنج زمین مانده

استفاده از کارت خوان های 
جدید در نانوایی های استان 

کرمان الزامی شد

خبر

خبر

خبر

هر
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عک

کاغذاستان
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گزارش
مرضیه قاضی زاده

خبرخبر

بر اســاس توافق جدیدی که میان ایران 
و عراق امضا شده اســت، ایران در زمان 
توانایی شــبکه، در مدت 5 ســال 400 

مگاوات برق به عراق صادر خواهد کرد.
به گزارش ایســنا به نقــل از المعلومه، 
احمد موسی، سخنگوی وزارت برق عراق 
توضیحاتی در خصــوص جزئیات توافق 
راهبردی ایران و عــراق در زمینه انرژی 
ارائه داد و گفت که ایــن توافق دو هدف 
را محقق مــی کند؛ یکــی واردات برق و 

دیگری بهبود کیفیت برق توزیعی است.
وی تاکید کرد که توافقی 5 ساله با ایران 
در این زمینه امضا شــد و ایــران در این 
مدت 400 مگاوات برق بــه عراق صادر 

می کند.
احد موســی گفت: ایــن توافــق بعد از 
پرداخت بدهی گازی به ایران و همچنین 
موافقت دولت امضا شــد و هدف از آن ها 
تنها واردات 400 مگا وات برق نیست بلکه 
هدف دیگر بهبود کیفیت برق توزیعی و 

تامین برق مصرفی عراق است.
ســخنگوی وزارت برق عراق خاطرنشان 
کرد که این توافق بر اساس پرداخت هزینه 
و همچنین بر اساس نیاز عراق است. پیش 
از این عادل کریم، سرپرست وزارت برق 
عــراق در اظهاراتی با اشــاره به افزایش 
تولید برق در این کشور گفت که با توجه 
به توافقات انجام شده با وزیر نیرو ایران، 
انتظار می رود که روند صادرات گاز ایران 

به عراق بهتر شود.
وی با بیان اینکه شــهروند عراقی امروز 
احساس می کند که وضعیت برق بهبود 
یافته است تاکید کرد: یک میلیارد و ۶4۹ 
میلیون دلار به عنوان بدهی گازی به ایران 

پرداخت کردیم.
کریم خاطرنشان کرد که تمام بدهی های 
قبلی ما به ایران پرداخت شد و اکنون پول 
واردات گاز از ایــران را به طور ماهیانه به 

این کشور پرداخت می کنیم.
سرپرســت وزارت برق عــراق همچنین 
گفت که ایران روزانه 240 متر مکعب گاز 

به عراق صادر می کند.

1۴0 هزار میلیارد 
درآمد مالیاتی از 

اشخاص وصول شد
رئیس کل سازمان امور مالیاتی با بیان 
اینکه بالغ  بر ۱40 هزار میلیارد تومان 
در چهارماهه اول ســال جاری وصول 
شــد،گفت: با ثبت 4 میلیــون و 300 
هــزار اظهارنامه اشــخاص حقیقی در 
سال جاری نسبت به ســال قبل، ارائه 
اظهارنامه هــای اشــخاص حقیقی 47 

درصد رشد داشته است.
به گزارش ایســنا، به نقل از ســازمان 
امور مالیاتی، داوود منظــور در دیدار 
با مدیران ســازمان های امور اقتصادی 
و دارایی سراسر کشور با بیان اینکه در 
دولت ســیزدهم تغییرات در سازمان 
امور مالیاتی با رویکرد تحولی در حال 
انجام اســت، گفــت: نظــام مالیاتی با 
جدیت در مســیر تحقــق رویکردهای 
تحول آفرین و جدید است و اجرای این 
سیاســت ها و رویکردهای جدید نهایتاً 
به تحقق عدالــت مالیاتــی و افزایش 
تمکین مالیاتــی خواهــد انجامید. با 
اجرای این تغییرات و برنامه های پیش 
رو به دنبال ایجاد یک نظام مالیاتی پویا 
با درآمدهای پایــدار مالیاتی در جهت 
عدالت اجتماعــی، تأمین منابع دولت، 
حمایت از بخش های تولیدی و شفاف 
اقتصاد و کنترل بخش های غیر شفاف 

اقتصاد می باشیم.
وی افزود: در این دوره، ســازمان امور 
مالیاتی با اجرای اقدامات تحول آفرین 
به دنبال اجرای مبــارزه با فرار مالیاتی 
به منظور کاهش فشار بر بخش رسمی 
اقتصاد، جایگزینی پایه هــای مالیاتی 
جدید به جای فشــار بر بخــش تولید، 
افزایش مؤدی مداری و رضایت مؤدیان 
با ارائه خدمات الکترونیک و محوریت 
داده ها و سامانه ها به جای ممیز مداری 

است.
معاون وزیــر امور اقتصــادی و دارایی 
ادامه داد: قانون مالیات بر ارزش افزوده 
مصوب ســال ۱400 با تدوین بیش از 
40 آئین نامه و دســتورالعمل اجرائی، 
تولید ســامانه ملــی مؤدیــان و آغاز 
اجرای قانون پایانه فروشگاهی، تدوین 
پیش نویــس قانــون مالیــات بر جمع 
درآمــد، تحقق ۱۱3 درصــدی درآمد 
وصولی در سال ۱400 و وصول بالغ بر 
۱40 هزار میلیارد تومان در چهارماهه 
اول ســال جاری و حمایــت از تولید 
از جملــه اقدامات انجام شــده تاکنون 

بوده است.

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای از 
ارائه آموزش مهارت به 38 هزار سرباز در 

3 ماه ابتدایی سال جاری خبر داد.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری 
فارس، غلامحسین حسینی نیا امروز 
در جمع خبرنگاران اعلام کرد:  بعد از 
تشکیل قرارگاه مرکزی مهارت آموزی 
سربازان، سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
به عنوان شریک اصلی وارد کار شده 
به گونه ای که سال ۹۹، تعداد 78 هزار 
آموزش مهارتی دیدند، سال  سرباز 
گذشته این رقم به ۱20 هزار نفر رسیده 
و امسال قرار است به ۱48 هزار نفر برسد 
که در سه ماه اول امسال 38 هزار سرباز 

آموزش مهارتی گذرانده اند.
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
همچنین گفت:  سازمان آموزش فنی 
و حرفه ای 5 هزار مربی آموزشی دارد 
و 20 هزار مربی آموزشی هم در مراکز 
آموزشی فنی و حرفه ای خصوصی حضور 
دارند اما برای ارائه مهارت های گوناگون 
در قالب ۱7 هزار استاندارد آموزشی نیاز 
به ۱00 هزار مربی است که می توان از 
طریق خرید خدمت آنها در سامانه سام 

استفاده کرد.
قالب  در  گفت:  همچنین  حسینی نیا 
دولت  استانی  سفرهای  عتبارات  ا
برای  عتبار  ا تومان  میلیارد  ر  هزا  2
حرفه ای  و  فنی  آموزش  گسترش 
در  همچنین  وی  می یابد.  اختصاص 
مورد اعزام مهارت آموزان به مسابقه 

ر بود  جهانی مهارت آموزی گفت: قرا
این مسابقات در شانگهای چین برگزار 
شود اما به دلیل کرونا از پذیرش امتناع 
کردند لذا بر اساس تصمیم فدراسیون 
مهارت در هشت کشور برگزار می شود 
با آمادگی  نی  یرا ا که مهارت آموزان 
کامل در قالب ۱8 رشته به ارائه مسابقه 
مهارت می پردازند در رشته جوشکاری 
ر  ر است در آمریکا برگزا مسابقات قرا
نی ها ویزا بدهند  یرا شود که اگر به ا
مهارت آموزان ما در آن شرکت خواهند 

کرد.
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
همچنین گفت:  در طرح تحول آموزش 
مهارتی در محیط واقعی کار بسته  ای 
از مهارت ها به مهارت آموزان آموزش 
داده می شود به عنوان مثال کسی که 
می خواهد آموزش تعمیر تلفن همراه یاد 
بگیرد علاوه بر موارد فنی نیاز به آموزش 
مهارت ارتباط گیری و تبدیل این مهارت 
به یک کار تجاری و آموزش دخل و خرج 
دارد که باید برای این مسأله آموزش 

کامل دریافت کند.
قالب  گفت: در  همچنین  حسینی نیا 
تسهیل سازی مجوزهای کسب و کار ۶ 
ر موافقت نامه جدید برای احداث  هزا
آموزشگاه فنی و حرفه ای آزاد در کشور 
صادر شده است، ۱2 هزار آموزش فنی 
و حرفه ای از قبل داشتیم که 50 درصد 
ز این آموزشگاه ها در رشته  مراقبت  ا
رند؛  زیبایی و آرایش زنانه فعالیت دا

50 درصد بقیه در رشته هایی مانند 
خیاطی، صنایع دستی و آشپزی به ارائه 
مهارت اقدام می کنند در حالی که ۶500 
استاندارد آموزشی در کشور داریم که 
و  فنی  آموزشگاه های  همه  سرجمع 
رد آموزشی  حرفه ای به 300 استاندا
هم نمی رسد و در سطح جهانی ۱7 هزار 
استاندارد آموزش مهارتی معرفی شده 

است.
وی همچنین گفت: ۱300 استاندارد 
آموزشی در بخش دانش بنیان طراحی 
کردیم که به عنوان یک دارایی ملی برای 

کشور شناخته می شوند.
کهاد  طرح  در  گفت:  همچنین  وی 
مهارت آموزی و نخلستان مهارت آموزی 
لتحصیلان در مرز دانش  برای فارغ ا
حرکت می کنیم و به زودی 3۱ مرکز 
همکاری  با  دانش بنیان  نوآوری 

دانشگاه ها راه اندازی می شوند.
حسینی نیا گفت: سازمان آموزش فنی و 
حرفه ای متولی اصلی مهارت آموزی در 
کشور است و مدارک ارائه شده آن تحت 
نظر سازمان جهانی کار ارائه می شود و 
امکان سوء استفاده از این مدرک و یا 
جعل آن با توجه به بارکدهایی که در 
روی مدرک درج شده است وجود ندارد.

وی  گفت:  باید به این فرهنگ برسیم 
گرچه طرف چندین مدرک داشته باشد 
اما در نهایت مهارت باید در وجود فرد 
نمایان باشد که بتواند برای خود شغلی 

دست و پا کند.

یک کارشناس اقتصادی با ابراز اینکه دولت نباید 
خودش را مشغول مسائل پیش پا افتاده و کم ارزش 
چون تأسیس وزارت بازرگانی کند گفت: دولت با همین 
تشکیلات موجود باید به فکر اجرای الگوی اقتصاد 
مقاومتی باشد.  به گزارش تسنیم، با توجه به وضعیت بازار 
این روزها بحث تشکیل وزارت بازرگانی دوباره مطرح 
شده و برخی از مسئولین اجرایی و نمایندگان مجلس در 
سخنان خود به آن اشاره می کنند. تشکیل این وزارتخانه 
موافقان و مخالفان خود را دارد که برای همین منظور 
گفت وگویی با عبدالمجید شیخی، کارشناس اقتصادی 

انجام و موضوع بررسی شد.
وی با ابراز اینکه  بحث ها و نظرات در درباره تفکیک 
وزارت صمت بالا گرفته و موافقان و مخالفان نظرات 
مختلفی دارند،گفت: مخالفان، فشار لابی های واردکننده 

را عامل طرح مجدد تفکیک وزارت صمت می دانند.
این کارشناس با تصریح بر اینکه تفکیک وزارت صمت 
ناسازگار با برنامه ششم توسعه و کوچک سازی دولت 
است گفت: دلیل طرح مجدد این مسئله بدنه کارشناسی 
لیبرال و نئولیبرال در دل دولت است و راه حل مشکلات 
دولت در ساختار وزارتخانه و تغییر مدل مدیریتی است.

 بحث تشکیل وزارت بازرگانی ناشی از 
لابی های واردکنندگان است

عبدالمجید شیخی با ابراز اینکه  طرح مجدد موضوع 
تشکیل وزارت بازرگانی لابی های واردکننده هاست 
افزود: واردکنندگان در حال فشار آوردن برای تفکیک 
وزارت صمت هستند. پیش از این که وزارت صنعت و 
معدن از وزارت بازرگانی جدا بود، هیچ اتفاق میمونی در 

بازار نمی افتاد. الان هم همان وضعیت است.
 این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه علت طرح 
پیشنهادی در دولت احتمالا این است که متولیان 

وزارتخانه فکر می کنند حجم بالایی از وظایف دارند؛ 
در صورتی که با تفویض اختیارات و با هماهنگی بین 
معاونت ها هیچ مشکلی پیش نمی آید. گفت: شرایط 
سخت نیست که هزینه هنگفتی برای تفکیک دو 
وزارتخانه پرداخت شود. بلکه باید تحولی در درون نظام 
اداری رخ دهد. با تغییر اتاق، دستگاه، ساختمان و تفکیک 
وظایف مشکل حل نمی شود. بلکه با داشتن نیروهای 
جهادی متبحر، متعهد، متخصص، کاربلد و حامی تولید 

این وظایف به خوبی قابل انجام است.
 شیخی با هشدار نسبت به گسست بین تولید و تجارت 
و تبعات آن افزود: نباید گسستی بین وزارت بازرگانی 
با صنعت و معدن، کشاورزی، نفت و بخش خدمات 
به وجود آید. مدیریت یکپارچه نیاز کشور است. وظایف 
بازرگانی، صنعت و معدن در اختیار صمت است و این از 
مزایای این وزارتخانه است که نباید لابی های سوداگران 

تجارت و واردات آن را به زمین بزنند.
این کارشناس اقتصادی با تصریح بر اینکه وظایف 
بازرگانی کشاورزی را به وزارت جهاد کشاورزی محول 

کردند کار خوبی است. در گذشته این وظایف این درست 
اجرا نش گفت: سپردن بازرگانی محصولات کشاورزی 
به متولی تولید می تواند در یکپارچه سازی از تولید تا 
مصرف بسیار موثر و مفید باشد. این وزارتخانه چه جدا 
باشد و چه متمرکز، موضوع مهم هماهنگی فعالیت های 

بازرگانی با تولید و حمایت از تولیدات است.  
وی درباره موضوع کنترل تورم و نقش وزارت بازرگانی 
در مهار آن اظهارداشت: تشکیل وزارت بازرگانی و عدم 
تشکیل آن هیچ تاثیری بر تورم ندارد. مشکل اقتصاد ما 
این است که حجم عظیم نقدینگی در بخش غیر مولد 
فعال است و بخش غیر مولد بر بخش مولد حاکمیت 
دارد. عناصر بخش غیر مولد، جریان ساز و موج آفرینان 
تورم هستند. شیخی با هشدار درباره احتمال در اختیار 
گرفتن بازار داخلی توسط تولیدکنندگان خارجی گفت: 
بعید نیست با تشکیل وزارت بازرگانی، این وزارتخانه 
خودسرانه دست به فعالیت هایی بزند که به زیان تولید 
باشد. به هر حال جدایی بازرگانی از تولید می تواند 

آسیب زا باشد.

لابی  وارد کننده ها در حال فشار 
برای تفکیک وزارت صمت

نیمی از آموزشگاه های فنی و حرفه ای 
در رشته آرایشگاه زنانه

مجتبی مصباح ، مدیرکل تعاون کار ورفاه اجتماعی کرمان گفت: فعالیت 
معدن کرومیت منطقه چیل آباد شهرستان ارزوئیه چون غیر قانونی بوده 

و به صورت خانوادگی برداشت می  شده، از شمول قانون کار خارج است.
به گزارش خبرنگار ایلنا، مجتبی مصباح معتقد است که چون این واحد 
پروانه بهره برداری نداشته و کارگر و کارفرما در آن رابطه خانوادگی با 
یکدیگر دارند، از شمول قانون کار خارج است. مصباح درباره محبوس 
شدن سه کارگر در حادثه کار معدن کرومیت ارزوئیه به ایلنا گفت: معدن 
کرومیت منطقه چیل آباد شهرستان ارزوئیه پروانه اکتشاف داشته و اما 
پروانه بهره برداری ندارد و به صورت غیر قانونی و مخفیانه بهره برداری 
می  شده است.  او تصریح کرد: معمولا وقتی برای معادن پروانه بهره برداری 
صادر می شود اداره صمت نمونه پروانه صادر شده را برای اداره کل کار 
ارسال می کند تا این کارگاه به عنوان کارگاه فعلا در لیست بازرسی و ایمنی 
قرار گیرد اما این واحد معدنی چون پروانه بهره برداری نداشته، به عنوان یک 
کارگاه فعال در لیست سامانه اداره کار و صنعت معدن ثبت نشده است. او 
با بیان اینکه این واحد به صورت مخفیانه فعالیت استخراجی داشته است 
و مردم و مسئولان محلی همانند شورای شهر روستای منطقه ارزوئیه و 
حتی بخشداری و فرمانداری هم در خصوص فعالیت غیرمجاز این معدن 
گزارشی به اداره کار ارسال نکرده اند، در ادامه افزود: معدن کرومیت ارزوئیه 
یک صاحب و مالک خصوصی دارد که با پروانه اکتشاف، بدون دریافت 
پروانه بهره برداری این واحد را به صورت غیر قانونی به یک پیمانکار محلی 
اجاره داد تا به صورت خانوادگی آن را استخراج کنند. او با بیان اینکه این 
واحد حتی اگر پروانه بهره برداری می داشت چون به صورت خانوادگی در 
این واحد فعالیت بوده است، از شمول قانون کار خارج است، افزود: کارگری 
که نجات پیدا کرده و هم اکنون در بیمارستان بستری است با کارگرانی که 
در زیر آوار محبوس هستند و وضعیت مشخصی ندارند نسبت برادری دارد 

و از قرار معلوم پیمانکار پدر این کارگران حادثه دیده است.

فعالیت معدن کرومیت ارزوئیه 
غیرقانونی است

پیمانکارمعدن،پدرکارگرانماندهبرزیرآواربود

 توافق پنج ساله 
ایران و عراق در 

زمینه صادرات برق

رنا
: ای

س
عک

وزیر جهاد کشاورزی گفت: امیدواریم از این هفته خرید تضمینی مرغ، 
تخم مرغ و گوشت قرمز را با سرعت بیشتری استمرار دهیم.

به گزارش ایسنا، در پی درخواست دامداران و مرغداران مبنی بر خرید دام 
بر اساس بهای تمام شده، آزادسازی صادرات دام و پیگیری خرید تضمینی، 
روز گذشته سید جواد ساداتی نژاد در جریان سفر استانی هیات دولت به 
استان مرکزی و در جمع خبرنگاران اعلام کرد که در بحث حمایت از حوزه 
دامپروری و دام و طیور با دستور رئیس جمهوری و معاون اول و نشستی 
که با تشکل های صنعت دام و طیور برگزار شد، امیدواریم از این هفته خرید 
تضمینی مرغ، تخم مرغ و گوشت قرمز را با سرعت بیشتری استمرار دهیم.
ساداتی نژاد همچنین به مصوبه  ستاد تنظیم بازار در بحث صادرات دام اشاره 
کرد و گفت که در این راستا برنامه ریزی از هفته جاری در این خصوص انجام 

خواهیم داد تا بتوانیم مازاد دام را صادر کنیم.

صادرات دام آزاد می شود

نـرخ تـورم سـالانه تیـر مـاه ۱40۱ بـرای خانوارهای 
کشـور به 40.5 درصد رسـیده. در این بـازه زمانی ۱2 
ماهه قیمت »خوراکی هـا، آشـامیدنی ها و دخانیات« 
54.۶درصد افزایش داشـته اسـت. بیشـترین افزایش 
قیمـت مربوط بـه گـروه روغـن و چربی ها بـا افزایش 
حـدود ۹۱.۱درصـدی و بعـد هم گـروه شـیر و پنیر و 
تخم مـرغ بـا افزایـش ۶5.2درصـدی و نان و غـلات با 
افزایش 58.۶درصدی اسـت. هزینه اجاره مسـکن در 
این بازه زمانـی میانگین 28درصد و پوشـاک و کفش 

نیـز 48.7درصد افزایـش یافت.
 نرخ تورم سـالانه برای تیرماه به 40.5درصد رسـیده 
اسـت؛  یعنـی درصـد تغییـر میانگین اعداد شـاخص 
قیمـت در یـک سـال منتهی بـه مـاه جاری،  نسـبت 
به دوره مشـابه قبـل از آن  40.5درصـد افزایش یافته 
اسـت. ایـن میـزان حتی نسـبت بـه خـرداد مـاه هم 

افزایـش یافته اسـت.
 اگر تورم سـالانه تیرمـاه ) افزایش قیمـت تیر ۱40۱ 
تا تیـر ۱400( را با تـورم سـالانه خـرداد ماه)افزایش 
قیمـت از خـرداد ۱40۱ تـا خـرداد ۱400( را بـا هـم 
قیاس کنید، یک شـیب صعـودی در تـورم به نمایش 
گذاشته می شـود. تورم سـالانه در خرداد ۱40۱ روی 
عـدد 3۹.4درصـد بـود امـا تیـر امسـال بـا ۱.۱ واحد 
افزایـش به 40.5درصد رسـیده اسـت. فشـار بیشـتر 
تـورم کشـور در گـروه »خوراکی هـا، آشـامیدنی ها و 

دخانیات« اسـت.
 تورم سـالانه این بخـش خـرداد مـاه 5۱.۶درصد بود 
امـا تیر مـاه بـه عـدد 54.۶درصـد رسـیده اسـت. در 
بخش »غیرخوراکـی  و خدمـات« اما تـورم روی عدد 

33.2درصـد مانده اسـت.
بـرای محاسـبه تـورم سـالانه میانگینـی از افزایـش 
قیمـت مـاه بـه مـاه اقـلام یک»گـروه کالا و خدمات 
مشـابه« گرفتـه می شـود. ایـن رویـه البتـه چنـدان 
گویـای اثـرات حـذف ارز ترجیحی بـر زندگـی مردم 
نیسـت و میـزان افزایـش قیمـت هزینه هـای زندگی 
در دو مـاه اخیـر در ایـن شـیوه محاسـبه سرشـکن 
شـده و اعداد به نسـبت کمتری بـه نمایش گذاشـته 

می شـود.
مطابـق گـزارش مرکـز آمـار ایـران نـرخ تـورم نقطه 
بـه نقطـه در تیرمـاه بـه 54درصـد رسـیده؛ یعنـی 

خانوارهـای کشـور بـه طـور میانگیـن 54 درصـد 
بیشـتر از تیر ۱400 بـرای خرید یـک »مجموعه کالا 
و خدمات یکسـان« هزینـه کرده اند. بـه تفکیک تورم 
نقطـه ای گـروه عمـده »خوراکی هـا، آشـامیدنی  ها و 
دخانیـات« بـه 8۶.0 درصـد و گـروه »کالاهـای غیر 
خوراکـی و خدمات« بـه 3۶.۹ درصد رسـیده اسـت. 
تفکیک این نرخ به دو رسـته شـهری و روسـتایی هم 
نشـان می دهد کـه هنوز تـورم بـرای روستانشـینان 
کشـور حتـی بیشـتر از شهرنشـینان بـوده اسـت؛  
چـرا کـه طبـق ایـن آمـار نـرخ تـورم نقطـه ای برای 
خانوارهای شـهری 52.8 درصـد  و بـرای خانوارهای 

روسـتایی ۶0.7 درصـد بـوده اسـت.
افزایش قیمت سبزی بیشتر از میوه

در بیـن ۱2 گـروه کالایـی رده »خوراکی هـا، 
آشـامیدنی  ها و دخانیـات« بیشـترین افزایش قیمت  
از تیر پارسـال تـا به امسـال )تـورم نقطـه ای( مربوط 
بـه بـه گـروه روغـن و چربی هـا بـا افزایـش حـدود 
300درصـدی و بعد هم گروه شـیر و پنیـر و تخم مرغ 
بـا افزایـش ۱۱۹درصـدی و نـان و غـلات بـا افزایش 

۱0۱درصـدی اسـت. 
گوشـت قرمـز و ماکیـان در تیـر امسـال نسـبت بـه 
تیـر پارسـال ۶۹ درصـد گران تـر شـده و حتـی میوه 
و خشـکبار هـم 50.۱درصـد افزایـش قیمت داشـته 
اسـت. در ایـن بـازه یک سـال حتـی افزایـش قیمت 
سـبزیجات از میـوه هـم پیشـی گرفتـه و بالـغ بـر 

7۱.۶درصـد گـران شـده اسـت.
طبـق این اطلاعـات در ایـن بازه یک سـاله هیـج رده 
کالایی کاهش قیمت نداشته اسـت، کمترین افزایش 
قیمت در این بازه )تیر امسـال تا تیر پارسـال( مربوط 
به هزینـه ارتباطات بـا افزایش قیمـت ۱0.8درصدی 
و بعـد هـم هزینـه آب و بـرق و سـوخت بـا افزایـش 

27.8درصدی اسـت.
اگر چه بنـا به ایـن اطلاعـات نرخ تـورم در کشـور در 
حال افزایش اسـت امـا بعـد از اعمال سیاسـت حذف 
ارز ترجیحی و افزایـش یکباره تورم بـه ۱2.2درصد از 
شیب افزایش قیمت کاسـته شده اسـت. تورم ماهانه 
خـرداد مـاه کشـور بـه یکبـاره 4 برابـر معمول شـده 
بود و از اعـداد معمـول 3 تـا 3.5درصد در یـک ماه به 
۱2.2درصد رسـیده بـود. ایـن رویـه البتـه در تیرماه 
دوباره بـه روال قبل بازگشـته و تورم ماهانـه برای این 

ماه بـه 4.۶درصد رسـیده اسـت .
 تـورم ماهانـه  تیـر مـاه بـرای گروه هـای عمـده 

»خوراکی ها، آشـامیدنی ها و دخانیـات« و »کالاهای 
غیرخوراکـی و خدمات« بـه ترتیب 5.7 درصـد و 3.8 

درصد بـوده اسـت. 
تـورم ماهانـه در خـرداد مـاه بـرای گروه هـای عمده 
»خوراکی ها، آشـامیدنی ها و دخانیـات« 25.4درصد 
و برای »کالاهای غیرخوراکی و خدمـات« 5.7درصد 

گـزارش شـده بود.
در گـروه عمـده »خوراکی هـا، آشـامیدنی ها و 
دخانیـات« بیشـترین افزایـش قیمـت نسـبت بـه 
مـاه قبل مربـوط بـه گـروه »گوشـت قرمز و گوشـت 
ماکیان« )مرغ ماشـینی، سوسـیس و کالباس(، گروه 
»لبنیات و تخم مـرغ« )دوغ پاسـتوریزه، خامه و تخم 
مـرغ( و گـروه »نـان و غـلات« )انـواع برنـج ایرانـی، 
کیک و بیسـکویت( اسـت.  در گروه عمـده »کالاهای 

غیرخوراکی و خدمـات«، گروه »بهداشـت و درمان« 
)خدمات طبی سـرپایی و خدمات بیمارستانی(، گروه 
»هتل و رسـتوران« )هزینه هتـل و تـالار پذیرایی( و 
گـروه »مبلمـان و لـوازم خانگـی« )انـواع شـوینده( 
بیشـترین افزایـش قیمـت را نسـبت بـه مـاه قبـل 
داشـته اند. در این ماه گوشـت قرمز و ماکیان نسـبت 
به سـی روز قبل ۱۱.۶درصد، لبنیـات و تخم مرغ 7.7 
درصد و بهداشـت و درمان ۶.۱درصـد افزایش قیمت 

داشـته است.
کاهـش تقاضا بـرای رده ماهـی و صـدف داران در این 
مـاه همچنیـن منجـر شـده تـا در تیرمـاه صرفـا یک 
درصـد ایـن دسـته افزایش قیمـت داشـته باشـد اما 
گوشـت قرمـز ۱۱.۶درصـد و گوشـت قرمـز  افزایش 

قیمت داشـته باشـند .

 هزینه  خوراکی ها طی یک سال رکورد زد

روغن صدرنشین تورم تیر ماه

دبیر کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اســلامی گفت: طرح ساماندهی 
استخدام کارکنان دولت تا ماه آینده در کمیسیون تصویب و به صحن مجلس 

ارجاع داده می شود .
خلیل بهروزی فر در گفت وگو با خبرنگار تســنیم ، در پاســخ به سؤالی درباره 
آخرین وضعیت بررسی طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت اظهار داشت: 

کلیات طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت تصویب شد و چون دوشوری شده شور دوم آن اکنون 
در حال بررسی است.

 دبیر کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: پس از اتمام بررسی هایی که در حال انجام 
است و ارائه پیشــنهادات نمایندگان در حوزه جزئیات و الحاقات برای این طرح، ساماندهی استخدام 

کارکنان تا یک ماه آینده به صحن ارجاع مجلس داده می شود.
بهروزی فر با بیان اینکه پس از تصویب طرح، سازمان اداری و استخدامی حدود 5 ماه فرصت دارد که 
آیین نامه آن را تدوین کند تا در هیئت دولت تصویب شود ابراز داشت: تبدیل طرح ساماندهی استخدام 

کارکنان دولت به قانون تا پایان امسال انجام می شود.

طرح "ساماندهی استخدام کارکنان
 دولت" در راه صحن علنی

 طبق اعلام معاون گمرک ایران ممنوعیت فصلی واردات برنج در سال جاری 
لغو و اجرایی نخواهد شد؛ بر این اساس واردات این کالا به روال قبل ادامه دارد. 
آن طور که فرود عسگری - معاون امور گمرکی گمرک ایران - به ایسنا اعلام 
کرده است طبق تصمیم سی امین نشست ستاد تنظیم بازار  و بر اساس پیشنهاد 

وزارت جهاد ممنوعیت فصلی برنج در سال جاری لغو شد. 
به گفته وی لغو ممنوعیت فصلی واردات برنج امروز همزمان با اول مردادماه به گمرکات اجرایی ابلاغ شد.
در این رابطه یادآور می شود براساس بند 8 مندرجات ذیل یادداشت فصل دهم قانون مقررات صادرات 
و واردات، ترخیص برنج در فصل برداشت ممنوع و زمان این ممنوعیت از اول مردادماه هر سال تا پایان 

آبان ماه همان سال تعیین شده است.
اما با توجه به وضعیت بازار داخل و افزایش قیمت ها، از مدتی قبل مذاکرات برای لغو ممنوعیت واردات در 

سال جاری در جریان بود و واردکنندگان خواستار ادامه روند واردات بودند. 
در سال گذشته نیز با توجه به وضعیت واردات برنج  و هشدارهایی که در مورد افزایش قیمت وجود داشت، 

رایزنی بسیاری در مورد لغو ممنوعیت انجام ولی با آن موافقت نشده بود.

ممنوعیت واردات برنج لغو شد

با توقف تولید تیبا این هفته خانواده تیبا رشــد 2 تا 5 میلیون 
تومانی قیمت را در بازار تجربه کرد.

به گزارش تسنیم،  بر اساس اعلام وزیر صنعت قرار است دو عضو 
خانواده تیبا یعنی تیبا صندوقدار، تیبا 2 و ساینا به همراه سمند 

ایران خودرو  از خط تولید خارج شــوند. خروج  این خودروها باعث خواهد شد تا ارزان 
ترین محصولات در سبد محصولاتی دو خودروساز بزرگ کشور از دور خارج شوند.

البته در حال حاضر مشــخص نیســت برنامه دو خودروســاز بــرای جایگزین کردن 
محصولاتی که توقف تولید  دارند چیســت اما واکنش بازار نسبت به این موضوع قابل 

تامل است. 
این هفته قیمت خانواده تیبا رشــد 2 تا 5 میلیون تومانی در بازار داشت. با این شرایط 
تیبا صندوقدار با رشد 5 میلیون در بازار 203 میلیونی شد و تیبا 2 معمولی هم با رشد 
۱ میلیونی در بازار 208 میلیون تومان فروخته می شود. ساینا نیز این هفته بدون تغییر 

در بازار  2۱2 میلیون تومان به فروش رفت.

گرانی 2 تا ۵ میلیون تومانی تیبا 
در بازار با جدی شدن توقف تولید

خودرووارداتاستخدام 

کاغذاقتصادی
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چرا کودکان نافرمانی می کنند؟!
یک روانشناس بالینی با اشــاره به اینکه معمولا اختلال نافرمانی 
و مقابله جویی از ســنین پیش دبســتان و اوایل دبستان پدیدار 
می شود و در پسرها شــایع تر از دخترها است، عنوان کرد: عوامل 
متعددی در شکل گیری این اختلال نقش دارند، لذا اختلال بیش 
فعالی و نقص تمرکز و اختلالات خلقی )افسردگی و دو قطبی( در 
والدین، اعتیاد والدین به مشــروبات الکلی و مواد مخدر، کشیدن 
ســیگار در زمان بارداری و مواجهه با مواد ســمی، ســوء تغذیه، 
کودک آزاری، فرزند پروری نامناســب را می تــوان از جمله این 

عوامل دانست.
چندی پیش اهمیــت جنب و جوش و تحرک کودکان در رشــد 
جســمی، ذهنی و تقویت مهارت های اجتماعی آنان ما را به این 
سمت سوق داد که بررســی کنیم چه زمانی باید کودک را بیش 
فعال بدانیم، امّــا این بار می خواهیم بدانیم کــه چرا در برخی از 
کودکان نافرمانــی و مقابله جویی از حد لجبــازی کودکانه فراتر 
می رود و به شــکل حاد تری بروز می کند و به قول معروف حرف 

حساب در گوش  آنان نمی رود.
این مشکل زمانی شدت بیشتری پیدا می  کند که بچه ها در میان 
جمع های خانوادگی و مهمانی باشند اینجاست که والدین عاجز 
می  شــوند و برای آرام کردن فرزندانشــان اســترس و اضطراب 
بیشــتری را متحمل می شــوند چون در این صورت والدین باید 

نگران کلافگی و ناراحتی اطرافیان هم باشند.
در خصوص این که چرا برخی کودکان این گونه رفتار می کنند و 
والدین باید چه برخوردی با کودکان لجباز و نافرمان داشته باشند 
تا شاهد تداوم این رفتار ها در شــخصیت کودک خود نباشند به 

گفت و گو با یک روانشناس بالینی پرداختیم.
دکتر مرضیه عزیزی معین روانشناس بالینی و مدرس دانشگاه در 
گفت و گو با خبرنگار ایســنا در تعریف اختلال نافرمانی و مقابله 
جویی بیان کرد: الگوی پایداری از خلق و رفتار خصمانه است که با 
نشانه هایی مثل حساسیت، زودرنجی و خشم، نافرمانی و مخالفت 
با والدین و ســایر منابع قدرت مثل معلم یا اولیای مدرسه، جر و 
بحث، رنجاندن، کینه توزی و آسیب رساندن به دیگران و سرزنش 

سایرین بخاطر اشتباهات خودشان دیده می شود.
وی ادامه داد: نافرمانی و لجبازی در سال های اولیه کودکی و در 
نوجوانی به درجاتی دیده می شــود اما اختلال نافرمانی و مقابله 

جویی فراتر از لجبازی معمول کودکان است.

انقراض دو گونه ماهی در چین
اتحادیه بین المللی حفاظــت از طبیعت )IUCN( از انقراض 

دو گونه ماهی در چین خبر داد.
به گزارش ایســنا، با اعلام انقراض دو گونه ماهی پوزه پارویی 
چینی و ماهیان خاویاری رودخانه یانگ تســه توسط اتحادیه 
بین المللی حفاظت از طبیعت موجی از نظرات در رســانه های 
اجتماعی چین منتشــر شــد که بر حفاظت بیشــتر از محیط 

 زیست تاکید داشتند.
آخرین فهرســت IUCN از گونه های در معــرض تهدید که 
روز پنجشنبه منتشــر شد، نشــان داد که ۱00 درصد از 2۶ 
گونــه باقیمانده ماهیــان خاویاری جهان در حــال حاضر در 
معرض خطر انقراض هســتند که این رقم در سال 200۹، 85 

درصد بود.
در این گزارش آمده است: ارزیابی ها بر اساس محاسبات جدید 
است که نشان می دهد روند کاهش آن ها در سه نسل گذشته 
ســریعتر از آن اســت که پیش از این تصور می شد همچنین 
ارزیابی مجدد تایید کننده انقــراض ماهی پوزه پارویی چینی 

است.
هر دو گونه ماهی پوزه پارویی چینی و ماهیان خاویاری یانگ 
تســه گونه های رایج در رودخانه یانگ تسه هستند که حیات 
آن ها به دلیل تردد کشتی ها، صید بی رویه و آلودگی آب تحت 

تاثیر قرار گرفته است.
به گزارش خبرگزاری رویترز، ماهی پوزه پارویی چینی یکی از 
بزرگترین گونه های ماهی آب شیرین در جهان است که امکان 
رشــد آن تا طول هفت متر وجود دارد. همچنین امکان رشد 
ماهیان خاویاری یانگ تسه تا هشــت متر وجود دارد. گوشت 
آن در چین یک غذای لذیذ به شــمار می رود و به عنوان منبع 

خاویار نیز صید می شود.

دبیـر قـرارگاه اصـلاح سیاسـت های ارزی دارو بـا 
بیـان اینکه طـرح دارویـاری فعـلا بـرای داروهای 
تولیـد داخلی اجـرا شـده اسـت، گفـت: داروهای 
وارداتـی همچنـان ارز دولتـی دریافـت می کننـد 
و سیاسـت ارزی تجهیـزات پزشـکی هـم ماننـد 

قبل اسـت.
دکتـر حیـدر محمـدی در گفت وگـو بـا ایسـنا، 
دربـاره طـرح دارویـاری کـه حـدود یک هفتـه از 
اجرای آن در کشـور می گذرد و در راسـتای اصلاح 
سیاسـت های ارزی دارو، کاهـش کمبودهـای 
دارویـی، حمایـت از صنایـع دارویی کشـور و عدم 
افزایش پرداخـت از جیب بیماران در حـوزه دارو با 
افزایش پوشـش های بیمه ای اسـت، گفت: مرحله 
طـرح دارویـاری که اکنـون اجـرا می کنیـم، روی 
داروهـای تولیـد داخلـی اسـت و اسـاس طـرح بر 
انتقـال یارانـه دارو از »ارز« بـه بیمه ها اسـت. زیرا 
زمانیکه یارانـه دارو را بـر روی ارز اعمال می کنیم، 
جامعه مصرف کنندگان آن بسـیار وسـیع اسـت؛ 
اعـم از مـردم خودمـان، توریسـت های خارجـی، 
کشـورهای همسـایه و بـه تبـع آن پدیـده قاچاق 
معکـوس؛ طبیعتـا چنین چیـزی بـرای مـا قابل 

تحمل  نیسـت.
داروهایی که از زنجیره خارج می شدند

وی با بیـان اینکـه ارز دارو بسـیار باز بـود و به همه 
ارز تخصیـص می دادیـم، افـزود: در حالـی کـه 
متاسـفانه بخشـی از یارانـه مـا از زنجیـره خـارج 
می شـد، بـه کشـورهای همسـایه می رفـت، بـه 
دسـت مـردم نمی رسـید و... و. دارو، تجهیـزات 
پزشـکی و کالاهـای اساسـی مشـمول ارز بودند، 
اما قبلا هدفمنـد نبود. مـا ایـن را هدفمنـد و وارد 

بیمه هـا کردیـم.
هدف مندی یارانه دارو در بیمه 

محمدی ادامه داد: بر این اسـاس اعـلام کردیم که 
قبـلا مـردم دارو را بـا هر قیمتـی کـه می گرفتند، 
اکنون هـم با بیمـه آن را بـا همان قیمـت دریافت 
کننـد، امـا در بخـش آزادفروشـی کـه خیلـی باز 
اسـت، قیمت ها اصـلاح شـود. بخش آزادفروشـی 
بسـیار باز اسـت و ایرانـی، غیـر ایرانی، سـوداگر و 
قاچاقچی و... اگر بـه داروخانـه رفتـه و داروی آزاد 
بخواهند، موظفند به او دارو دهنـد. بنابراین وقتی 
قیمت دارو در بخش آزاد پایین باشـد، سـوداگران 
دارو را جمـع می کنند و بعد در بخـش بیمه ای هم 
مـردم بـرای خریـد دارو دچار مشـکل می شـوند. 
در حالـی کـه اگـر داروی آزاد را بـه صـورت آزاد 
ارائه دهیـم و همـه یارانـه دارو را در بخش بیمه ای 
متمرکـز کنیـم، هـر ایرانـی تحـت پوشـش بیمه 

مـورد حمایـت قـرار می گیرد.

فعال شدن بیمه سرپایی
وی دربـاره وضعیـت بیمـاران فاقـد بیمـه در این 
طـرح گفت: حال بـرای اینکـه بیمـاران فاقد بیمه 
هـم مـورد حمایـت قـرار گیرنـد، اعـلام کردیـم 
کـه همـه ایرانی هـا بیمـه شـوند و در ایـن راسـتا 
پنـج الی شـش میلیـون نفر تحـت پوشـش بیمه 
قـرار گرفتنـد. در حـال حاضـر ایرانی بـدون بیمه 
نباید داشـته باشـیم و اگر وجود داشـته باشد فرد 
می توانـد وارد سـایت بیمه سـلامت شـده و تحت 
پوشش بیمه قرار گیرد. بیمه روی تخت و ... هم در 
بخش بسـتری وجود دارد. در عین حـال این مدل 

را در بخش سـرپایی هـم فعـال کردیم.
پرداخت از جیب مردم

 نباید افزایش یابد
محمدی با بیان اینکه هر کالایی سـالانه مشـمول 
افزایش قیمت سنواتی اسـت، گفت: در عین حال 
برای اینکه مـردم ایـن افزایش قیمت را احسـاس 
نکننـد، تـورم در حـوزه دارو را هم مشـمول یارانه 
کردیم؛ به طـوری که اعلام کردیم کـه قیمت دارو 
هر چقدر اسـت، بعد از اجـرای طرح هـم پرداخت 
از جیـب مردم نباید تفاوتی داشـته باشـد. اگر غیر 
از ایـن باشـد، تخلف اسـت. البته پیـش از ایـن ارز 
داروهـای بدون نسـخه و مکمل هـا آزاد شـد و این 
داروهـا اکنـون مشـمول افزایش قیمت نیسـتند. 
افزایـش قیمتی کـه در حال حاضـر اتفـاق افتاده، 
در قالـب بیمه رفته اسـت و مـردم بایـد بدانند که 
اگر دارویی را با نسـخه تهیه کننـد، قیمتش ثابت 
مانده اسـت، اما اگر دارویی را در قسـمت آزاد تهیه 

کنند، قیمتـش متفـاوت و نرخ آن واقعی اسـت.
وی با بیان اینکـه درصد پوشـش های بیمه ای هم 
متفاوت شـده اسـت، گفت: به طوری کـه پیش از 
این درصـد پوشـش های بیمـه ای 70 بـه 30 بود، 
اما در حال حاضر متفاوت شـده و درصد پرداختی 
دولـت افزایـش یافتـه و درصـد پرداختـی بیمـار 
کوچـک شـده اسـت.  بنابرایـن درصـد پرداختی 
مـردم خیلـی کوچک شـده اسـت. بر این اسـاس 
هـدف اولیـه طـرح این اسـت کـه پرداخـت همه 
داروها ثابـت باشـد و هرچـه اضافه می شـود، وارد 

بیمه شـود.
تجهیزات پزشکی و داروهای وارداتی 

همچنان ارز دولتی می گیرند
وی بـا بیـان اینکه ایـن طرح فعـلا بـرای داروهای 
تولیـد داخـل اجـرا شـده اسـت، گفـت: فعـلا ارز 
داروهـای وارداتـی تفاوتی نمی کند و قیمت شـان 
هم ماننـد قبل اسـت. بنابرایـن داروهـای وارداتی 
همچنان ارز دولتی دریافـت می کنند و تجهیزات 

پزشـکی هـم مانند قبـل اسـت. فعـلا طـرح را در 
زمینـه داروهـای تولید داخـل اجـرا کردیم.

محمدی با بیـان اینکـه یک سـوم از ارزمـان برای 
داروهایـی بـود کـه ارزشـان را آزاد کـرده و بـه 
بیمه هـا انتقـال دادیـم، گفـت: فعـلا بـرای تغییر 
سیاسـت ارزی داروهـای وارداتـی و تجهیـزات 
پزشـکی برنامـه ای نداریـم. بایـد خروجـی طـرح 
را ببینیـم و مطمئـن شـویم کـه مراکـز درمانی و 
داروخانه هـای مـا کارشـان بـه چه صـورت پیش 
مـی رود و همانطـور کـه هدف مـان بـود پرداخت 
از جیب مـردم تغییر نکنـد. وقتی هـدف اصلی ما 
یعنی عـدم تغییر پرداخـت از جیب مـردم محقق 

شـود، گام هـای بعـدی را برمی داریـم.
تضامین تامین اعتبار طرح دارویاری

وی دربـاره تضمین هـای تامیـن اعتبـار طـرح، 
گفـت: کار بیمـه ایـن اسـت کـه اعتبـار می گیرد 
تـا از بیمـه شـده اش حمایت کنـد. بنابرایـن عدم 
پرداخـت معنـی نـدارد، بلکـه ممکـن اسـت دیر 
پرداختی هایـش را انجـام دهد. یکی از مشـکلات 
ایـن بـوده کـه بیمه هـا مطالبـات را بـا تاخیـر 
می دادنـد. در ایـن زمینـه تضامینـی گرفتیـم، 
صورتجلسـه هایی را امضـا کردیـم کـه رییـس 
سـازمان برنامـه و بودجـه، سرپرسـت وزارت رفاه، 
وزیر بهداشـت، معاون اول رییس جمهور و ... امضا 
کـرده و توافـق کردنـد کـه مطالبـات را پرداخـت 
کنند. ترجیح ما این اسـت که یک ماهـه پرداخت 
شود. قبلا شش ماه و یکسـال بوده است. اعتبارات 
را اکنـون دارنـد می دهنـد. پرداخت هـای بیمـه 
سـلامت کـه بـه موقـع اسـت و تامیـن اجتماعی 
هم قـول دادند کـه پرداختی هـا را به موقـع انجام 
دهنـد. ان شـاءالله در پرداخـت مشـکلی نداشـته 
باشـیم. قرار بـر این بود کـه بیمه ها با اعتبـاری که 
سـازمان برنامه و بودجه می دهـد، مطالبات قبلی 

را تسـویه کنند.

تخلفات را به 1۹0 اعلام کنید
محمدی درباره احتمال آزاد فروشـی داروخانه ها، 
گفـت: ایـن اقـدام تخلـف اسـت و یکـی از خـط 
قرمزهـای ما این اسـت کـه بیمـاری بـه داروخانه 
مراجعـه کـرده و بخواهـد دارو را بـا بیمـه بگیرد، 
امـا دارو را بیمه ای بـه او ندهند و بگوینـد باید آزاد 
بخرد. این خـط قرمـز ماسـت و نباید اتفـاق افتد. 
مردم اگر بـه داروخانـه مراجعه کرده و خواسـتند 
دارویی را با بیمـه بگیرند، امـا داروخانـه آن را آزاد 
عرضـه کـرد حتما بـه مـا از طریـق سـامانه ۱۹0، 
معاونت های غذا و دارو و بخش رسـیدگی شکایات 
دانشـگاه های علـوم پزشـکی اسـتان ها گـزارش 
کنند. مـا ایـن گزارشـات را جمـع بنـدی و اطلاع 
رسـانی می کنیـم. در عیـن حـال طـرح ضربتـی 
بازرسـی از داروخانه هـا هـم از سـوی معاونت های 
غـذا و داروی دانشـگاه های علوم پزشـکی در حال 
انجام اسـت. قطعا اگـر داروخانه ای تخلـف کند، با 
او برخـورد شـده، پروانه مسـئول فنـی تعلیق می 
شود، سـهمیه دارویی داروخانه قطع می شـود و ...

رفع کمبود داروی ایرانی
محمـدی با بیـان اینکـه خروجی این طـرح باعث 
مـی شـود کـه کمبـود داروی تولیـد داخلـی رفع 
شـود، گفـت: وقتـی داروخانـه دارو را یارانـه ای 
می فروشـد، راحـت می تـوان آن را احتـکار کـرد. 
انجـام ایـن کار به صـورت بیمه ای سـخت اسـت، 
اما وقتی آزاد اسـت هرچقدر بخواهیـد داروی آزاد 
می خریدنـد و آن را جمـع می کردنـد. در نتیجـه 
کمبود ایجاد شـده و بعد آن را با قیمـت چند برابر 
می فروختنـد. اکنون کسـانی کـه این شـرارت ها 
را انجـام دادند دیگـر برایشـان صرفه نـدارد و باید 
همـان داروهایـی را هـم کـه جمـع کـرده بودند، 
بفروشـند. امیدواریم اگر این طرح خوب اجرا شد، 
بتوانیم روی داروهای دیگر هـم آن را انجام دهیم. 

دولت بایـد یارانـه مـردم را قـوی کند.

نایب رئیس مجلس شورای اســلامی گفت: بنده 
پیشنهاد تولید یک میلیون مســکن در سال را به 
رئیس جمهور و دولت سیزدهم ندادم و این حرکت 
ابتکار دولت است.علی نیکزاد در آیین صدور پروانه 
ساختمانی شــهرک الهیه اردبیل اظهار کرد: باید 
در کشور برای خانه دار شــدن مردم به ویژه جوانان 
چاره اندیشی کنیم چرا که با داشتن زمین قابل الحاق 
به شهرها و امکان ساخت و ساز در طبقات بالاتر نباید 
تأمین سرپناه 75 متری برای جوانان ما به یک آرزوی 
دست نیافتنی تبدیل شــود.وی تصریح کرد: ما به 
راحتی می توانیم با تأمین زمین و اجازه ساخت و ساز 
در طبقات مختلف نسبت به تهیه مسکن برای اقشار 
مختلف اقدام عملیاتی را انجام دهیم که دولت نیز 
باید با تأمین ۹0 درصد هزینه این کار از سوی بانک ها 
و مابقی آورده افراد برای مسکن دار شدن جوانان و 
گروه های آسیب پذیر آستین بالا بزند.نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی گفت: قانون جهش تولید، 

قانون مترقی است که اگر به درستی اجرا شود همه 
اقشار بر اساس مفاد صریح قانون اساسی از سرپناهی 
مناسب و ایمن برخوردار خواهند شد که خانه دار شدن 
هر ایرانی هویت، آرامش، امنیت و اقتدار او را به همراه 
دارد.نیکزاد افزود: هر چند عده ای درد مســتاجری 
و اسباب کشی را نچشیدند ولی بنده از نزدیک این 
درد و مشکلات را لمس می کنم و در کشور معضل 
مسکن باید هر چه سریعتر برطرف شود.وزیر سابق 
راه و شهرســازی در بخش دیگری از سخنان خود 
خاطرنشان کرد: در دوران وزارت پیشنهاد کردم تا 
2 واحد به مجموع ساخت و سازهای جنوب کشور 
افزوده شود و تراکم مازاد ارائه کنیم تا حجم انبوهی 
از تقاضای مسکن را در تهران شاهد نباشیم که بعد 
از بنده وزیر دولت روحانی به همراه شهردار با تغییر 
کاربری باغ ها در شــمال تهران کاری انجام داد که 
ریشه به تیشه مسکن در پایتخت زد.وی اضافه کرد: 
با تصمیمات مقطعی نمی توان در حوزه مسکن نتیجه 

گرفت بلکه با اختصاص خط اعتبــاری ویژه مانند 
مسکن مهر، می توان به ساخت چهار میلیون مسکن 
کمک کرد که انتظار می رود در دولت سیزدهم نیز 
هر چه سریعتر این خط اعتباری تأمین شود.نیکزاد 
بیان کرد: بنده پیشنهاد تولید یک میلیون مسکن 
را به دولت رئیسی ندادم هر چند که در سایر بخش ها 
مشــورتی را به دولت ارائه می کنم اما در این حوزه 
ساخت یک میلیون مسکن پیشنهاد بنده نبوده است.

وی در ادامه سخنان خود اظهار کرد: جامعه فنی و 
مهندسی به این باور رسیده که اگر ساخت مسکن در 
کشور رونق بگیرد ۱3۶ رشته شغلی جان دوباره ای 
گرفته و در کنار آن صدها نفر از منابع و درآمدهای آن 
سود قانونی و مشروع خواهند برد.نیکزاد از مسکن به 
عنوان لوکوموتیو اقتصادی یاد کرد و گفت: اگر مسکن 
بخوابد، سایر بخش های اقتصادی نیز دچار بحران 
خواهد شــد.وی با قدردانی از بنیاد توانمندسازی 
بازنشستگان شمال خاتم در ایجاد زیرساخت های 

شهرک الهیه اردبیل تصریح کرد: در این شهرک 80 
تا ۱00 هزار نفر ساکن خواهند شد و این خود برکت 
بیشتری را به همراه خواهد داشت.نیکزاد به شهردار 
و متولیان شــهرک توصیه کرد تا در توسعه فضای 
سبز به ویژه کاشت 2 نهال به ازای هر خانوار در این 
شهرک از همین ابتدا گام برداشته و نسبت به تأمین 
فضاهای آموزشی، مذهبی، بهداشتی، ورزشی، فضای 
سبز و... کمک کنند.نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین 
و سرعین در مجلس شورای اســلامی افزود: دولت 
به هیچ وجه امکان راه اندازی فرهنگسرا و یا احداث 
مجموعه های تجاری و خدماتی را در این شــهرک 
ندارد و بهتر اســت با تأمین 30 درصد سود خالص 
برای ســرمایه گذاران، از ظرفیت بخش خصوصی 
برای ایجاد این تأسیسات استفاده شود.وی خطاب به 
متولیان شهرک خاطرنشان کرد: با نمای داخل خانه 
کاری داشته باشید اما نمای ساختمان و خط آسمان 
مطابق با معماری اسلامی، ایرانی مورد توجه قرار گیرد 
تا شهرکی نظیر اکباتان تهران را در الهیه اردبیل شاهد 
باشیم.نیکزاد اضافه کرد: خانه دار شدن برای بسیاری از 
افراد جامعه به آرزو و آمالی دست نیافتنی تبدیل شده 
که اگر تحولی در تصمیم گیری های حوزه مسکن 
اتفاق بیفتد، تحقق این آمال و آرزوها دست یافتنی تر 

خواهد بود.

فعال شدن بیمه سرپایی برای فاقدین بیمه

 نایب رئیس مجلس تاکید کرد

ظلم مضاعف بانک ها در مسکن دار شدن جوانان

سامانه ملی »باروری 
سالم«راه اندازی می شود

سخنگوی وزارت بهداشت از راه اندازی سامانه ملی »باروری سالم« با هدف 
هوشمندسازی خدمات بهداشتی – درمانی حوزه سلامت مادران باردار 
و درمان ناباروری خبر داد و افزود: چیزی تحت عنوان » گشت بارداری« 
در مراکز بهداشتی ودرمانی وجود ندارد و کلیه خدمات بهداشتی، درمانی 
و مشاوره ای درباره بارداری و درمان ناباروری در سطوح مختلف توسط 
پزشکان، ماماها و بهورزان به طور حضوری یا از طریق سامانه یکپارچه 
باروری سالم ارائه می شود.  به گزارش ایسنا، پدرام پاک آیین با اشاره به 
اجرای ماده 54 قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت توسط وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشــکی افزود: این وزارتخانه برای حمایت 
از سلامت مادر باردار، ارتقاء مراقبت های بهداشــتی در دوران بارداری، 
زایمان ایمن و هوشمند سازی خدمات بهداشتی درمانی حوزه سلامت 
مادران اقدام به راه اندازی سامانه ای ملی  و یکپارچه کرده است. در این 
ســامانه، اطلاعات مادران باردار و همین طور افراد نابارور و خدماتی که 
مراکز بهداشتی، درمانی، آزمایشــگاه ها، مراکز درمان ناباروری و مراکز 
تصویربرداری در بخش دولتی و خصوصی به اشخاص ارائه می کنند، ثبت 
و ارزیابی می شود.   سخنگوی وزارت بهداشت با اعلام اتصال این سامانه 
الکترونیک به سامانه های نظام پزشکی، بیمه ها،  سامانه »سپاس« و سامانه 
»سیب «که بانک اطلاعاتی مرجع سلامت به شمار می آید، همچنین 
آزمایشگاه ها و مراکز تصویربرداری تصریح کرد: سامانه حاضر، سامانه ای 
پیشرو برای ارتقای مراقبت ها و خدمات مبتنی بر سلامت مادر و کودک  از 
یک سو و مؤثرسازی درمان ناباروری از سوی دیگر است.   پدرام پاک آیین 
همچنین با رد برخی شایعات گفت: چیزی تحت عنوان » گشت بارداری« 
در مراکز بهداشتی ودرمانی وجود ندارد و کلیه خدمات  بهداشتی، درمانی 
و مشاوره ای درباره بارداری و درمان ناباروری در سطوح مختلف توسط 
پزشکان، ماماها و بهورزان به طور حضوری یا از طریق سامانه یکپارچه 
باروری سالم  ارائه می شود.  وی در بخش دیگری از اظهارات خود به امکانات 
سامانه باروری سالم اشاره و تصریح کرد: کاربران اعم از مادران باردار و افراد 
نابارور از طریق این سامانه خدمات مشاوره ای تلفنی رایگان و پیامک های 
مراقبتی دریافت خواهند کرد.  سخنگوی وزارت بهداشت همچنین  با 
تکذیب برخی شایعات مبنی بر ارتباط بین این سامانه و تغییر در مرجع 
صدور مجوز سقط جنین گفت: پیش از ابلاغ قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت هم  سقط جنین جز در مواردی که به موجب قانون استثنا 

شده است، ممنوع بود، نه در اختیار والدین و یا پزشکان.

رییس گروه مدیریت بیماری های قابل انتقال 
بین انسان و حیوان وزارت بهداشت ضمن 
توضیح درباره بیماری ویروسی "ماربورگ" 
که اخیرا مواردی از آن در یکی از کشورهای آفریقایی 
شناسایی شده، تاکید کرد: این ویروس هنوز تهدیدی برای 
ایران و کشورهای منطقه نیست؛ خواستگاه آن آفریقای 
جنوبی است و اگر ضرورتی برای امکانات تشخیصی و 
آزمایشگاهی داشته باشیم، با فرجه زمانی کوتاه می توان 
آمادگی شناسایی و پیگیری موارد احتمالی را ایجاد کرد.
دکتر بهزاد امیری در گفت وگو با ایسنا، درباره ویروس 
ماربورگ، گفت: این بیماری ویروسی جزو بیماری هایی 
است که منجر به بروز تب خونریزی دهنده می شوند. 
ویروس ماربورگ مشابه و از خانواده ویروس ابولا است 
که جزو تب های خونریزی دهنده ویروسی طبقه بندی 
می شوند. خواستگاه این بیماری  در آفریقای جنوبی است 
و اولین بار طغیان آن در جهان در سال ۱۹۶7 رخ داد و 
حدود 55 سال قبل در ماربورگ آلمان شناسایی شد. این 
شناسایی هم به واسطه میمون هایی بود که از اوگاندا به 
آلمان فرستاده بودند تا تحت مطالعه قرار گیرند که سبب 
انتقال بیماری به کارکنان آزمایشگاه شده بود. او تاکید 
کرد: آخرین طغیان بیماری ماربورگ در سال 2005 در 
کشور آنگولا بود که 250 نفر مبتلا شدند. امیری با تاکید بر 
اینکه ویروس ماربورگ تهدید برای کشور نیست، تصریح 
کرد: تبادل مسافری با آن مناطق به کشور وجود ندارد و 
ورود حیوانات از منطقه مستعد بیماری به ایران هم نداریم. 
ولی طبیعتا وزارت بهداشت در مبادی مرزی پایگاه مراقبت 
بهداشت مرزی را فعال کرده است . وی تاکید کرد: البته در 
حال حاضر ویروس ماربورگ حتی در کشورهای اروپایی 
هم شناسایی نشده است. از طرفی سازمان بهداشت جهانی 
نیز در این رابطه اظهار نگرانی نکرده است که احتمال 
انتقال بیماری به کشورهای مختلف وجود داشته باشد.
وی درباره علائم ابتلا به ویروس ماربورگ، اظهار کرد: 
تب و تظاهرات خونریزی دهنده از علائم بیماری است و 
ممکن است فرد مبتلا به سمت شوک و مرگ پیش رود. این 
بیماری واکسن و درمان اختصاصی نداشته و تنها درمان 
حمایتی دارد. ویروس ماربورگ در صورت عدم درمان تا 

80 درصد می تواند منجر به مرگ شود.

بنابر جدیدترین آمار رسمی همه گیری کرونا، مجموع مبتلایان 
به این بیماری در جهان تاکنون به 573 میلیون و 873 هزار و 
۱۱2 نفر رسیده و مرگ شش میلیون و 40۱ هزار و ۱83 بیمار 

کووید نیز تأیید شده است.
به گزارش ایسنا، براساس تازه ترین داده ها در جدول جهانی 
پاندمی کرونا، آمریکا با بیش از ۹2.۱ میلیون مبتلا و یک میلیون 
قربانی همچنان در صدر فهرست کشورهای درگیر با این بیماری 
قرار دارد و هند با آمار بیش از 43.8 میلیون مبتلا پس از آمریکا 

در رتبه دوم جهانی جای گرفته است.
آمار مبتلایان به کووید-۱۹ در برزیل هم از 33.5 میلیون نفر 
فراتر رفته و در حال حاضر سومین کشور جهان به لحاظ بالاترین 

شمار مبتلایان است.
برزیل در عین حال با بیش از ۶7۶ هزار جان باخته پس از ایالات 
متحده، دومین کشور رکورددار تعداد قربانیان کووید ۱۹ در 
جهان محسوب می شود و پس از آن هند با بیش از 525 هزار 
قربانی، سومین کشور به لحاظ ثبت بالاترین آمار مرگ و میر 

کرونایی در این فهرست جهانی است.
در اروپا نیز فرانسه با ثبت بیش از 33.4 میلیون مبتلا، تا این لحظه 
رکورددار ابتلا در بین کشورهای این منطقه و نیز چهارمین کشور 
با بیشترین آمار بیمار کرونایی در جهان است. روسیه همچنین 
با گذشتن از آمار 382 هزار قربانی، هم اکنون بالاترین رقم مرگ 
و میر کرونایی را در بین کشورهای اروپایی دارد و در جهان نیز 

چهارمین کشور با بالاترین نرخ فوتی های این بیماری است.
همچنین ایران با مجموع هفت میلیون و 3۱2 هزار و 40۱ مورد 
ابتلا و ۱4۱ هزار و ۶24 مورد فوت ناشی از بیماری کووید-۱۹ در 
حال حاضر در رتبه ۱7 در بین کشورهای دارای بیشترین آمار 

مبتلایان به کرونا قرار دارد.
روند افزایش آمار ابتلا به بیماری کووید-۱۹ که تاکنون در 228 
کشور و منطقه در جهان شیوع یافته، ادامه دارد و این بیماری 

همچنان در دنیا قربانی می گیرد.

معاون امور توانبخشــی ســازمان بهزیستی کشــور از افزایش 20 
درصدی حق پرستاری افراد دارای معلولیت با شدت معلولیت شدید 
و خیلی شدید که در دهک یک تا هفت قرار دارند، خبر داد و گفت: 
مصوب شده است کمک هزینه حق پرستاری در سال جاری به یک 

میلیون و 200 هزار تومان برسد.
اصغر کاظمی در گفت وگو با ایسنا، با اشــاره به میزان کمک هزینه 
حق پرســتاری به مددجویان مشمول تحت پوشــش بیان کرد: در 
حال حاضر یک میلیون تومان به حساب حدود 7۱ هزار فرد دارای 
معلولیت که با شدت معلولیت شدید و خیلی شدید در دهک یک تا 
هفت قرار دارند  به عنوان کمک هزینه حق پرستاری واریز می شود.

وی با اشاره به افزایش 20 درصد حق پرستاری طی سال جاری و با 
بیان اینکه سازمان بهزیســتی برحسب میزان توان و بودجه موجود 
برای میــزان افزایش کمک هزینــه حق پرســتاری تصمیم گیری 
می کند،  گفت: مصوب شده است کمک هزینه حق پرستاری در سال 
جاری به یک میلیون و 200 هزار تومان برســد و همچنین 30 هزار 
نفر از افراد پشت نوبتی نیز از پشت نوبت خارج شده و به تعداد افراد 
مشمول حق پرستاری اضافه خواهند شد که این اتفاق در ماه جاری 

)مردادماه( رخ می دهد.
کاظمی در ادامه از پشت نوبت بودن ۱2۶ هزار فرد دارای معلولیت 
مشمول برای دریافت کمک هزینه حق پرستاری خبر داد و یادآور 
شد: برای پرداخت کمک هزینه حق پرستاری به مشمولان، نیازمند 

۱2۶ میلیارد تومان اعتبار هستیم.

به گفته رئیس کنفرانس تغییرات آب و هوایی 202۱ سازمان ملل علیرغم 
برخی پیشرفت های مثبت در جهت کاهش انتشار کربن، تلاش های جهانی 

در این رابطه باید تسریع شود.
به گزارش ایسنا، رئیس کنفرانس تغییرات آب و هوایی 202۱ سازمان 
ملل که بیشتر به عنوان COP۲۶ شناخته می شود، گفت: علیرغم برخی 
پیشرفت های مثبت در جهت کاهش انتشــار کربن، تلاش های جهانی 
دراین رابطه باید تسریع شود زیرا پیشرفت بسیار محدود و کند بوده است.

آلوک شــارما تاکید کرد: زمان برای برداشــتن گام های ملموس  جهت 
جلوگیری از تغییرات آب  و هوایی و کاهش انتشار کربن رو به اتمام و جهان 

با رویدادهای شدید جوی مواجه است.
وی در پاسخ به این پرسش که جهان به چه میزان به هدف توافق پاریس 
جهت کاهش 50 درصدی انتشار کربن تا سال 2030 نزدیک شده، گفت: 
نشست اقلیمی گلاسگو )202۱( که در میان نزدیک به 200 کشور برگزار 
شد، تاریخی بود. بر اساس تعهدات آن پیمان و در واقع خارج از اتاق های 
مذاکره، معتقدم که ما توانستیم با اطمینان بگوییم چشم انداز محدود 
کردن گرمایش جهانی تا ۱.5 درجه بالاتر از سطح قبل از صنعتی شدن زنده 

نگه داشته ایم و از آسیب پذیرترین  گروه ها حمایت کرده ایم.
به گزارش خبرگزاری آناتولی، رئیس کنفرانس تغییرات آب و هوایی افزود: 
در مجموع، پیشرفت ها بسیار محدود و بسیار کند بوده است. در حالی که 
شواهد به ما می گویند که زمان رو به اتمام اســت و این موضوع از وقوع 
آتش سوزی ها، خشکسالی ها و سیل هایی که متاسفانه جهان شاهد آن 

است، مشخص است.

حق پرستاری معلولان با افزایش 20 
درصدی به 1.2 میلیون تومان می رسد

زمان برای دستیابی به اهداف
 آب و هوایی رو به اتمام است

وزارت بهداشت: "ویروس 
ماربورگ" هنوز تهدیدی برای 

ایران و کشورهای منطقه نیست

جدیدترینآمارهمهگیریکووید19؛

فوت بیش از ۶.۴ میلیون بیمار 
کرونایی در جهان
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آگهیتحدیدحدوداختصاصی
مزروعی زمین قطعه یک چونششدانگ
اصلی -93 از فرعی -918 پلاک دارای
چاه مرید چاه در واقع مربع متر بهمساحت49700
ریگان-شهرکهنوجقطعهیکبخش4۶کرمانمورد
تقاضایآقایدادخداچمانهفرزندمریدبهشمارهملی

31۶1097904نیازبهتحدیدحدوددارد.
1401/04/۲9 مورخ مالک درخواستکتبی حسب لذا
و منتشر  فوق پلاک اختصاصی تحدیدحدود آگهی
عملیاتتحدیدآنازساعت8صبحروزچهارشنبهمورخه
1401/05/۲۶درمحلشروعوبهعملخواهدآمد،لذا
بهمالکومالکینمجاوررقبهمذبوراخطارمیشودکه
درموعدمقرردراینآگهیدرمحلوقوعملکحاضر
وچنانچهکسیبرحدودوحقوقارتفاقیآنواخواهی
مجلس صورت تنظیم تاریخ از میتواند باشد داشته
تحدیدیلغایت30روزواخواهیخودرابهادارهثبت
اسنادواملاککهنوجتسلیمتابهدادگاهصالحهارسال
شود،درغیراینصورتپسازانقضایمهلتمذکور

هرگونهادعاییمسموعنیست/
تاریخانتشار:یکشنبه1401/05/02
علیرحمانیخالص
رئیسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانکهنوج.

آگهیافراز
افضلیگروه اینکهخانمسیما به نظر
از ۶۶3فرعی پلاک مشاعی مالک
188اصلیواقعدررودبارجنوببلوار
بهشماره وارده بهموجبدرخواست امامخمینی
افرازسهم 1401/110۲8/404-1401/03/07تقاضای
خودرانمودهوکتبااعلامنمودهدسترسیبهسایر
معرفی از و ندارد مارالذکر پلاک مشاعی مالکین
کلیه بدینوسیله لذا باشد می عاجز آنها آدرس
که ناز فلک فرزند بهادر :1.نجمه مشاعی مالکین
را 57380سهمششدانگ از 3380سهم موازی
مالکاست۲.فلکنازبهادربهنسبت50000سهماز
57380سهمششدانگرامالکمیباشدونامبرده
حين وراث ثبتی سوابق بررسی با و نموده فوت
الفوتویمشخصنمیباشندفلذادرروزیکشنبه
مورخ1401/05/04راسساعت8صبحنمایندهو
محل در متقاضی اتفاق به ثبت اداره بردار نقشه
حاضرواقدامبهعملیاتافرازمینمایند.مالکین
مشاعیمیتواننددرروزمذکوردرمحلوقوعملک
بهکلیه ابلاغ منزله به مذکور آگهی شوند، حاضر

مالکینمشاعیمیباشد.
محمدکردستانی.
رئیسادارهثبتاسنادواملاکشهرستان
رودبارجنوب.مالف:129
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شــورای مرکزی و بــازرس کانــون مجریان 
رســانه های دیداری طی رای گیری در مجمع 

عمومی عادی سالانه این کانون انتخاب شدند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی 
کانون مجریان رسانه های دیداری، اولین مجمع 
عمومی عادی سالانه کانون مجریان رسانه های 
دیداری برگزار و طی رای گیری، اعضای شورای 

مرکزی و بازرس کانون معرفی شدند.
در ابتدای این مجمع، ســونیا پوریامین مدیر 
مسئول و رئیس شورای مرکزی کانون پس از 
اعلام رسمیت جلســه از اعضا درخواست کرد 
برای عضویت در هیات رییسه مجمع عمومی 
نامزد شــوند، که درنهایت مجید قناد، شعله 
قهرمانی و ندا سپانلو به عنوان هیات رییسه با رای 
اکثریت قریب به اتفاق حاضران معرفی شدند 
و سپس اداره مجمع عمومی به هیات رییسه 

منتخب سپرده شد.
همچنین سونیا پوریامین گزارش فعالیت های 
شــورای مرکزی را درباره نحوه شــکل گیری 
و اداره امور از ابتدای تاســیس این کانون تا به 
امروز، جلسات مختلفی که برگزار شده است 
و آورده هایی که برای اعضا داشــتند و دفاع از 
حقوق صنفی آن ها را به اعضای مجمع عمومی 
ارائه کرد.  پس از آن گــزارش مکتوب مهدی 
حسین زاده بازرس کانون به دلیل مشغله کاری 
در جلسه حضور نداشت، تحویل هیات رییسه 
مجمع شد و آن ها این گزارش را قرائت کردند. 
در این گزارش تمام اقدامات شــورای مرکزی 
مورد تایید بازرس قرار گرفته بود.  کانون مجریان 
رسانه های دیداری در حال حاضر ۶4 عضو دارد 
و در نهایت انتخابات شورای مرکزی و بازرس 
کانون با تعداد ۶0 رای دهنده آغاز شد که 3۱ نفر 
آن ها در جلسه حاضر و 2۹ نفر به صورت وکالتی 
رای خود را ثبت کردند. رای گیری این مجمع 
از طریق سامانه رای شــمار و به صورت کاملًا 

الکترونیکی انجام گرفت.
در نهایت محمدجواد سلوکی، نیما کرمی، المیرا 
شریفی مقدم، زهره ســادات هاشمی و سونیا 
پوریامین به عنوان اعضای اصلی و راحله امینیان 
و حســین رفیعی به عنوان اعضای علی البدل 

شورای مرکزی به مدت 2 سال انتخاب شدند.

»مهر و ما« 
بهترین های موسیقی 

ایران را  اجرا کردند
گروه موســیقی »مهر و ما« متشــکل از 
هنرمندان اوتیسم، سی پی و سندروم دان 
در تازه ترین کنســرت خود تعــدادی از 
آثار منتخب موســیقی ایرانی را در خانه 
هنرمنــدان ایران پیــش روی مخاطبان 

قرار دادند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط 
عمومی پروژه، کنسرت گروه »مهر و ما« 
که به اجرای هنرمندان اوتیسم، سی پی و 
ســندروم دان اختصاص داشت پنج شنبه 
30 تیر ماه ساعت ۱5 تا ۱8 در سالن جلیل 
شــهناز خانه هنرمندان ایــران با حضور 
بسیاری از مخاطبان این گروه برگزار شد.

در ابتدای مراسم کســری ذوالفقاری به 
عنوان مجری این برنامــه به صحنه رفت 
و ضمن خوشامد گویی به حاضرین گفت: 
عزیزان گروه »مهر و ما« برای این کنسرت 
زحمات زیادی کشیدند و امیدواریم روز 

خوبی را در کنار هم رقم بزنیم.
سپس نســترن پور مقدم به صحنه آمد و 
قطعه ای را به صورت دکلمه برای مخاطبان 
اجرا کرد. ضمن اینکه بعــد از این بخش 
بهزاد جلالی، بهنــام جلالی، میعاد عرب، 
نرگس روشــن اخگر، محمد زرین خواه، 
امین حاجیان به همراه گروه موســیقی 
به صحنه آمدند و قطعات اندک اندک، به 
سوی تو، جان مریم را به صورت جداگانه 

برای حاضرین اجرا کردند.
در ادامه تمامی اعضای گروه »مهر و ما« به 
صحنه آمدند و قطعه »تو چقدر نابی« را به 
صورت گروهی اجرا کردند که با استقبال 
مخاطبــان مواجــه شــد و مخاطبان به 
صورت ایستاده به تشویق این هنرمندان 
پرداختند. پس از آن هم تیزری از معرفی 
مجموعه و گروه »مهر و ما« برای حاضرین 

پخش شد.
در بخــش دوم، گــروه »مهر و مــا« به 
صحنه رفتند و به صورت گروهی قطعات 

»دوستت دارم« و »پرواز« را اجرا کردند.
بخش سوم این کنسرت نیز به تک خوانی 
تعدادی از اعضای این گــروه اختصاص 
داشت که نسترن پور مقدم، بهاره فرشباف، 
نیلوفر روحانی، امیر شیرزاد به همراه گروه 
موسیقی قطعات مادر من، الهه ناز، دوست 

دارم زندگی رو را اجرا کردند.
آخرین بخش تک خوانی به اجرای تعدادی 
از اعضای این گروه اختصاص داشــت که 
اعضای گروه موســیقی نیز با این گروه به 
اجرای برنامه پرداختنــد و قطعات مرغ 

سحر، گل پامچال اجرا شد.

رابعه اسکویی بازیگر سریال »مستوران« درباره نقش خود 
در این سریال و نحوه همکاری اش با این مجموعه توضیحاتی 

ارائه کرد.
رابعه اسکویی بازیگر شخصیت »طلا« در سریال »مستوران« 
درباره نقش خود در این مجموعه و پیوستنش به آن به خبرنگار 
مهر توضیح داد: سید جمال سیدحاتمی )کارگردان( و حمیده 
مقدسی )مسئول انتخاب بازیگران( از دوستان قدیمی من 
نم ولی وقتی این  نتخابشان را نمی دا لبته دلیل ا هستند، ا
دوستان من را انتخاب کردند، حتماً احساس کردند که می توانم 

از پس این نقش بربیایم.
وی ادامه داد: برای هر بازیگری نقش های متفاوت یک انگیزه 
است برای بهتر شدن، یاد گرفتن و به وجود آوردن کاراکتری 
جدید. من هم خیلی مشتاقانه بازی در این سریال را انتخاب 
کردم. اسکویی با اشاره به چالش های خود برای ایفای نقش 
ساحره تصریح کرد: این نقش بسیار از من فاصله داشت، او 
زنی است که به راحتی جان آدم ها را می گیرد، همه مردم را 
مریض می کند و شخصیتی است که از من کاملًا دور است، به 
همین دلیل هم برای من سخت بود که به نگاه ها و مدل دیالوگ 
گفتن های این شخصیت برسم و این مسئله فشار زیادی را روی 
من وارد می کرد. البته طراحی گریم و لباس نیز به شدت به من 

کمک می کرد برای نقش آفرینی بهتر شخصیت طلا.
پخش  ز  ا پس  بازخوردهایی  چه  ینکه  ا به  پاسخ  در  وی 
»مستوران« داشته است؟ گفت: خوشحالم که مردم کار را دیدند 
و دوست داشتند، ولی چند روز پیش اتفاق جالبی برای من رخ 
داد که موقعیت بامزه ای ایجاد کرد. با عینک و ماسک برای 
خرید به فروشگاه نزدیک خانه مان رفته بودم، که متوجه شدم 
دو نفر داشتند در مورد سریال مستوران و به طور خاص نقش 
من صحبت می کردند و می گفتند پس رابعه اسکویی کجاست، 
چه زمانی وارد سریال می شود؟ من آنجا کمی خندیدم و گفتم 
به خدا من آمدم چطور من را نشناختید! و بعد توضیح دادم که 

من شخصیت طلا هستم.

شورای مرکزی و ایفای نقش های تکراری بس است
بازرس کانون مجریان 

رسانه های دیداری 
معرفی شدند

شورای برگزاری شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران 
»سینما حقیقت« برای بررسی جوایز در بخش فنی )مسابقه ملی( با 

صنوف و مستندسازان، جلسه مشترک برگزار خواهد کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی مرکز گسترش 
سینمای مستند، تجربی و پویانمایی، با توجه به انتشار فراخوان 
شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران »سینماحقیقت« 
و تغییر جوایز در بخش های فنی، شورای برگزاری این رویداد، هفته 
گذشته شنونده نظرها و پیشنهادهای سینماگران و خانواده سینمای 

مستند در این باره بود.
بعد از برگزاری جلسه مشترک محمد حمیدی مقدم دبیر شانزدهمین 
جشنواره بین المللی »سینماحقیقت« با صنوف، کارشناسان و 

مستندسازان، در این باره تصمیم گیری و اطلاع رسانی خواهد شد.

نظر مستندسازان شنیده شد

محمد میر علی اکبری در آسـتانه اجرای نمایش تازه اش 
می گویـد هرچنـد از کار کردن بـا گروه های جـوان لذت 
می برد امـا در حـال حاضر فشـارها و اضطرابـی مضاعف 
بـه گروه هـای نمایـش تحمیل شـده کـه کار را سـخت 

می کنـد.
ایـن کارگـردان و مـدرس تئاتـر مدتی اسـت کـه عمده 
فعالیت خـود را بر آمـوزش هنرجویـان جـوان متمرکز 
کرده و حاصـل این کارگاه هـای آموزشـی را در قالب آثار 

نمایشـی روی صحنـه می بـرد.
او که از سـوم مـرداد مـاه تازه ترین نمایـش خـود را با نام 
»متل قـو« اجـرا می کنـد، در گفتگو بـا ایسـنا از چند و 
چـون اجـرای این نمایـش و مشـکلاتی کـه ایـن روزها 
بسـیاری از گروه هـای تئاتـری با آن دسـت و پنجـه نرم 

می کننـد، می گویـد.
می علی اکبـری توضیـح می دهـد: نمایـش »متـل قو« 
در راسـتای کارگاه هـای آموزشـی اجـرا می شـود کـه 
مدت هاست برگزار می کنم. آذر سـال گذشته کارگاهی 
را برگزار کردم که نتیجه آن، آماده سـازی همین نمایش 

اسـت که از سـوم مـرداد روی صحنه مـی رود.
او که در ایـن کارگاه ها بر شـیوه هایپر رئالیسـتی تمرکز 
دارد، دربـاره مضمـون نمایشـنامه »متل قـو« می گوید: 
ماجراهـای ایـن نمایـش در روز اول عیـد و در ویلایـی 
در متل قـو اتفـاق می افتـد. در ایـن نمایـش 75 دقیقـه 
بدون قطع شـاهد رفت و آمـد و روابـط بین افـراد در این 
ویـلا هسـتیم و در واقـع زمان نمایـش منطبق بـر زمان 
واقعیت بیرونی اسـت به این معنـا که در این اثـر به زمان 
گذشـته یا آینده نمی رویم و همه چیز در زمـان حال رخ 
می دهـد. ضمن اینکـه بازی هـای آن با بازی هـای اغراق 

شـده تئاتری متفـاوت اسـت و خیلی رئال اسـت.
میر علی اکبری که ۱0 سـالی اسـت آمـوزش تئاتـر را به 
طور جدی در دسـتور کار خود قـرار داده، ادامه می دهد: 
برای کسـی مانند مـن کـه علاقه منـد بـه تجربه گرایی 

اسـت، کار کردن با هنرجویان فرصت خوبی اسـت برای 
آزمـودن ایده هایی کـه در تئاتـر دارم. به این صـورت که 
همواره پیـش از برگـزاری هـر کارگاه، ایده های خـود را 
درباره تئاتر یادداشـت می کنم و در طول دوره آموزشـی، 
آن را بـه بوتـه آزمـون و خطـا می گـذارم. اجـرای چنین 
سـبک و سـیاقی با بازیگـران حرفه ای بسـیار سـخت و 
حتی نشدنی اسـت چون بسـیار زمان بر است در حالیکه 
مشـغله بازیگران حرفه ای بسـیار بیـش از آن اسـت که 
بتوانند بـرای تمریـن و آماده سـازی یـک نمایش هفت 
هشـت ماه وقت بگذارنـد. بـا این حال، هر دو سـه سـال 
یک بـار کاری را بازیگران حرفـه ای روی صحنه می برم و 

سـال گذشـته هم در تئاتر شـهر اجرا داشتم.
او درباره شـیوه نـگارش متـون اجرایی خـود نیز توضیح 
می دهد: نمایشـنامه ها را بر اساس شخصیت هنرجویان 
می نویسـم و حسـن ایـن کار ایـن اسـت کـه بچه هـا به 

خوبـی در نقش خـود جـا می افتند.  
ایـن کارگـردان دربـاره علاقه منـدی خـود بـه کار بـا 
هنرجویان می گویـد: حس می کنم بر نسـل جدید بهتر 
می توان در زمینه تئاتر تاثیر گذاشـت. ایـن تاثیرگذاری 
برایم بسـیار مهم اسـت. ضمـن اینکـه فکر می کنـم ده 
پانزده سـال آینده قرار اسـت همین بچه هـا روی صحنه 
بروند و می توان از حالا به پـرورش آنها پرداخت تا نتیجه 
بهتری بگیریـم. البتـه به جـز خـودم دوسـتان دیگری 
هـم در ایـن پروژه ها حضـور دارنـد و در واقع مـا یک تیم 

آموزشـی هستیم.
او در ادامـه از سـختی هایی می گویـد کـه بسـیاری 
از گروه هـای نمایشـی بـا آن رو بـه رو هسـتند، گیـر و 
گرفت هایی که در بخش نظارت و ارزشـیابی، کار را برای 

گروه هـا دشـوار کـرده اسـت.
میر علی اکبـری در ایـن بـاره توضیـح می دهـد: آنچه در 
دوره جدیـد آزاردهنـده اسـت، ایـن اسـت که بعضـی از 
اعضای شـورا که شـناخت چندانی هم از جامعه تئاتری 

ندارنـد، درباره مسـائل تخصصی کار مانند مسـائل فنی 
نگارش متـن یـا تکنیک هـای اجرایی نظر کارشناسـی 
می دهنـد و حـال آنکـه ایـن اشـخاص تخصـص لازم را 
ندارند و قرار اسـت کارهـا را از دیدگاه مسـائل ارزشـی و 
خط قرمزها، بررسـی کنند. تجربه بعضـی از ما بـه اندازه 
سـن این دوسـتان اسـت و توقع می رود به تجربیاتی که 
در ایـن همه سـال از سـر گذرانده ایـم، احتـرام بگذارند، 
اتفاقی کـه قبـلا در شـورای نظـارت رخ می داد چـرا که 
بسـیاری از اعضای آن از جامعه تئاتری بودند و نسبت به 
فعالان این رشـته شـناخت داشـتند و حرمت تجربیات 
آنان را می دانسـتند. او اضافه می کند: این شـیوه سـبب 
شـده اضطراب بیشـتری به گروه های نمایشـی تحمیل 
شود و قطعا شـرایط در آینده سـخت تر هم خواهد شد و 
این در حالی اسـت که کار تئاتر به ویژه در وضعیت فعلی، 
بسـیار سـخت تر از پیش شـده و اتفاقاتی از این دسـت، 
سـختی های بیشـتری را هم ایجاد می کنـد. ایـن اندازه 

فشـار روانـی بر گروه ها درسـت نیسـت.
میر علـی اکبـری بـا تشـریح بخشـی از دشـواری هایی 
کـه کار بـا هنرجویـان دارد، می افزاید: ما بـه هنرجویان 
شرکت کننده در کارگاه های آموزشی متعهدیم. بخشی 
از شـهریه ای کـه آنـان بـرای حضـور در ایـن کارگاه هـا 
می پردازند، صرف پرداخت اجاره سـالن می شـود. ضمن 
اینکه مـا به آنـان تعهد اجـرا داریـم ولی وقتی نمایشـی 
مجوز اجـرا نگیرد، چگونـه می توانیـم به تعهـدات خود 
پایبند باشـیم. همچنانکـه دیده ایم بعضـی از نمایش ها 
مجوز اجرا نگرفته اند. قطعا بعد از این، شـرایط سـخت تر 
هم خواهد شـد ولی تئاتر، شغل ماسـت و باید آن را ادامه 
بدهیم امـا تحمیل ایـن همه فشـار روانی بر کسـانی که 
می خواهنـد کار خلاقانـه انجـام بدهنـد، دور از انصـاف 
اسـت.   نمایش »متل قو« دوم مـرداد ماه ویژه عکاسـان 
اجـرا دارد و اجـرای عمومی خود را از سـوم مـرداد ماه در 

تماشـاخانه دیوار چهـارم آغـاز می کند.

این اندازه فشار روانی دور از انصاف است
ین
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شـهرام عبدلـی ـ بازیگـر ـ بـا اشـاره 
بـه وضعیـت ایـن روزهـای تلویزیـون، 
مطـرح  صراحـت  بـه  را  پرسـش هایی 
نـم مدیـران عزیـز مـا  می کنـد: نمی دا
کذایـی  تلویزیون هـای  کـه  ننـد  می دا
اطرافمـان در حـال بلعیـدن فرهنـگ 
مـا هسـتند؟ حتمـاً می داننـد چـون مـا 
واحـد بررسـی و پژوهـش داریـم. آیـا 
ایـن واحـد اخطـار نمی دهـد کـه بخـش 
زیـادی از مخاطبـان از دسـت رفته انـد. 
بازیگـر سـریال های »طفـلان مسـلم«، 
»مختارنامـه«، »تبریـز در مـه« و »خـط 
قرمـز« در گفت وگویـی بـا ایسـنا درباره ی 
موضوعاتـی چون پیشـنهادش بـه مدیران 
تلویزیـون در راسـتای بهبـود  جدیـد 
شـرایط، نگاهش به جوان سـازی سـازمان 
مخاطبـان  افـت  دلایـل  صداوسـیما، 
تلویزیـون و همچنیـن بحـث تبلیغـات 
توسـط بازیگـران سـینما و تلویزیـون 

کـرد. صحبـت 
لطفا اعلام کنید که در سریال 

»سلمان فارسی« نیستم
عبدلـی ابتدا بـا تاکیـد بـر اینکـه در پروژه 
»سـلمان فارسـی« داود میرباقـری حضور 
نـدارد خاطرنشـان کـرد: مـن در سـریال 
»سـلمان فارسـی« نیسـتم و اصـلا بـا من 
تماسـی از جانـب این گـروه گرفته نشـده 
و دعوتی نشـده اسـت. امـا جالب اسـت که 
مـدام خبرنـگاران با مـن تمـاس می گیرند 
و از حضـورم در ایـن پروژه می پرسـند! من 
اصـلا از این پـروژه خبر نـدارم. لطفـا اعلام 
کنید که بنـده در ایـن پروژه حضـور ندارم 

و اصـلا مطلـع هم نیسـتم.
بازیگران مجبورند برای امرار معاش 

در تبلیغات شرکت کنند
ایـن بازیگـر سـینما و تلویزیـون سـپس 
دربـاره ی بایـد و نبایدهـای مـرز تبلیغـات 
توسـط بازیگـران، اظهـار کـرد: از مـن 
بـه عنـوان یـک بازیگـر تـا بـه حـال برای 
تبلیغات دعوت نشـده است. ان شـاءالله که 
یک تبلیـغ پفک هـم قسـمت ما شـود )به 
طنـز(. اعتقـاد مـن ایـن اسـت که بخشـی 
از تبلیغـات شـخصی و اخلاقـی اسـت؛ بـه 
عنوان مثـال کالایـی که مـن بازیگـر آن را 
تبلیـغ می کنـم بایـد دیـد آیـا بـرای مردم 
کشـورم مفید اسـت و یا مارک و برندی که 
توسـط بازیگران تبلیغ می شـود، آیـا برای 
فرزند و خانـواده ما ضـرر دارد یـا خیر؟ که 
اگر ضـرر داشـته باشـد و مـا آنهـا را تبلیغ 
کنیـم و مـردم بـه خاطـر مـا بازیگـران آن 

کالاهـا را خریـداری کنند، دِینـی به گردن 
ماسـت و به نظـرم اتفاق درسـتی نیسـت.

عبدلی سـپس بـه بی علاقگـی بسـیاری از 
بازیگران به امـر تبلیغات و پذیرفتن از سـر 
اجبـار بـه خاطـر امرار معـاش اشـاره کـرد 
و گفـت: متاسـفانه بـه دلیـل اینکـه اوضاع 
مالـی و کاری خـوب نیسـت، به هر کسـی 
کـه پیشـنهاد تبلیغـات شـود، رد نمی کند 
و مجبـور اسـت قبـول کنـد تـا بخشـی از 
زندگـی اش را از طریـق همیـن تبلیغـات 

بگذرانـد.
ساخت فیلم کودک و ایست 

سریال ها
او در ادامـه در پاسـخ بـه اینکـه ایـن روزها 
مشـغول چـه کاری اسـت؟ بـه سـاخت 
فیلمـش بـرای جشـنواره فیلـم کـودک 
اصفهـان اشـاره کـرد و توضیـح داد: اخیراً 
یک فیلـم در ژانـر کـودک با عنـوان موقت 
»نقطـه سـر خـط« بـرای جشـنواره فیلـم 
کودک اصفهـان سـاختم. دنیـای کودکان 
دنیـای لطیـف و دوست داشـتنی اسـت؛ 
ضمـن اینکـه فیلمنامـه ایـن کار هـم بـه 
نظـرم مناسـب آمـد، بنابرایـن تصمیـم 
گرفتـم ایـن فیلـم را بسـازم. »نقطـه سـر 
خـط« یـک کار رئـال اسـت کـه خـودم به 
همـراه بازیگرانـی چـون مینـا جعفـرزاده، 
نیلوفـر شـهیدی، حسـن اسـدی، سـامان 
گـوران، علـی عطایـی و تعـدادی بازیگـر 
کـودک در آن ایفـای نقـش کـرده ایـم. 

حضـور  دربـاره ی  ادامـه  در  عبدلـی 
گفـت:  تلویزیونـی،  سـریال های  در 
پیشـنهادهایی بـرای حضـور در تلویزیـون 
داشـتم امـا در مرحلـه حسـاب و کتـاب 
متوقـف شـده اند و خبـری از آنهـا نیسـت. 
یـک سـریال داشـتم کـه قـرار بود خـرداد 
ماه کلیـد بخورد امـا فعـلًا اتفاقـی نیفتاده 
اسـت. متاسـفانه خیلی از سـریال ها ایست 
کرده انـد که فکـر می کنـم دلیـل اصلی به 

خاطـر مسـائل مالـی باشـد.
»مافیا« برایم تفریح بود

وی در ادامـه دربـاره تجربه اش در مسـابقه 
»شـب هـای مافیـا« و دلخـوری برخـی 
بازیگـران در ایـن رئالیتی شـو چنین گفت: 
»مافیـا« برایـم تجربـه خوبـی بـود و کار 
کـردن بـا آقـای سـعید ابوطالـب رضایـت 
بخـش بـود. ایشـان انسـان باشـخصیتی 
هسـتند و تیـم حرفـه ای دارند. متاسـفانه 
برخی دوسـتان در »مافیا« ماجـرا را خیلی 
جـدی گرفتـه بودنـد و پرخـاش می کردند 
اما بـرای من ایـن ماجـرا فقط یک بـازی و 
تفریح بود. نـگاه من بـه عنوان یـک بازیگر 
در »مافیـا« این بود کـه از طـرف این گروه 
دعـوت شـده ام تـا روز خوبـی باهم داشـته 
باشـیم و اتفاقـا احتـرام متقابل برقـرار بود. 
همـه بازیگران دوسـت داشـتند تـا مرحله 
آخـر مسـابقه حضـور داشـته باشـند ولـی 
واقعـا ایـن امر شـدنی نیسـت و بایـد درک 

کـرد.

یران  جامعه صنفی تهیه کنندگان سینمای ا
یندگان تهیه کنندگان  نسبت به معرفی نما
برای حضور در انتخابات خانه سینما اعتراض 

کردند.
نزدهمین  شا مهر،  ر  خبرنگا گزارش  به 
د  ر است دوم مردا بات خانه سینما قرا نتخا ا
ر شود و در همین راستا صنوف  ه برگزا ما
مختلف نمایندگان خود را برای حضور در این 

انتخابات معرفی کرده اند.
تازگی  به  تهیه کنندگان  صنفی  جامعه 
نامه ای اعتراضی را نسبت به فرآیند معرفی 
ز  ین دوره ا یندگان تهیه کنندگان در ا نما

انتخابات خانه سینما منتشر کرده است.
ین نامه که خطاب به محمدعلی  در متن ا
نجفی رئیس هیات مدیره خانه سینما نوشته 

شده است، آمده است:
ینکه  ند، با توجه به ا »به استحضار می رسا
نمایندگان اتحادیه تهیه کنندگان سینما برای 
حضور در مجمع عمومی خانه سینما بر اساس 
مصوبه مجمع عمومی اتحادیه تهیه کنندگان 
مورخ 25 تیرماه انتخاب گردیده اند و مجمع 
مذکور نیز در غیاب نمایندگان جامعه صنفی 
تهیه کنندگان )به عنوان یکی از ارکان اصلی 
؛ لذا تخلف هیات  ر گردیده تحادیه( برگزا ا

مدیره و هیات رئیسه مجمع مذکور از حیث 
نونی و رعایت تشریفات معونه در اجرای  قا
 24 /3 /۱40۱ مورخ  مدیره  مصوبه هیأت 
محرز بوده و اساساً مجمع مذکور و به تبع 
آن مصوبات آن فاقد هرگونه وجاهت قانونی و 

استنادی می باشند.
لازم به تصریح است در صورت عدم توجه 

رد فوق الاشاره که صلاحیت حقوقی  به موا
فاقد  و  مخدوش  را  معرفی شده  اشخاص 
ند، برگزاری مجمع  جایگاه نمایندگی می دا
نه سینما با حضور آن ها نیز به  عمومی خا
لحاظ قانونی و حقوقی مخدوش بوده و حق 
استیفا حقوق تضییع شده را به طرق مختلف 

ایجاد می نماید.

تخلف در معرفی نماینده تهیه کنندگان 
در انتخابات خانه سینما

مدیران تلویزیون خبر دارند؟

رنا
: ای

س
عک
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س: م
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ران می گویـد  دا نجمـن سـینما سـخنگوی ا
بـرای امنیـت بیشـتر هنـگام اکـران فیلم هـا، 
مـا  ا اسـتفاده کـرد  منیتـی  ا ز کـد  ا یـد  با
تهیه کننـدگان بـه دلیـل هزینـه بـالا در ایـن 

نمی کننـد. مـی  قدا ا زمینـه 
نجمـن  ا سـخنگوی  بـری  صا محمدرضـا 
ر مهـر  ران در گفتگـو بـا خبرنـگا دا سـینما
دربـاره معضـل قاچـاق فیلم هـای سـینمایی 
از روی پـرده سـینما گفـت: پیـش از هـر چیز 
ز روی پـرده  یـی کـه ا یـد بگویـم فیلم ها با
فیلمبـرداری می شـود، چـون صـدا بـا تصاویر 
آن یکـی نیسـت آن چنـان قابـل بهره بـرداری 
نیسـت و خوشـبختانه کیفیـت لازم را ندارند. 
اما بـرای اینکه بخواهیـم از رونـد فیلمبرداری 
سـینمایی  سـالن های  در  پـرده  روی  ز  ا
جلوگیـری کنیـم بایـد از روش هـای مختلـف 

اسـتفاده کنیـم.
وی ادامـه داد: یکـی از ایمن تریـن روش هـای 

نـی مـورد  ز زما یـن زمینـه، ا موجـود در ا
توجـه قـرار گرفـت کـه فیلم هـای سـینمایی 
دیجیتالـی شـدند. در این راسـتا بـرای امنیت 
بیشـتر فیلم هـا، بـا هـر هـاردی کـه بـرای هر 
سـالن سـینما ارسـال می کننـد باید یـک کد 
صـادر شـود و بـه انجمـن سـینماداران اعـلام 
کنند کـه هر کـد بـرای کدام سـینما اسـت تا 
در صورتـی کـه فیلمـی بیـرون بیایـد، بتوانـد 

بـه راحتـی قابـل پیگیـری باشـد.
سـخنگوی انجمن سـینماداران تاکید کرد: در 
چنیـن شـرایطی سـالن داران نسـبت بـه قبل 
حسـاس شـده و مانع از لـو رفتن فیلم توسـط 
سـالن خـود می شـوند، اما بـا توجـه بـه اینکه 
ایـن امـر هزینه بر بـوده و صـدور هر کـد برای 
هر سـینما تـا آنجا کـه می دانـم نزدیـک به 5 
میلیـون تومـان هزینـه دارد، تهیه کننـدگان 
تمایلـی بـه چنیـن کاری ندارنـد. اما بی شـک 
مهمتریـن راه بـرای حـل ایـن مشـکل، فعـال 

منیتـی  ا کـد  کـردن 
اسـت.

د:  دا توضیـح  وی 
خوشـبختانه بـا کمرنگ 
شـیوع  سـطح  شـدن 

بتـدای سـال جـاری  ز ا کرونـا در کشـور، ا
لـت سـابق خـود  بـه حا تقریبـاً  سـینماها 
یم  نسـته ا ند بـه همیـن دلیـل توا بازگشـته ا
نیروهـای قدیمـی خـود را بـکار گرفتـه و بـه 
نیروهـای کنتـرل در سـالن ها تاکیـد کرده ایم 
قاتـی، تبعـات  تفا در صـورت بـروز چنیـن ا
بـدی بـرای آنهـا خواهـد داشـت. در کنـار 
آن حساسـیت چنیـن موضوعـی در انجمـن 
سـینماداران مـورد توجـه قـرار گرفتـه و بـه 
بـلاغ شـده تـا در صـورت  همـه سـینماها ا
ران  منیـت لازم، سـینمادا رعایـت نشـدن ا
ر تهیـه  ز هرکـس دیگـری در کنـا بیشـتر ا

می بینـد. ضربـه  فیلـم  کننـده 

کد امنیتی جلوی قاچاق فیلم را می گیرد

خبر

رئیس کمیته امنیت کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: 
اینکه عده ای بخواهند با قانون شــکنی و با ادعای 
انقلابی گــری در جامعــه دو قطبی ایجــاد کنند 

پذیرفتنی نبوده و باید با آنان برخورد شود.
جلال رشــیدی کوچی در گفت وگو با ایســنا، با 
اشــاره به ممانعت عده ای از برگزاری کنسرت در 

اهواز، بیان کــرد: به طور کلی زمانــی که متولی 
امر یعنی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، مجوز 
برگزاری کنســرت را صادر می کنــد، یعنی این 
مجوز همراه اســت با هماهنگی لازم با فرماندار 
استان و ائمه جمعه. و اگر شــرایط حساس باشد 
تایید شــورای تامین اســتان نیز گرفته می شود. 
یعنی تمام این مراحل طی می شــود و بعد مجوز 

برگزاری کنسرت داده می شــود. پس زمانی که 
مجوز صادر شــده یعنی تمام هماهنگی های لازم 

به عمل آمده است.
وی در ادامه اظهار کرد: اینکه بعد از صدور مجوز 
شاهد لغو کنسرت باشــیم تبعات بدی به همراه 
دارد. اینکه عده معدودی بخواهند قانون شــکنی 
کرده و بــا داد و فریاد و چماق کشــیدن جلوی 

اجرای یک کنســرت را که فرآیند قانونی آن طی 
شده اســت را بگیرند، در نظام جمهوری اسلامی 
معنایی ندارد. بدتر اینکه این افراد این رفتار را به 

اسم اسلام و دین و انقلاب انجام دهند.
نماینده مــردم مرودشــت در مجلس شــورای 
اسلامی، تصریح کرد: این رفتارها مطمئنا نتیجه 

عکس به دنبال دارد. 

باید با قانون شکنان در برگزاری کنسرت در اهواز برخورد شود
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یــک پیشکســوت فوتبال می گویــد تیم 
ملی به یک وحدت ملــی و راه اندازی یار 
دوازدهم نیــاز دارد تا بتواند بــه موفقیت 

برسد.
بهتاش فریبا در گفت وگو با ایســنا، درباره 
وضعیت تیــم ملــی فوتبال اظهــار کرد: 
اتفاقات خوبی نیفتاده و کارهای اشــتباه 
زیاد رقم خورده است. در زمان ما فقط به 
آقای مهاجرانی و حبیبی سلام می کردیم 
و جــرات نمی کردیــم حرفــی بزنیم اما 
اکنون بازیکن تصمیم می گیرد چه کســی 
بیاید و چه کســی بــرود. این بســیار کار 
اشــتباهی بود. اصلاح شــدن این شرایط 
کار بسیار ســختی اســت و کادرفنی کار 
بسیار دشواری دارد و بســیار ظریف باید 

حرکت کنند.
او ادامه داد: کادرفنی بایــد از راهی وارد 
شــود که دوباره بتواند بازیکنــان را یک 
دســت کند. باید به دنبال یار دوازدهم و 
وحدت ملی باشــیم. فدراســیون فوتبال، 
هواداران، پیشکســوتان و رسانه ها باید به 
دنبال این وحدت ملی باشند. باید به خاطر 
پویایی فوتبال کشور خودمان تلاش کنیم 
تا جام جهانی را با آبرو تمام کنیم. باید یار 
دوازدهم را راه اندازی کنیم. فدراســیون 
باید در اردوی پیــش رو بازی های بزرگی 
را ترتیب دهد و ان شــاءالله اگر بتوانیم به 
مرحلــه دوم صعود کنیم، پــول بزرگی به 

فدراسیون ما خواهد رسید.
پیشکسوت فوتبال با بیان این که تیم ملی 

نیاز به برنامه ریزی کوتاه مدت و بلند مدت 
دارد، گفت: باید بــه دنبال اردوهای خوب 
باشــیم و جــوری برنامه ریــزی کنیم که 
از نظــر آمادگی بدنی در جــام جهانی در 
اوج شرایط بدنی قرار داشــته باشیم. باید 
بازی های دوســتانه خوب تدارک ببینیم. 
انگلیس و ولز شــبیه به هم بازی می کنند 
و می توانیم شبیه ســازی کنیــم. نباید به 
پولــش اهمیت بدهیــم و باید بــه دنبال 
حریفان قــدرت برویم. مــا در خط دفاع 
کمی مشــکل داریم و باید این موضوع را 

برطرف کنیم.
او اضافه کرد: پیشــنهاد شــخصی من این 
است که از سیســتمی با ســه دفاع بازی 
کنیم. در همه جای دنیا تیم ها با سه دفاع 
بازی می کنند و ما هــم به دلیل این که در 
عمق دفاع ضعف داریم، باید با ســه دفاع 
به میدان برویم. این مســاله باعث پوشش 
ضعف مان می شــود. بازیکنــان خوبی هم 
در این نقــاط داریم و در خــط حمله هم 
می شود با دو فوروارد در خط حمله مقابل 
حریفان قــرار بگیریم. ایــن البته در حد 
پیشــنهاد اســت و زمان هم داریم تا این 
کار را انجام دهیم. فریبــا درباره وضعیت 
پیش فصل استقلالی ها بیان کرد: وضعیت 
بــد نیســت. بزرگ ترین مســاله ما حفظ 
بازیکنان بود که این کار تقریبا انجام شد. 
حسین زاده هم از تیم جدا شد و امیدوارم 
شــرایط قائدی برایش به وجــود نیاید و 
پیشرفت کنند. شرایط تیم در ترکیه خوب 

است و کار را خیلی ســخت دارند پیگیری 
می کنند. خداراشــکر در خطوط مختلف 
بازیکنــان خوبی داریم. خــط دفاع کامل 
اســت و در فصل پیش رو در خط هافبک 
از آمانوف بیشتر بازی می گیریم که بسیار 

بازیکن باکیفیتی است.
او در پایان اضافه کــرد: آمانوف می تواند 
بازیساز خوبی باشــد. در خط حمله نیز با 
اضافه  شدن کاوه رضایی تنوع خط حمله 
بســیار زیاد خواهد شــد. رضایی بازیکنی 

اســت که روی زمیــن خیلی خــوب کار 
می کند و روی هوا هم ارســلان مطهری، 
آرمان رمضانی و سجاد شهباززاده را داریم 
و می توانیم باتوجه به شکل سیستم حریف 
از بازیکنان مدنظرمان استفاده کنیم. این 
تنوع بازیکن بسیار به تیم ما کمک خواهد 
کرد. مدیران باشــگاه به خوبــی حمایت 
می کننــد، از نظر مالی مشــکلی ندارند و 
شــرایط فراهم اســت. دیگر هیــچ دلیلی 

ندارد که استقلال قهرمان نشود.

مدیر فنی تیم های ملی ایران با مثبت ارزیابی 
کردن عملکــرد تیم ملی در لیــگ ملت های 
والیبال گفت: قــرار بود از این مســابقات به 
عنوان دیدارهــای تدارکاتــی، هماهنگی و 
شناخت کادر فنی از تیم اســتفاده کنیم اما 
زودتر از چیزی که انتظار داشتیم به هدفمان 

رسیدیم.
مصطفی کارخانــه در گفت وگو با ایســنا به 
عملکرد تیــم ملــی والیبال ایــران در لیگ 
ملت های 2022 اشاره و بیان کرد: با بضاعت 
50، ۶0 درصــدی و آســیب دیده هایی کــه 
داشــتیم، به نظــرم بهتر از این نمی شــد. ما 
تیمی جدید را درست کرده بودیم و قرار بود 
در این مســابقات برای دیدارهای تدارکاتی، 
هماهنگی و شناخت کادر فنی از تیم شرکت 

کنیم اما زودتر از چیزی که انتظار داشــتیم 
به هدفمان رسیدیم. این نشــان می دهد که  
کادر فنــی،  بازیکنان و فدراســیون عملکرد 

خوبی داشتند.
او در ادامه افزود: از دید مــن همه چیز عالی 
بود. از نظر قابلیت های فنی نسبت به گذشته 
رشــد داشــتیم. دیگر از قبل باخته نیستیم، 
شــخصیت بردن پیدا کرده ایــم و به حریفان 
ســخت امتیاز می دهیم. کادر فنی هم تسلط 
بیشتری روی تیم داشت و خودمان را بیشتر 

باور کردیم.
کارخانه به شکســت تیم ملی مقابل لهستان 
در یک چهارم نهایی لیگ ملت ها اشاره کرد و 
گفت: دو بر یک عقب افتادیم اما ست چهارم 
را عالی بردیم و برگشتیم. در هر صورت دست 

مربی لهســتان از نظر بازیکــن بازتر از آقای 
عطایی بود. ما بازیکن آســیب دیده داشتیم 
و با بضاعتی 50، ۶0 درصدی رفته بودیم در 

صورتی که لهستان با تمام قدرت آمده بود.
او در پاســخ به این ســوال که چرا در ســت 
چهارم و در حالی که ایران 7 امتیاز از حریف 
خود پیش افتاد، عطایی به چند بازیکن اصلی 
اســتراحت نداد تا آنها را در ست پنجم به کار 
بگیرد، گفــت: چند تعویض هــم انجام داد و 
امیرحسین اســفندیار را هم بیرون آورد. باید 
به این نکته هم توجه کنیم که دســت مربی 

بسته است.
مدیرفنی تیم های ملی والیبال در مورد ست 
پنجم دیدار با لهستان که ۱5 بر 8 با شکست 
ایران به پایان رسید، بیان کرد: شروع خوبی 

نداشــتیم و عقب افتادیم. وقتی در ست ۱5 
امتیازی اختلاف زیاد شود دیگر بردن تیمی 
مثل لهستان سخت می شود. استرس در تیم 
لهستان دو برابر بیشتر از ما بود اما در مجموع 

بازیکنان ما عالی کار کردند.
کارخانه با بیان اینکه تیم ملی در لیگ ملت ها 
نتایج قابل تحســینی را کســب کرد، تصریح 
کرد: در هفته اول و دوم هر کدام دو برد و دو 
باخت به دست آوردیم اما در هفته دوم مقابل 
تیمی مثل آمریکا برنده شــدیم. تیم ما بعد از 
بردن آمریکا شــخصیت برد، اتحاد و انسجام 
پیدا کرد. در هفته سوم هم لهستان، اسلوونی 
و صربستان را بردیم که هر کدام در دنیا حرف 
برای گفتن دارنــد، به نظرم روند پیشــرفت 

تیمی ما کاملا محسوس بود.

یار دوازدهم را برای تیم ملی راه اندازی کنند

والیبال ایران شخصیت برد پیدا کرده است

وضعیت اسکوچیچ مثل
 »چینی شکسته« است

کارشــناس فوتبال با بیان این که اتفاقات اخیــر کار را برای 
سرمربی تیم ملی سخت و شــکننده کرده است گفت: اقدامی 
که بازیکنان انجام دادند و علیه ســرمربی قدم برداشتند غلط 

و حاشیه ساز بود.
بهتاش فریبا در گفتگو با خبرنگار مهر در مورد شرایط تیم ملی 
فوتبال ایران پس از اتفاقــات اخیر گفت: اعتقاد دارم برکناری 
اسکوچیچ غلط بود و نباید چنین اتفاقی می افتاد. با این روش 
قداست مربی را شکستند و حالا باید او را آماده حضور در جام 

جهانی کنند.
وی افزود: شرایط اســکوچیچ در تیم ملی مثل چینی شکسته 
اســت که حتی آن را هم ترمیم کنند باز مثل روز اول نخواهد 
بود. برداشتن اســکوچیچ غلط بود و مشــخص نبود چرا او را 
دوباره بازگرداند. اشــتباهات زیادی انجام شــد و این مسئله 
باعث شــد تا اعتبار ســرمربی تیم ملی نــزد بازیکنان کاهش 

پیدا کند.
کارشــناس فوتبال در ادامه گفت: زمانی که مــا در تیم ملی 
حضور داشــتیم حتی جــرأت نمی کردیم به حشــمت خان 
مهاجرانی سلام کنیم اما متاسفانه این روزها چند بازیکن برای 
خودشــان برنامه ریزی می کنند و در تیم ملی یارکشی انجام 
می دهند.  وی تاکید کرد: این کار غلط نه تنها اسکوچیچ بلکه 
فوتبال ما را زیر سوال برده است اما اعتقاد دارم در این شرایط 
سخت باید همه دســت به دســت هم دهند؛ بازیکنان، کادر 
فنی، رسانه ها، پیشکســوتان و همه مسئولان ورزش به عنوان 
یار دوازدهم تیم ملی شــرایطی را فراهم کننــد که تیم ملی 

کشورمان بتواند در جام جهانی حضوری موفق داشته باشد.
بهتاش فریبــا در ادامه گفت: فدراســیون فوتبــال در مورد 
اسکوچیچ باید شــفاف صحبت می کرد. اینکه چرا او را از کار 
برکنار کرده و چرا دوباره هدایت تیم ملی را به او ســپردند. با 
این شــرایط کار برای تیم ملی سخت شده و هر چه زودتر باید 

دوگانگی در تیم ملی از بین برود.
وی در مورد اختلاف بازیکنان و اینکه آیا اســکوچیچ می تواند 
با این شــرایط موفق باشــد گفت: ضعف اصلی در این مورد به 
فدراســیون فوتبال بر می گردد البته کادر فنی هم بی تقصیر 
نیست و ضعف اسکوچیچ بیشتر به این مسئله دامن زده است. 
بازیکن وظیفه اش بازی کردن اســت و بایــد بداند چه پیراهن 
مقدسی را بر تن کرده اســت. این روزها اســکوچیچ شرایط 
ســختی دارد. آیا می تواند کســانی که معترض او بوده اند از 
تیم ملی کنار بگذارد و اگر این اتفاق نیفتد چه شــرایطی برای 
اسکوچیچ پیش می آید. به اعتقاد من بزرگان تیم ملی باید تیم 
را همدل کنند تا با جان و دل بازیکنان برای فوتبال ایران بازی 

کنند تا در جام جهانی موفق باشند.
بهتاش فریبا در پاسخ به این پرســش که چه راهکاری وجود 
دارد تا این مشکل برطرف شــود گفت: به نظر من باید یکی از 
پیشکسوتانی که صاحب نام و مورد احترام بازیکنان است کنار 
اســکوچیچ قرار بگیرد. کریم باقری بهتریــن گزینه برای این 
کار اســت. او می تواند با حضور در کادر فنی تیم ملی آرامش 
را به بازیکنان بازگردانده و آنها را از ایــن اختلافات دور کند. 
باقری نقش تعیین کننده ای خواهد داشــت. او دارای احترام 
در بین همه اهالی فوتبال اســت و این می تواند به اسکوچیچ 

کمک کند.

ســرمربی کروات تیم ملی فوتبــال ایران 
بدون دریافت هیچ تضمینــی همچنان در 

جایگاه قبلی ابقا شده است.
گروه ورزشــی - خبرگزاری مهر »دراگان اسکوچیچ در 
پست ســرمربیگری تیم ملی ایران ابقاء شد«. جمله ای 
که احسان اصولی ســخنگوی فدراســیون فوتبال پس 
از دو هفتــه عجیب و غریب شــنبه گذشــته بــه زبان 
آورد تا ســرمربی کروات تیم ملی پس از انواع و اقســام 
گمانه زنی ها و نظرات متعدد همچنــان در جایگاه خود 

باقی بماند.
اســکوچیچ در حالی به امــور فنی تیم ملــی ایران در 
روزهای پیــش رو می پردازد کــه فدراســیون فوتبال 
برای برکنــاری او تنها نیاز به »بله« علی دایی داشــت؛ 
اما شــهریار فوتبال ایــران درخواســت های متعدد از 
ســوی مســئولان ورزش کشــور را رد کرد تا میرشاد 
ماجدی سرپرست فدراسیون فوتبال در این باره تصمیم 

هوشمندانه ای را بگیرد.
ماجــدی که خــودش را برای تنــور انتخابات هشــتم 
شهریورماه آماده می کند می دانســت هر تصمیمی جز 
انتخاب علی دایــی و برکناری اســکوچیچ می تواند در 

فردای روز انتخابات توسط رئیس جدید تغییر کند.
از این رو با مشورت حسن کامرانی فر دبیرکل فدراسیون 
از انتخاب امثال امیر قلعه نویی ســرباز زد تــا بار دیگر 
جنگ برای رسیدن به صندلی قدرت ریاست فدراسیون 
تکلیف مهم ترین جایگاه تیم ملی ایران را مشخص کند.

کارشــناس و پیشکســوت تیــم فوتبال 
استقلال با اشاره به شرایط این تیم گفت: 
خط حمله استقلال یک خط حمله مخوف 
و ترسناک است و این نشــان از تمایل بالای ساپینتو به 

ارائه فوتبالی تهاجمی می باشد.
به گزارش خبرنگار مهر، با اضافه شــدن کاوه رضایی به 
اردوی آبی پوشــان در ترکیه، خط حمله پر تعداد این 
تیم متراکم تر از قبل شــد تا اســتقلال بیشترین تعداد 
مهاجم را در بین تیم های لیگ برتری در اختیار داشته 

باشد.
ایوب اصغرخانی مربی پیشــین تیم های پایه اســتقلال 
و پیشکســوت این تیم در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار 
داشت: کاوه رضایی به دلیل سابقه خوبی که در گذشته 
در ایــن تیم داشــته و تجربه بالایی که بعد از ســال ها 
حضور در فوتبال اروپا به دســت آورده، قطعاً می تواند 
از مهاجمان مهم و تاثیرگذار این فصل برای اســتقلال 
باشد. به خصوص انگیزه های بالایی که سال جام جهانی 
به بازیکنان می دهد و کاوه رضایــی هم از این انگیزه ها 
بهره می برد، منجر بــه تأثیر گذاری بیشــتر او در این 

فصل می شود.
وی افزود: دوست نداشــتم جای مربی استقلال بودم تا 
از بین این همه مهاجم با کیفیت ناچار به انتخاب باشم.

»بدون تاریخ - بدون امضا« پای برگه 
ابقای سرمربی تیم ملی فوتبال!

دوست نداشتم جای مربی 
استقلال باشم
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خبرخبر

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای 
اســلامی با تاکید بر اینکه تنها راه مدیریت 
خاموشی ها تولید برق اســت، گفت: باید 
با اعطای تســهیلات کم بهره و تسهیل در 
واردات تجهیزات مورد نیاز برای تولید برق 
بستر برای سرمایه گذاری بخش خصوصی 
در این حوزه فراهم شود.کمال حسین پور 
در گفت وگو با ایسنا، درباره سیاست های 
دولت به منظور مدیریت خاموشی ها در سال 
جاری، بیان کرد: متاسفانه سیاست گذاری 
دولت برای کنترل خاموشی ها بسیار به ضرر 
کشاورزان بود؛ کشاورزی که تنها در سه یا 
چهار ماه از سال در مناطق کوهستانی امکان 
کشــت دارد، اگر در این بازه نتواند آب را به 
زمین خود برساند، ضرر می کند.وی در ادامه 
با بیان اینکه کشاورزان در اجرای این سیاست 
بسیار گله مند هستند، اظهار کرد: اینکه به 
اجبار چاه های کشاورزی خاموش شود در 
تضاد با سیاست های حمایتی از کشاورزان 
است.وی خاطرنشان کرد: تنها راهکار برای 
مدیریت خاموشی ها تولید برق است. باید 
موانع از مســیر تولید برق برداشته شود. با 
خاموشی حوزه کشــاورزی و صنعت نمی 
توان خاموشــی ها را مدیریت کرد.نماینده 
مردم سردشت و پیرانشهر در مجلس شورای 
اسلامی، تصریح کرد: هدف کشور ما حرکت 
در مسیر توسعه و رشــد است. با خاموشی 
صنایع و بخش کشاورزی دچار عقب ماندگی 
در این حوزه خواهیم شد. شاید این سیاست 
ها برای یک سال قابل پذیرش باشد اما اگر 
قرار باشد این سیاســت ها ادامه یابد قطعا 
توسعه کشــور با مشــکل مواجه خواهد 
شد.حسین پور در پایان تاکید کرد: بخش 
خصوصی باید در مسیر تولید برق گام بردارد 
و این امر نیازمند سیاستگذاری تشویقی است 
تا سرمایه گذاران در این مسیر گام بردارند. با 
دادن تسهیلات کم بهره و تسهیل واردات 
وسایلی که این بخش نیاز دارد می توان بستر 
را برای سرمایه گذاری بخش خصوصی برای 
تولید برق فراهم کرد اما با بروکراسی پیچیده 
فعلی بخش خصوصی نیز در مسیر تولید برق 

گام برنخواهد داشت.

وزیرصمتعنوانکرد:

عقب ماندگی شدید 
کشور در احداث 
نیروگاه های برق

وزیر صنعت معدن و تجارت گفت: در ۱0 
سال گذشته باید سالانه سه هزار مگاوات 
نیروگاه برای تامین برق احداث می شد که 
متاسفانه انجام نشده و هم اکنون یک عقب 
ماندگی شــدید در حوزه ساخت نیروگاه 
های در کشور وجود دارد.سید رضا فاطمی 
امین اظهار کرد: حجــم بالای صنعت در 
کشور بویژه در  ساوه که قطب صنعتی به 
شمار می رود، متناسب با زیرساخت های 
لازم نظیر مسکن رشد پیدا نکرده است.وی 
افزود: امیدواریم با تخصیص زمین و منابع 
و تســهیلات از طریق دولت و مشارکت 
شرکت های تولیدی مشکل مسکن نیروی 
کار در جوار شهرک های صنعتی برطرف 
شود و کارگران با برخورداری از یک سرپناه 
با تلاش بیشتری به کار و تولید بپردازند.

وزیر صمت گفت: در اجرای قانون ارزش 
افزوده نباید ســهم ها به مساوات تقسیم 
شــود. معتقدیم در شــهرهای صنعتی 
آلایندگی ها و تبعات منفی آن گریبانگیر 
مردم است و تقسیم مســاوی اعتبارات 
خیلی معقول نیست. باید از طریق افزایش 
منابع کمبودها برطرف و اقدامات حمایتی 
لحاظ شود.وی همچنین گفت: حمایت از 
تولید و رفع موانع پیش رو از رویکردهای 
دولت است و تلاش خواهیم کرد تا با اعمال 
سیاست های تشویقی و حمایتی مشکلات 
مربوط به صنایع را در سطح کلان کشور 
برطرف کنیم.فاطمی امین گفت: در ۱0 
سال گذشته باید سالانه سه هزار مگاوات 
نیروگاه برای تامین برق احداث می شد که 
متاسفانه انجام نشده و هم اکنون یک عقب 
ماندگی شدید در حوزه ساخت نیروگاه در 
کشور وجود دارد.وی افزود: برای جبران 
عقب ماندگی های گذشــته در ســاخت 
نیروگاه باید دو اقــدام کوتاه مدت و بلند 
مدت صورت گیرد کــه اقدام کوتاه مدت 
مدیریت برق برای جلوگیــری از قطعی 
برق بود که با هماهنگــی وزارت صمت و 
نیرو، قطعی برق منظم تر صورت گرفت.

وی افزود: وزارت صمت احداث ۱2 هزار 
مگاوات نیروگاه برق در کشور را به عنوان 
اقدام بلندمدت آغاز کرده است. به تمامی 
واحدهای تولیدی و صنعتی با نیاز بالای 
مصرف برق توصیه می شــود که نسبت 
به احــداث نیروگاه اقــدام کنند و وزارت 
صمت اقدامات حمایتــی از آنان صورت 

خواهد داد.

رئیس جمهور گفت: 220 طرح در حوزه های مختلف 
در استان قطعی شد که البته اجرای آنها اعتبارات زیادی 

می طلبد، اما با توجه به ضرورت باید اجرا شوند.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در نشست خبری، اظهار 
کرد: روز اراک در تاریخ کشور روز مقاومت و ایثار و 
شجاعت مردم اراک است، امروز یادآور شهامت و 
شجاعت و مقاومت مردم استان است که به همین سبب 

این روز را گرامی می داریم.
وی با بیان اینکه این روز چند جلوه دارد، افزود: جلوه 
اول عملیات رمضان است که استان مرکزی در آن نقش 
بالایی داشته و شهدایی در این راه تقدیم انقلاب شده 
اند و جلوه دوم نقش استان در عملیات مرصاد است که 

به مقابله یا منافقین پرداخته شد.
رییس جمهوری با بیان اینکه جلوه سوم، کارخانجات 
و نقش آنها در جنگ و دفاع مقدس است اضافه کرد: 
شرکت های بزرگ اراک نقش بسزایی در حوزه 
پشتیبانی و فنی و صنعتی جنگ داشته اند و همین مهم 
سبب شد دشمن این شرکت ها را مورد هدف قرار دهد 
و 8 کارگر به شهادت برسند. تحت تاثیر این سه جلوه، 
207 نفر به شهادت رسیدند و بر همین اساس است که 

روز پنجم مرداد را گرامی می داریم.
رئیسی اضافه کرد: شاید حق این بود که در این سفر به 
همه شهرستان ها سفر می کردیم، اما اختصار سفر و 
شرایط کرونا و شرایط کاری بنده اجازه این کار را نداد 
که امیدواریم در سفر آینده به شهرستان ها سفر کرده و 

با مردم گفت و گو داشته باشیم.
وی بیان کرد: نیازها و مشکلات استان از قبل بررسی شد 
و با نگاه به اولویت ها تصمیمات، اخذ و در شورای اداری 
استان اعلام شد.220 طرح در حوزه های مختلف در 
استان قطعی شد که البته اجرای آنها اعتبارات زیادی 
می طلبد، اما با توجه به ضرورت باید اجرا شوند. از این 
تعداد 50 طرح زیربنایی، 3۹ طرح در بخش آب، خاک 
و کشاورزی، ۶5 طرح در بخش فرهنگی، آموزشی و 

ورزشی، 20 طرح در بخش تکمیل بیمارستان ها و مراکز 
درمانی، ۹ طرح اشتغال، هشت طرح صنعت و معدن، 
23 طرح مسائل رفاهی و ۱0 طرح در حوزه انتظامی و 

قضایی است.
رئیس جمهور با بیان اینکه یکی از اقدامات مهم در 
راستای تولید و اشتغال دانش بنیان است اضافه کرد: 
اعتقاد ما بر این است که استان ظرفیت بزرگ صنعتی 
برای اشتغال و کارآفرینی دارد و با توجه به بازدیدهای 
صورت گرفته از برخی صنایع، دریافتیم که از جمله 
مشکلات این شرکت ها سرمایه در گردش است، آنها 
باید سرمایه در گردش داشته باشند تا بتوانند اهداف 

خود را دنبال کنند.
وی با تاکید بر جلوگیری از واردات نیز اضافه کرد: 
جلوگیری از واردات کالاهایی که در داخل تولید می 
شود نیز در رونق تولید موثر است، اعلام عمومی شده 
که همه مسئولین نیز به این مهم توجه داشته باشند، 
باید از واردات بی رویه ماشین آلاتی که با استاندارد قابل 

قبول در استان تولید می شود جلوگیری کرد.
رئیسی تاکید کرد: تولید ماشین آلات کار راحت و 
سبکی نیست و کارخانجات استان این ماشین آلات را 
مونتاژ نمی کنند بلکه تولید انجام می دهند که این کار 
آنها قابل تحسین است و ضروری است که جلوگیری از 
واردات محصولاتی که این شرکت ها تولید می کنند، 

در دستور کار باشد.
وی بیان کرد: همچنین نیاز دیگر کارخانجات تعطیل 
و نیمه تعطیل، مربوط به اصلاح مدیریت است که باید 
انجام شود، باید مدیران جهادی و مصمم پای کار باشند 
تا کار پیش رود، بررسی تاریخچه برخی واحدها به نظر 

می رسد موضوع اساسی بحث مدیریت است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه مخالف خصوصی سازی 
نیستیم و این مهم سیاست نظام است و قانون دارد افزود: 
اما باید درست انجام شود؛ در حوزه صنایع، کارگروهی 
در استان تحت نظر استاندار و در کشور با ریاست معاون 

اول رئیس جمهور فعال است تا شناسایی موانع تولید 
را انجام دهند و واحدها بعد از رفع مانع ها فعال شوند.

رئیسی ادامه داد: در این خصوص در سطح کشور 
اقدامات خوبی انجام شده و باید در سطح استان نیز 
پیگیری شود، انتظار می رود که استان در حوزه رفع 
مشکل صنایع تعطیل یا نیمه تعطیل رشد جهشی داشته 
باشد. وی در خصوص کمبود آب شرب و کشاورزی 
ادامه داد: تصمیم گیری هایی در خصوص تکمیل پروژه 
های آبرسانی، احداث کانال های آبرسانی و... انجام 
شده و همچنین در خصوص آلودگی هوا نیز اعتباراتی 
تخصیص پیدا کرده و باید سریعا هزار هکتار درختکاری 

در این راستا انجام شود.
رئیس جمهوری با اشاره به نصب فیلتر کاهنده آلایندگی 
برای شرکت ها گفت: برخی این فیلتر را نصب کرده اند 

اما کافی نبوده، یکسری صنایع نیز باید برخی درآمد 
خود را در راستای مسئولیت های اجتماعی خود 

هزینه کنند.
وی اضافه کرد: رسانه ها بهترین کسانی هستند که 
میتوانند مصوبات سفر را پیگیری کنند و برای تضمین 
اجرایی مصوبات سفرها، در مرکز کشور، معاونت اجرایی 
علاوه بر وزیر مربوطه مسئولیت پیگیری دارد و در استان 
ها نیز عالی ترین مقام استان این مهم را بر عهده دارد. 
رئیسی بیان کرد: استاندار استان مرکزی نیز نیروی 

انقلابی و با انگیزه است و موارد را پیگیری می کند.
وی در خصوص سوال بازگشت دفاتر شرکت های بزرگ 
استان مرکزی از تهران به استان گفت: اینکه کارخانه 
و شرکتی که در استان است، دفتری در تهران داشته 
باشد، خوب است اما به واقع باید در حد یک دفتر برای 

پیگیری مسائل باشد، نه اینکه ساختمان های بزرگ 
باشد که در برخی از آنها کارکنان زیادی هم مشغول 
کارند. حضور این دفاتر در تهران هزینه بر است و بحث 
انتقال آنها حتما پیگیری می شود که این موضوع قانون 
بوده یا دستورالعملی از سوی دولت ها بوده است، اما 
اگر قانون یا دستورالعمل باشد، این فکر قابل تحسین 
است و باید دنبال شود. وی گفت: اگر این موضوع سلیقه 
مدیریتی هم بوده، سلیقه خوبی است و معنا ندارد که 
این واحدها دفاتر عریض و طویل در تهران داشته باشند، 
اما کار اصلی در استان انجام شود. این مهم باید دنبال 
شود و کار ارزشمندی است. دفاتر شرکت های استانی 
باید تنها به اندازه نیاز در تهران ایجاد شود بویژه اینکه 
نتقال این دفاتر در درآمدهای استان مرکزی نیز  ا

تاثیرگذار است.

220  مصوبه، حاصل سفر رئیس جمهور به استان مرکزی

یک تحلیلگر مسائل بین الملل با بیان اینکه نشست آستانه نسبت به 
تلاش های پیشین جهت حل مسائل سوریه موفق تر بوده، گفت: توافقات 
صورت گرفته در نشست های اول و دوم در سال 20۱7 منجر به وقوع 
پیامدهایی شد که در فضای میدانی سوریه تاثیرات زیادی داشت. البته 
موفقیت های موردی آستانه به معنای ایجاد تغییرات شگرف در سوریه 
نیست. دکتر احمد فاطمی نژاد در گفت وگو با ایسنا با اشاره به برگزاری 
هفتمین دور نشست مذاکرات آستانه در تهران اظهار کرد: از دغدغه های 
اساسی دور هفتم ابتکار آستانه مسائل مربوط به سوریه و کنترل تنش در 
آن است. مهم ترین مساله این نشست تحولاتی بود که اخیرا در شمال 
سوریه در نزدیکی مرزهای ترکیه و شرق فرات رخ داده است و مذاکرات و 
اظهارات حاضران در نشست نیز بیشتر بر همین مساله متمرکز بود.   وی 
افزود: در نشست های گذشته  آستانه تاکید سه کشور به صورت مشترک 
بر تلاش برای مبارزه با تروریسم و بازگرداندن نظم و ثبات بوده به سوریه 
بوده است اما امروز یکی از مسائل حائز اهمیت قصد ترکیه برای عملیات 
نظامی در مناطق همجوار مرزهای خود در شمال سوریه است که دلیل 
آن  را تحرکات کردهای مخالف ترکیه در آن مناطق بر علیه منافع خویش 
مطرح کرده است؛ در حالی که ایران و روسیه موافق این موضوع نیستند. 
عضو هیات علمی گروه علوم سیاسی دانشگاه فردوسی مشهد با اشاره به  
اینکه یکی از اهداف اصلی نشست هفتم آستانه تصمیم گیری راجع به 
وضعیت شمال سوریه و عملیات احتمالی ترکیه بود، ادامه داد: در این رابطه 
ایران مخالفت خود را صریحا اعلام کرد اما به نظر می رسد طرف ها نتیجه 
مشخصی نرسیدند زیرا با توجه به اظهاراتی که پس از نشست مطرح شد، 
نه ترکیه توانسته رضایت روسیه و ایران را جلب کند و نه ایران و روسیه 
توانسته اند ترکیه را از عملیات نظامی در شمال سوریه منصرف کنند. 
فاطمی نژاد خاطرنشان کرد: همچنین احتمال بسیار بالایی وجود دارد که 
هدف نشست اخیر تاکید هر سه کشور روی خروج آمریکا و نیروهای حامی 
آن از شرق فرات باشد زیرا ایران، روسیه و ترکیه این موضوع را از پایه های 
اساسی برای ایجاد ثبات در سوریه می دانند. وی با بیان اینکه اساسا نشست 
هفتم آستانه واکنشی به تحرکات اخیر آمریکا و به طور مشخص سفر بایدن 
به منطقه بود، اضافه کرد: از دیگر اهداف نشست هفتم آستانه این بود که 
بازیگرانی که در سوریه حضور میدانی و در فضای این کشور دارای دست 
برترند، بتوانند بدون حضور غربی ها و سازمان ملل روندهای دیپلماتیک 
را ادامه دهند و از این طریق به حل و فصل مسائل سوریه و تثبیت اوضاع 
این کشور کمک کنند. این تحلیلگر مسائل بین الملل با تاکید بر معطوف 
بودن نشست هفتم آستانه بر مسائلی غیر از سوریه ادامه داد: نشست اخیر 
آستانه در فضایی متفاوت از نشست های قبل برگزار شد و همین موضوع 
باعث شد برخی تحلیل گران بر این باور باشند که در نشست هفتم آستانه 
بیش از اینکه سوریه مساله اصلی باشد، دغدغه ها و دیدگاه های کشورهای 
ایران، روسیه و ترکیه موضوع اصلی نشست بوده است.   وی در خصوص 
میزان موفقیت نشست آستانه برای حل مسائل سوریه گفت: درباره 
وضعیت سوریه اجلاس ها، نشست ها و ابتکارات مختلفی از سمت سازمان 
ملل، اتحادیه عرب، عربستان، ژنو، لوزان، دوستان سوریه و... مطرح شده که 
هیچکدام نتوانسته موفق عمل کند. در کنار این موارد مذاکرات آستانه نیز 

تلاش دیگری برای حل مساله سوریه بوده است.

لمللپاسخداد یکتحلیلگرمسائلبینا
نشست های آستانه تا چه حد در حل 

مشکلات سوریه تاثیرگذار بوده است؟

حسین پور: با خاموشی 
صنایع و بخش کشاورزی 

دچار عقب ماندگی 
خواهیم شد

سـفیر ایران در ترکیـه، با بیـان این که ارتقاء سـطح 
همکاری هـای تجـاری ایـران و ترکیـه بـه رقـم 30 
میلیـارد دلار، دور از دسـترس نیسـت، گفت: سـند 
برنامه جامـع همـکاری بلندمدت تهـران - آنکارا که 
در هفتـه گذشـته بـه امضـای وزیـران امـور خارجه 
ایـران و ترکیـه رسـید، سـند کامـلا واقـع بینانه ای 
است و براسـاس ظرفیت های دو کشـور تنظیم شده 
اسـت. محمـد فرازمنـد، در گفـت وگو بـا ایسـنا، در 
ارتبـاط با سـفر هفته گذشـته رئیس جمهـور ترکیه 
بـه تهـران و امضـای سـند برنامـه جامـع همـکاری 
بلندمدت ایـران و ترکیـه در جریان این سـفر اظهار 
کـرد: سـند برنامـه جامـع همـکاری بلندمـدت بین 
ایـران و ترکیه سـندی اسـت که بـرای اولین بـار در 
تاریخ روابط دو کشـور به این شـکل امضاء می شـود. 
وی بـا بیـان این کـه ایـن سـند بـه امضـای وزیـران 
امـور خارجـه ایـران و ترکیـه رسـیده اسـت، گفت: 
این سـند مثـل اسـنادی اسـت کـه ایـران اخیـرا با 
تعدادی از کشـورها از جملـه چین به امضاء رسـانده 
و یـا قـرار اسـت چنیـن سـندی را با روسـیه نیـز در 
آینده نزدیـک به امضاء برسـاند. این دیپلمات ارشـد 
ایرانـی بـا بیـان این که ایـن سـند همکاری هـای دو 
کشـور در زمینه هـای مختلـف تجـاری، اقتصـادی، 
بانکـی، فرهنگـی، امنیتـی و ... را در بـر می گیـرد، 
ادامه داد: این سـند در راسـتای تعمیـق و حمایت از 
سـازوکارهای روابـط در هم تنیـده دو کشـور تهیه و 

تنظیم شـده اسـت.
بین ایران و ترکیه سندی وجود ندارد که 

اجرایی نشده باشد
سـفیر ایران در ترکیـه با بیـان این که بین دو کشـور 
سـندی وجود نـدارد کـه اجرایی نشـده باشـد و این 
بیانگـر روابـط درهـم تنیـده ایـران و ترکیـه اسـت، 
اضافـه کرد: ایـن روابـط آنچنـان درهم تنیده اسـت 
که در مـورد برخـی از زمینه هـای همـکاری، قبل از 
این کـه اسـنادی بـه صـورت رسـمی بیـن مقامـات 
دو کشـور امضـاء شـود ایـن زمینه هـا توسـط تجار، 
بازرگانـان و دیگـر بخش هـای دو کشـور در بخـش 
خصوصـی، نیمـه دولتـی و دولتـی ایجاد شـده و در 
ادامـه دولت هـا نیـز بـرای تسـهیل ایـن همکاری ها 

اقـدام بـه امضـای اسـناد مـورد نیـاز کرده اند. 
سند جامع همکاری بلندمدت ایران و 
ترکیه، یک سند کاملا واقع بینانه است

وی بـا تاکیـد بـر این کـه سـند جامـع همـکاری 

بلندمـدت ایران و ترکیه یک سـند کامـلا واقع بینانه 
اسـت و براسـاس ظرفیت هـای دو کشـور تهیـه و 
تنظیـم شـده اسـت، تصریـح کـرد: ظرفیت هـای 
ایـران و ترکیـه کـم نیسـت و دو کشـور، دو شـریک 
نزدیـک و در عین حال قابـل اعتمـاد و تاریخی برای 

هـم بـوده و هسـتند.
هیچ زمینه ای نیست که بین ایران و ترکیه 

سند و مکانیزمی برای همکاری وجود 
نداشته باشد

سـفیر ایـران در ترکیـه بـا بیـان این کـه بـه جـرات 
می توانیـم ادعا کنیـم که هیـچ زمینه ای نیسـت که 
بین ایـران و ترکیه سـند و مکانیزمی بـرای همکاری 
وجود نداشته باشـد، افزود: در سـند جامع بر تعمیق 
روابط و دسـتیابی هرچه سـریع تر بر اهـداف تعیین 
شـده در گسـترش مبـادلات در حوزه هـای مختلف 
تاکیـد شـده اسـت و امضـای ایـن سـند را می توان 
اقدام مبارکـی عنوان کرد کـه در جریان سـفر هفته 

گذشـته آقای اردوغـان به تهـران انجام شـد.
ارتقای روابط تجاری ایران و ترکیه به رقم 
30 میلیارد دلار در سال، دور از دسترس 

نیست
فرازمنـد در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه چنـد سـالی 
اسـت کـه مقامـات ایـران تاکیـد کرده انـد کـه باید 
سـطح مبادلات تجاری بیـن ایـران و ترکیـه به رقم 
30 میلیـارد دلار ارتقـاء پیدا کنـد ولی تاکنـون این 
امر محقق نشـده اسـت، علت این موضوع چیسـت؟ 
بـا توجه بـه این کـه در جریـان دیـدار اخیر روسـای 
جمهور دو کشـور ایـران و ترکیه در تهـران، بار دیگر 
آقـای رئیسـی رئیـس جمهـوری بـر اهمیـت تحقق 
این موضـوع تاکید کـرد، تصریح کـرد: بحـث ارتقاء 
تبـادلات تجـاری دو کشـور بـه سـطح 30 در دهـه 
۹0 شمسـی هدفگـذاری شـد و مـن تاکیـد می کنم 
کـه برخلاف برخـی تصـورات کـه ممکن اسـت رقم 
تعییـن شـده را دور از دسـترس و یـا آمـال و آرزو 
بداننـد بـه نظـرم تحقـق ایـن رقـم دور از دسـترس 
نیسـت و ما در دهـه 80 شمسـی در مقطعی شـاهد 
بودیـم که سـطح مبـادلات بین دو کشـور بـه بالای 
20 میلیـارد دلار رسـید و مـا حتی رقـم 22 میلیارد 
دلار را نیـز تجربـه کرده ایـم.  فرازمنـد بـا اشـاره بـه 
رقـم کنونـی میـزان تعامـلات تجـاری بیـن ایـران 
و ترکیـه اضافـه کـرد: از طـرف مـا، براسـاس سـال 
هجـری شمسـی و سـازوکارهای گمـرک و دیگـر 

سـازمان های مسـئول اعلام آمار در حجـم تبادلات 
خارجـی از جملـه سـازمان تجـارت این رقـم حدود 
۱۱ میلیـارد دلار عنـوان شـده و رقـم اعلام شـده از 
سـوی ترک ها در سـال 202۱، هشـت میلیارد دلار 
بـوده اسـت. وی بـا بیـان این کـه نفـت کـه یکـی از 
اقـلام اصلـی در مبـادلات تجـاری بیـن دو کشـور 
بـوده اکنـون در ایـن رقـم وجـود نـدارد، ادامـه داد: 
بنابرایـن بـدون در نظـر گرفتـن موضـوع نفـت رقم 
هشـت یـا ۱۱ میلیـارد دلار روابـط تجـاری بیـن دو 
کشـور، رقم پایینی نیست در شـرایطی که همچنان 
تحریم های غیرقانونـی آمریکا علیه ایـران در جریان 
اسـت، تجارت جهانی تحـت تاثیر کرونـا در رکود به 
سـر می بـرد و بحـران اوکرایـن نیـز بـر ایـن موضوع 
تاثیرگـذار بـوده اسـت. وی با بیـان این کـه برخی از 
سـازوکارها در روابـط تجـاری دو کشـور را بـه دلیل 
شـرایط خـاص از جملـه اعمـال تحریم هـای غیـر 
قانونـی آمریکا علیـه ایران، نتوانسـته ایـم به صورت 
کامـل اجرایـی کنیـم کـه در ایـن زمینـه می تـوان 
بـه اجـرای موافقت نامـه تعرفـه ترجیحـی بیـن دو 
کشـور اشـاره کنیم، تصریح کـرد: ایـن موافقت نامه 
در گذشـته اجـرا می شـده ولـی اکنـون وقفـه ای در 

اجـرای آن بـه وجـود آمده اسـت.
در موضوع صادرات گاز به ترکیه این 

ظرفیت و توانایی را داریم که صادرات خود 
را به بیش از میزان ظرفیت کنونی ارتقاء 

دهیم
سـفیر ایـران در ترکیه بـا تاکیـد مجدد بـر این که 
علی رغـم وجـود موانـع در مبـادلات تجـاری دو 
کشـور، رقـم ۱0 -۱۱ میلیـارد دلار کنونـی در 
حجـم روابـط تجـاری بیـن ایـران و ترکیـه، رقـم 
کمـی نیسـت، گفـت: مـا در بحـث صـادرات گاز 
بـه ترکیـه ایـن ظرفیـت و توانایـی را داریـم کـه 
صادرات خود را به بیـش از میزان ظرفیـت کنونی 
ارتقـاء دهیـم و اگر رقـم صـادرات روزانـه 220 تا 
240 هزاربشـکه نفـت بـه ترکیـه نیـز بـه حجـم 
مبـادلات تجاری دو کشـور بازگردد، مـا می توانیم 
در ظـرف دو الی سـه سـال آینـده حجـم تبادلات 
تجـاری را بـه 20 میلیـارد دلار بازگردانیم. وی در 
همیـن چارچـوب اظهـار کـرد: افزایـش تجـارت 
انـرژی و فروش انـرژی بـه ترکیـه از سـوی ایران، 
تاثیـر بسـزایی در سـایر زمینه هـای تجـاری بیـن 

دو کشـور خواهـد داشـت.

سه دروازه مرزی فعال برای تبادلات تجاری 
بین دو کشور داریم

ایـن دیپلمـات ارشـد کشـورمان بـا بیـان این که در 
حال حاضـر سـه دروازه مرزی فعـال بـرای تبادلات 
تجـاری بین دو کشـور داریـم، اضافه کرد: دو کشـور 
به صورت اختصاصـی از سـرزمین های یکدیگر برای 
ترانزیـت کالا از شـرق بـه غـرب اسـتفاده می کنند. 
ایـران بهتریـن مسـیر و یـک گزینـه غیرقابـل 
چشم پوشـی بـرای تـردد کامیون هـای ترکیـه از 
این کشـور به سـمت آسـیای مرکزی، افغانسـتان و 
شـرق اسـت و ترکیه نیز مسـیر خوب و راحتی برای 
حرکت کامیون هـای ایرانی و صـادرات محموله های 

ایرانـی به سـمت اروپاسـت.
اقتصاد دو کشور ایران و ترکیه مکمل 

یکدیگر هستند
سـفیر ایـران در ترکیـه با تاکیـد بـر این کـه اقتصاد 
دو کشـور ایـران و ترکیـه مکمـل یکدیگر هسـتند، 
در ادامـه مصاحبـه بـا ایسـنا گفـت: اقتصاد ایـران با 
برخی کشـورهای همسـایه کـه تولید کننـده انرژی 
هسـتند، مشـابه یکدیگـر اسـت ولـی اقتصـاد مـا با 
ترکیـه یـک اقتصـاد مکمـل اسـت. ترکیه بـه انرژی 
مـا نیـاز دارد و از طرفـی دیگـر ترکیـه صادرکننـده 
برخـی از اقلامـی اسـت کـه مـا بـه آن نیـاز داریم و 
مـا نیـز می توانیـم اقلامـی کـه ترکیـه بـه آن نیـاز 
دارد از جملـه مـواد پتروشـیمی را بـه ایـن کشـور 

صـادر کنیـم.
شرکت های ترکیه ای در زمینه پیمانکاری از 

ظرفیت و توانایی خوبی برخوردار هستند
فرازمنـد در همیـن رابطـه ادامـه داد: شـرکت های 
ترکیـه ای در زمینـه پیمانـکاری از ظرفیـت و توانایـی 
خوبـی برخـوردار هسـتند و در زمینه هـای سـاخت 
مسـکن، راه آهـن، آب و فاضـلاب و سـاخت جـاده در 
سـنوات گذشـته پروژه های خوبی را در ایران در دست 
گرفته انـد که اجـرای برخـی از ایـن پروژه ها بـه اتمام 
رسـیده و اجرای برخی نیز همچنـان ادامـه دارد. وی با 
تاکید مجدد مبنـی بر این کـه تحقق رقـم 30 میلیارد 
دلار در روابط تجـاری ایران و ترکیه یـک رقم خیالی و 
دور از دسـترس نیسـت و همانطور که پیـش از این نیز 
گفتم ما سـابقا توانسـتیم رقم بـالای 20 میلیـارد دلار 
در روابط تجاری دو کشـور را تجربه کنیم، خاطرنشـان 
کرد: ایـران و ترکیه دو شـریک مهم یکدیگـر در حوزه 

تجاری هسـتند که بـه یکدیگـر اعتمـاد دارند.

سفیر ایران در ترکیه:

سند جامع همکاری بلندمدت ایران و ترکیه، واقع بینانه است

اســتاندار مرکزی گفــت: قانون معــادن نیازمند 
اصلاح بنیادین است.

فرزاد مخلص الائمــه روز جمعه 3۱ تیرماه ۱40۱ 
در شــورای اداری اســتان مرکزی کــه با حضور 
رئیس جمهور برگزار شــد، اظهار کرد: مسکن از 
موضوعات محوری مد نظر دولت ســیزدهم است. 
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، استان مرکزی 
در امر نهضت ملی مسکن جزو استان های پیشرو 
بوده و در حال حاضر بزرگترین پــروژه یکپارچه 
مســکن با ظرفیت 8۱00 واحد در استان مرکزی 

اجرا می شود.
وی اظهار کرد: به نظر می رســد با توجه به برنامه 
ریزی ناقص در سنوات گذشته، به زودی در تامین 
گاز کشور دچار بحران خواهیم شد، بر این اساس 
جمهوری اسلامی باید به سمت تولید انرژی های 
تجدیدپذیر برود که البته اســتان مرکزی ظرفیت 

های خوبی در این خصوص دارد.
اســتاندار مرکزی تصریح کرد: بزرگترین کارخانه 
تولید پنل های خورشــیدی در اســتان مرکزی 
فعال است. دولت برای بلند مدت، تولید ۱0 هزار 

مگاوات برق را در دســتور کار دارد کــه 4 هزار 
مگاوات در گام اول برای سال جاری هدف گذاری 
شده و 700 مگاوات آن سهم استان مرکزی است 
که قابلیت افزایش به هزار مگاوات در همین دوره 
اول را دارد. عملیــات اجرایی احــداث بزرگترین 
نیروگاه خورشــیدی کشور در ســال تولید دانش 
بنیان در هفته دوم فروردین امسال در شهرستان 
محلات آغاز شــد که به تنهایی ۱0 درصد ظرفیت 
تولید بــرق را افزایش می دهد و شــهریور ماه فاز 

اول آن وارد مدار می شود.

مخلص الائمــه با اشــاره به موضــوع محرومیت 
زدایــی بیان کــرد: مجموعه نظــام اداری دیوان 
ســالار و بیمار بالغ بر 5 دهه گریبــان دولت ها را 
فشــرده و مردم را تحت فشار قرار داده و محصول 
یک اقتصاد نفتی اســت که به تعبیــر مقام معظم 
رهبری عامل فروگذاری های اجتماعی و سیاسی 
و اقتصادی در دهه های گذشــته بوده است. این 
نظام توانایــی اداره طرح هــای کلان محرومیت 
زدایی را ندارد و علیرغم تلاش های صورت گرفته 
نتوانســتیم آنچه حق محرومیت زدایی در کشور 

است را انجام دهیم.
استاندار مرکزی در خصوص آلودگی  اضافه کرد: 
در این راستا پیشنهاد ما این است که در این سفر 
مصوب شود که مازوت سوزی در نیروگاه شازند به 

عنوان یک عامل آلودگی که حلق مردم را گرفته، 
انجام نشود و پایان یابد، هرچند آلودگی یک ساله 

بوجود نیامده و یکساله هم از بین نمی رود.
وی در خصوص معادن نیز گفت: زیرســاخت های 
اســتان که در اختیار معدن داران اســت،  تحت 
لوای قانــون بی کیفیت و ناقــص معدن قرار دارد 
که این قانون نیازمند اصلاح بنیادین اســت. این 
قانون ظرفیت احقاق حقوق مردم را ندارد و با  این 
ظرفیت های دست و پا شکسته در قانون نمی توان 
حق مردم را احیا کرد و عمدتا تعارضات اجتماعی 
که شــکل می گیرد ناشــی از ظرفیت ناقص این 
قوانین و مقررات است و زیرساخت های منطقه ای 
و محلی در حال نابودی است و مردم احساس می 

کنند هیچ بهره ای از این معادن ندارند.

قانون معادن نیازمند اصلاح بنیادین است
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

هشت سال دفاع مقدس کوچک شده
از عاشورا و کربلا بود 

یادواره ۱۱ شهید غدیر بخش چترود باحضور خانواده شهدا ومردم در سقاخانه حضرت 
ابوالفضل روستای ده زیار برگزار شد.

حجه الاسلام حسن علیدادی سلیمانی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان 
در این مراسم گفت:به هشت سال دفاع مقدس می گویم مقدس و افتخار می کنیم و 
وظیفه اخلاقی و دینی خودمان می دانیم در یادواره ها به بهترین وجه ممکن بخشی از 

آنچه از دفاع مقدس اتفاق افتاد به جوانان و نسل بعد خودمان منتقل کنیم .
او می گوید: آنچه در دفاع مقدس اتفاق افتاد با جنگ های مرسوم در دنیا کاملا متفاوت 

است، دفاع مقدس کوچک شده  عاشورای حسینی و کربلاست.
او سردار شهید حاج قاسم سلیمانی را دارای سه معیار قرآنی شامل تقوا، علم 
ولایت مداری و جهادگری دانست و اظهارداشت: هشت سال دفاع مقدس دانشگاه انسان 
سازی است، انسان برتر مثل شهدا سه معیار تقوا، علم، جهاد، داشته باشد و شهدا این سه 

معیار را داشتند که از خود گذشتگی و جان را فدا می کردند .
 او با اشاره به احساس ادای دین شهدا نسبت به اسلام می گوید: شهیدان مسئولیت پذیر 
بودند و جان خود را خالصانه در راه آرمان های انقلاب تقدیم کردند بنابراین زنده نگه 

داشتن یاد و خاطره آنان کمتر از شهادت نیست.
او موفقیت های امروز کشور در سایه این جانفشانی ها حاصل شده است اشاره و بیان کرد: 
امنیت، آرامش، نظم و اقتدار کشور را مرهون خون پاک شهدا و رشادت های ایثارگران 

هستیم.
امام جمعه می گوید: تقارن این ایام، تناسبی را در جامعه ایجاد کرده است، زیرا آنچه را ما 
از دفاع مقدس داریم نشات گرفته از قیام امام حسین )عیه السلام( است و نسخه تکمیل 

شده دفاع مقدس را در کربلا با تفاوت هایی داریم.
او افزود:دفاع مقدس اوج ایثارگری و فداکاری مردان و زنان رشید ایران اسلامی در دفاع 
از اهداف و ارزش های ناب اسلامی بود و در این دفاع ایثارگرانه راهبرد های مهمی به کار 

گرفته شد که همان راهبرد های قیام عاشورایی امام حسین )ع( بوده است.

خبر

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

سرپرست دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان زرند گفت: یک دستگاه 
حفاری در زرند به دلیل عدم رعایت قوانین و مقررات توقیف شد.

رضا یعقوبی گفت: دادستانی در راستای حفظ حقوق بیت المال و حقوق 
عامه در خصوص برداشت غیر مجاز از منابع ملی اعم از آب،خاک  با 
متخلفین و تعدی کنندگان، بدون هیچ گونه اغماضی برخورد قانونی 

خواهد کرد.
او می گوید:یک دستگاه حفاری متعلق به یکی از شرکت های حفاری چاه 
آب در شهرستان زرند به علت رعایت نکردن قوانین و مقررات توقیف شد.

یعقوبی گفت: بر اساس تبصره 4 ماده واحده قانون تعیین تکلیف چاه های 
فاقد پروانه، مالکین دستگاه های حفاری موظفند؛ مجوز فعالیت و کارت 
تردد از شرکت های آب منطقه ای دریافت و سپس به حمل و نقل و تردد 

اقدام کنند.
او می گوید:وزارت نیرو نیز موظف است با همکاری نیروی انتظامی نسبت 
به توقیف دستگاه های حفاری متخلف از این امر، به مدت شش ماه و حمل 

آن به توقف گاه یا پارکینگ با هزینه مالک آن اقدام نماید.
این مقام قضائی افزود: از آنجا که دستگاه حفاری شرکت موصوف، بدون 
هماهنگی با شرکت آب منطقه ای و امور منابع آب و بدون پلاک مشخصه 
وزارت نیرو )کد وانگ( به محل کارگاهی در یزدانشهر منتقل و در آنجا 
مستقر بود ؛ با اعلام اداره منابع آب و با دستور قضائی در کمترین زمان 

ممکن، جهت اعمال قانون توقیف و به پارکینگ منتقل شد.

 با تعدی کنندگان به منابع آبی
برخورد قانونی خواهد شد

عکسنوشت

تفاهم نامه  احداث خطوط فرعی ریلی بین 
شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران، 
شرکت گل گهر و شرکت توسعه، عمران و 

مدیریت منطقه گل گهر منعقد شد.
با احداث خطوط فرعی ریلی به طول 
تقریبی ۹2 کیلومتر و نیز احداث ایستگاه 
شانتینگ یارد و اتصال واحدهای صنعتی 
و معدنی منطقه گل گهر به شبکه ریلی 
فولاد  مجتمع جهان  شامل؛ شرکت 
سیرجان، سایت تخلیه و بارگیری)انباشت 
و برداشت(، شرکت توسعه آهن و فولاد 
گل گهر، شرکت فولاد سیرجان ایرانیان، 
کارخانجات گندله سازی و کنسانتره 
گل گهر و شرکت سنگ آهن گهرزمین، 
در افق طرح، حدود ۱8 میلیون تن بار 

به شبکه ریلی کشور افزوده خواهد شد.
پیش بینی می شود با تکمیل این طرح، 
منافعی حدود 24000 میلیارد ریال 
سالانه با کاهش هزینه های حمل و نقل، 
صرفه جویی سوخت، کاهش تصادفات و 
آلاینده های زیست محیطی، عاید کشور 

شود. 

رئیس مرکز پیش بینی هواشناسی کرمان 
ز احتمال طغیان رودخانه های فصلی در  ا

جنوب کرمان خبر داد.
کنون  ا بیان کرد:هم  حبیبی  حمیده 
فعال  کشور  جنوب  در  مانسون  نه  ما سا
ز  است و احتمال بروز بارندگی در برخی ا
شهرستان های جنوبی و جنوب غرب وجود 

دارد.

او ادامه داد: بارش ها از روز دوشنبه تشدید 
نه های  می شود که منجر به طغیان رودخا

فصلی و سیل در منطقه خواهد شد.
نه ها فاصله  ز رودخا ز مردم خواست ا و ا ا

بگیرند و وارد مسیل ها نشوند.
و همچنین به کوهنوردان و مردم محلی  ا
رتفاعات  یام به ا ین ا هم توصیه کرد در ا

صعود نکنند

دادستان بافت از برخورد دستگاه قضا با افرادی 
که با تیراندازی و حمل سلاح در کاروان های 
شهروندان  آسایش  سلب  باعث  عروسی 

می شوند، خبر داد .
ندازی و حمل  تیرا  عنایت الله دهقانی گفت:
سلاح در مراسم عروسی حتی با سلاح های مجاز 
هم ممنوع بوده و موضوع تحت رصد نهاد های 
اطلاعات  پلیس  ویژه  به  قضایی  و  امنیتی 
و امنیت بوده ودر صورت مشاهده مراتب 
مستندسازی و با افراد هنجار شکن و صاحبان 

مراسم برخورد می شود.
او تشکیل کاروان های عروسی در خیابان ها که 
عمدتا با ایجاد سر وصدا و ترافیک همراه است 

را نیز یکی از عوامل سلب آسایش و آرامش 
شهروندان دانست.

دادستان بافت می گوید: انتظار می رود صاحبان 
مراسم عروسی ضمن رعایت قوانین و مقررات 

به حقوق سایر شهروندان احترام بگذارند.
ر کنندگان مراسم  این مقام قضایی به برگزا
بعد از ساعت 23 که با کاروان کشی و ایجاد سر 
وصدا آسایش مردم را به مخاطره می اندازند 

نیز هشدار داد.
دهقانی تصریح کرد: صاحبان مراسم عروسی 
پس از ساعت 23 حق ایجاد مزاحمت از جمله 
مزاحمت صوتی برای شهروندان را نداشته و در 

صورت مشاهده با آنان برخورد می شود

فرمانده انتظامی شهرستان بم از توقیف 3۶ هزار لیتر سوخت هیدروکربن قاچاق 
در این شهرستان خبر داد و گفت:طبق اعلام کارشناسان ارزش ریالی مواد مکشوفه 

هفت میلیارد و 200 میلیون ریال برآورد شده است.
سرهنگ یوسف سلیمانی در تشریح این خبر اظهار داشت:در راستای مبارزه با 
قاچاق سوخت و فرآورده های نفتی ماموران دایره مبارزه با قاچاق کالا پلیس آگاهی 
این شهرستان هنگام کنترل خودروهای عبوری در محور "بم-زاهدان"به یک 
دستگاه تریلر نفتکش حامل مشتقات نفتی مشکوک شدند و آن را متوقف کردند.
او افزود: در بررسی مدارک این تریلر، محموله 3۶ هزار لیتری هیدروکربن سبک که 
به صورت غیرمجاز از مرکز استان کرمان بارگیری و به مقصد مناطق شرقی کشور 
و در نهایت انتقال به خارج کشور بارگیری شده بود، کشف و در این رابطه یک نفر 

دستگیر و به مراجع قانونی دلالت داده شد.
 فرمانده انتظامی شهرستان بم در پایان با بیان اینکه کارشناسان ارزش ریالی 
مواد مکشوفه را هفت میلیارد و 200 میلیون ریال برآورد کرده اند، گفت:به منظور 
جلوگیری از هدر رفت سرمایه ها و ذخایر ملی کشور، برخورد قاطعانه پلیس با 

قاچاقچیان سوخت، مستمر و ادامه دار خواهد بود.
سرهنگ سلیمانی تاکیدکرد: مبارزه با قاچاق فرآورده های نفتی یکی از اولویت های 
کاری و ماموریتی پلیس است و شهروندان در صورت اطلاع از هرگونه فعالیت 

غیرقانونی و مراتب را در اسرع وقت از طریق تلفن ۱۱0 به پلیس اطلاع دهند.

رییس اداره امور قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه کرمان گفت:پنجمین دوره 
رقابت های قرآنی مرحله شهرستانی با شرکت بیش از یکهزار و 800 رقابت کننده 
از 30 تیر آغاز و تا پنج مرداد سال جاری در پنج منطقه این استان ادامه خواهد 
داشت. حجه الاسلام مصطفی بساوند با اشاره به اینکه این دوره از رقابت های 
قرآنی در پنج منطقه استان شامل کرمان،رفسنجان،جیرفت،زرند و سیرجان 
برگزار می شود، افزود:سال گذشته تمام رقابت کنندگان این استان نزدیک به 
۹00 نفر بودند و امسال این ظرفیت به 2 برابر افزایش یافته است. رییس اداره 
امور قرآنی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان کرمان بیان کرد:شرکت کنندگان 
این دوره از رقابت های قرآنی مرحله شهرستانی برای راه یافتن به مرحله استانی 
در رشته های حفظ، قرائت، تحقیق، ترتیل، اذان، تفسیر نهج البلاغه و صحیفه 
سجادیه با هم رقابت خواهند کرد. او با بیان اینکه در پنجمین دوره رقابت های 
قرآنی، مسابقه رشته های تفسیر و نهج البلاغه به صورت مجازی و رشته های حفظ، 
تحقیق و ترتیل به صورت حضوری است، خاطرنشان کرد:شرکت کنندگان رشته 
اذان مستقیم به مرحله استانی راه پیدا می کنند. حجه الاسلام بساوند بیان کرد: 
در این دوره از رقابت های قرآنی تعداد بانوان شرکت کننده از آقایان بیشتر بوده به 
طوری که فقط در شهر کرمان از 400 نفر که برای این مسابقات نام نویسی کرده 
اند 250 نفر بانوان هستند او ادامه داد: ملاک انتخاب افراد برای رفتن به مرحله 
استانی پنجمین دوره رقابت های قرآنی حد نصاب نمره کسب شده است و افراد تا 

زمانی که حد نصاب لازم را به دست نیاورند نمی توانند به مرحله استانی راه یابند

نخستین دوره مسابقات ملی پاراگلایدر

نخسـتین دوره مسـابقات ملـی رشـته 
پاراگلایـدر بخـش مسـافت بنام کاسـپین 
کاپ 2022 بـا شـرکت 111 خلبان از سراسـر 
کشـور در سـایت پـروازی شـهید عمـوزاد 
مهدیرجه گلـوگاه مازنـدران برگزار شـد. 11 
خلبـان بانـو و 100 خلبان مـرد طـی ۴ روز به 
رقابت پرداختند که در نهایت آقایان سـهیل 
باریکانـی، سـلمان عبدلی و هـادی حیدری 

مقام هـای اول تـا سـوم را کسـب نمودند.

با حضور رییس راه آهن کشور و عتیقی 

صورت گرفت؛

امضا تفاهم نامه همکاری سه 
جانبه راه آهن کشور، شرکت 
گل گهر و شرکت توسعه عمران

رئیس مرکز پیش بینی هواشناسی کرمان خبر داد؛

احتمال طغیان رودخانه ها در جنوب کرمان

دادستان بافت هشدار داد:
با عاملان تیراندازی در مراسم عروسی برخورد می شود

3۶ هزار لیتر سوخت هیدروکربن 
قاچاق در بم توقیف شد

رقابت حدود 2 هزار نفر در رقابت های 
قرآنی مرحله شهرستانی کرمان

خبر

رئیس شبکه دامپزشکی فهرج گفت:با خودرو های دوره گردی 
که بدون مجوز اقدام به فروش طیور زنده و فرآورده های خام 

دامی می کنند، برخورد قاطع می شود.
نتقال  ا ز  ا پیشگیری  منظور  به  فزود: ا بمان دشتی  مهدی 
بیماری های طیور و حفاظت از سرمایه های ملی مرغداران، 
کارشناسان دامپزشکی با گشت زنی منظم نسبت به شناسایی 
م  قدا نان ا فروشندگان دوره گرد طیور زنده و برخورد با آ

می کند.
و می گوید: سلامت مرغ های زنده ای که در سطح شهر به  ا

فروش می رسند، مورد تایید دامپزشکی نیست.
به گفته رئیس شبکه دامپزشکی فهرج،فروش سیار و حمل 
هرگونه طیور بدون رعایت مقررات دامپزشکی و اخذ گواهی 
حمل،موجب شیوع بیماری های مهلک در مرغداری های 
صنعتی شهرستان و در نهایت منجر به بروز خسارات اقتصادی 

فراوان به مرغداران می شود.
فروشندگان  ز  ا ریم  دا تقاضا  شهروندان  ز  ا د: مه دا دا ا و  ا
دوره گرد،هیچ گونه طیوری را خریداری نکنند و در صورت 
مشاهده فروشندگان دوره گرد و نیز هر گونه تلفات غیرعادی 
در طیور بومی خود مراتب را به شبکه دامپزشکی فهرج و یا 

شماره تماس 4428۱008 اطلاع دهند.

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای 
شهرستان عنبرآباد گفت: با هدف ایجاد 
تردد و ایمنی بیشتر در محورهای عنبرآباد 
به نه بنی و توکل آباد به علی آباد قدیری کار 
شانه سازی و منظرآرایی 20 کیلومتر از این 

محورها انجام شد .
سجاد شهابی افزود: با ایجاد شانه سازی در 
حاشیه این دو محور سبب شده است جاده 
از بخشندگی بیشتری برخوردار شود تا 
در شرایط مختلف ترددی به ویژه در زمان 
حوادث خودرو با کمترین برخورد و ایجاد 
شرایط نامناسب در بستر شانه راه قرار گیرد .
او بیان کرد: در حال حاضر ۱5 کیلومتر از 
محور عنبرآباد به نه بنی و 5 کیلومتر از محور 
توکل آباد به علی آباد غدیری دارای شانه راه 

شده است  .
رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای 
عنبرآباد از در دستور کار بودن مناسب سازی 

شانه راه و شیب شیروانی در 4 محور دیگر در 
بخش مرکزی و مردهک عنبرآباد خبرداد 
و اظهارداشت:در صورت اختصاص اعتبار 
مناسب از محل اعتبارات شهرستانی و استانی 
زمینه ایجاد طرح ویژه بهسازی محورهای 
روستایی در دستور کار جدی این اداره 
است تا جاده های محورهای روستایی به 
ویژه راه های آسفالته دارای شانه مناسب و 

ایمن شوند.

دامپزشکی فهرج با فروشندگان 
دوره گرد برخورد می کند

با هدف ایجاد ایمنی بیشتر انجام گرفت؛

شانه سازی و منظر آرایی 2 محور 
در شهرستان عنبرآباد

نام کتاب: کافکا در کرانه
نویسنده:. هاروکی موراکامی

مترجم:. مهدی غبرائی
ناشر:. انتشارات نیلوفر

نویسنده ی  موراکامی،  هاروکی  اثر  کرانه  در  کافکا  کتاب 
زبان دنیا ترجمه  به 34  آثارش  ژاپنی است که  شناخته شده ی 
شده اند. نشریه ی نیویورکر این کتاب را جز ده کتاب برتر سال 
2005 دانسته است. این کتاب که کتابی عجیب و غریب و پر از 
معماست، با مقدمه ای از مترجم درباره ی زندگی و سبک موراکامی 
شروع می شود. داستان دو شخصیت دارد.یکی کافکاست؛پسری 
پانزده ساله که به دلیل یک پیشگویی عجیب از خانه فرار کرده تا 
مادر و خواهرش را پیدا کند و دیگری ناکاتا پیرمردی که به خاطر 
یک اتفاق در کودکی دچار عقب ماندگی ذهنی شده؛ اما یک توانایی 

شگفت انگیز دارد،توانایی صحبت کردن با گربه ها.

 فراخوان مسابقه طراحی
EducatesAwards 2023 

منتشر شد
مهلت: ۱3 بهمن ۱40۱

Design رویداد Educates Awards
(DEAwards( اجرایی و  آموزشی  ایده های   بهترین 
 معماری و طراحی را شناسایی، به نمایش می گذارد و در سطح
 بهترین پروژه های معماری DEA جهانی تبلیغ می کند. جوایز
 و طراحی را که که یک فضای اطلاع رسان و آموزنده را ایجاد
راهنمایی محیط  روزافزون  پیچیدگی  در  را  ما  و   می کند 
 می کند، شناسایی، به نمایش می گذارد و تبلیغ می کند. چنین
 لایه ای می تواند احتمالات و چالش های خاص را برجسته کند،
 عوامل و تاثیرات اجتماعی-فرهنگی را توضیح دهد، یا حتی
 سناریوهای جدیدی را برای توسعه آینده ترسیم کند. میزبان
 یک سازمان ،Laka بنیاد DesignEducates جوایز
 غیرانتفاعی و یک شبکه جهانی با تمرکز بر تأثیر اجتماعی از

.طریق طراحی و معماری است
لینک ها و دانلود ها

 EducatesAwards وبسایت مسابقه طراحی معماری
2023

کتاب

فراخوان

شرکتآبوفاصلاباستانکرمان

وزارتنیـرو
شرکتمهندسیآبوفاصلاب

کشور
)مادرتخصصی( فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای

شماره 130/ج/5- 1401 م 
شرکتآبوفاضلاباستانکرماندرنظرداردمناقصهعمومیموضوع:اجرایمخزن300مترمکعبیشهرستانبلوکرابابرآورد:108.553.916.801ریال

همراهباارزیابیکیفیبامبلغضمانتنامهفرایندارجاعکاردرمناقصه5.427.700.000ریالازمحلاعتباراتعمرانیوباحداقلتعدادشرکتکنندگان1نفروبه
شماره2001005963000187راازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولتبرگزارنماید.

کلیهمراحلبرگزاریمناقصهازدریافتاسنادمناقصهتاارائهپیشنهادمناقصهگرانوبازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکی
دولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irانجامخواهدشدولازماستمناقصهگراندرصورتعدمعضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکور

ودریافتگواهیامضایالکترونیکیراجهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.
تاریخانتشارمناقصهدرسامانهتاریخ1401.05.01میباشد.

مهلتزمانیدریافتاسنادمناقصهازسایت:ساعت19:00روزشنبهتاریخ1401.05.08
مهلتزمانیارائهپیشنهاد:ساعت19روزشنبهتاریخ1401.05.22

تاریختحویلضمانتنامهبهدبیرخانهشرکتساعت14:00تاریخ1401.05.22
زمانبازگشاییپاکتها:ساعت08:30روزیکشنبهتاریخ1401.05.23

اطلاعاتتماسدستگاهمناقصهگزارجهتدریافتاطلاعاتبیشتردرخصوصاسنادمناقصهوارائهپاکتالف:
آدرس:کرمانبلوار22بهمنشرکتآبوفاضلاباستانکرمان-دفترقراردادها-تلفن:034-333222282

اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکزتماس021-1456
دفترثبتنام:88969738و85193768

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

صدای پای آب صدای پای زندگی است


